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Motto 43: „Reč súvisí čo najvrúcnejšie s existenciou národa. V nej ako v prvom produkte 

teoretického ducha odzrkadľuje sa národ a ona, reč, je teda najsilnejším znakom ústrojnosti 

a osobitosti každého národa. Rečou národ prejavuje, priam tak ako jednotlivec, svoju 

najvnútornejšiu podstatu;  možno povedať, v reči stelesňuje svojho ducha; táto vonkajšia 

tvárnosť jeho vývinu a zároveň s rečou sa vyvíja duch národa v najvhodnejšej forme; sú na sebe 

závislé, a tak jedno bez druhého nemôže jestvovať.“ 

Ľudovít Štúr – Žaloby a ponosy Slovákov v Uhorsku – Lipsko 1843 

++++++++++++++++++++++++++ 

Pozdravujeme Vás a posielame pozvánku na Púť za Gorazdom, Klimentom a Naumom 

do prekrásneho starobylého mesta Ochridu. Keďže už nie je mnoho času, prosíme tých, čo majú 

vážny záujem, aby sa urýchlene prihlásili do cestovnej kancelárie Krištoftour, ako je to uvedené 

na plagáte, prípadne na túto mailovú adresu 

Pozývame vás na púť do Ochridu k hrobom našich slovenských osobností z 9. storočia 

Ochrid ––––    balkánsky    JeruzalémJeruzalémJeruzalémJeruzalém    

Starobylé mesto Ochrid leží v Macedónsku na hraniciach s Albánskom a Gréckom. Pre 

južných Slovanov symbolizuje zdroj duchovného sebauvedomenia. Nachádzajú sa tu unikátne 

svätyne, ktoré od svojho založenia až podnes udržiavajú duchovný kontakt zo zakladateľmi a 

otcami slovanskej kultúry - sv. Klimentom a sv. Naumom - najvernejšími nasledovníkmi 

solúnskych bratov Konštantína Filozofa a Metoda. Sv. Kliment a sv. Naum sa stali na viac ako 

tisícročie duchovnými piliermi macedónskeho ľudu, ba celého Slovanského sveta Balkánu. 

Skvelá poloha na brehu krištáľovo čistých vôd Ochridského jazera a veľké množstvo 

zachovaných ranokresťanských pamiatok dnes robí mesto najdôležitejším turistickým cieľom 

Macedónie. V r. 1980 bolo mesto Ochrid zapísané do zoznamu svetového dedičstva UNESCO.  

Ochrid leží pri Ochridskom jazere, ktoré patrí medzi najstaršie jazerá na svete. Leží v 

nadmorskej výške skoro 700 m n.v., má rozmery 30 x 15 km (350 km2) a maximálnu hĺbku 

takmer 300 metrov. Navzdory relatívne vysokej nadmorskej výške jazero nikdy nezamŕza vďaka 

obzvlášť miernej klíme. Na brehoch je viacero miest pripomínajúcich jadranské letoviská. 

Napriek cestovnému ruchu si Ochrid stále zachováva príjemnú atmosféru vovádzajúcu 

návštevníkov do starobylých čias. 

História 



V histórii je prvýkrát spomínané v 2. storočí pr. Kr. ako osada Lychnidos na významnej rímskej 

ceste spájajúcej Rím s Gréckom. Z tejto doby sa tu zachovalo rímske divadlo, ktoré dnes slúži 

pre koncertné účely. Vykopávky ukázali, že už v 4.storočí tu bola bazilika a  v tomto meste, 

ktoré bolo známe ako Jeruzalem Balkánu sa nachádzalo aj sídlo biskupa. O sto rokov neskôr 

začal okolitý región osídľovať Slovanské kmene a v roku 867 mesto dobyli Bulhari. Od roku 879 

sa začalo používať súčasné meno mesta Ochrid, ktoré pochádza zo slovanského výrazu „vo 

hrid“ – „na kopci“, lebo sa skutočne rozkladá na hrebeni kopca.  

Na konci 9. storočia sa Ochrid stáva útočiskom slovenských žiakov Cyrila a Metoda 

vyhnaných zo Svätoplukovej ríše – sv. Klimenta Slovenského (886) a sv. Nauma (893). Vďaka ich 

príchodu sa stal Ochrid centrom slovanskej vzdelanosti, ktorá sa odtiaľto šírila ďalej na východ 

Európy. V 10. storočí sa stal Ochrid hlavným sídlom cára Samuela. V 11.storočí sa dostal do 

područia Byzancie, tým politický význam mesta poklesol, no až do roku 1767 bol Ochrid 

duchovným centrom Ortodoxnej cirkvi západného Balkánu. V roku 1958 bolo Ochridské 

biskupstvo povýšené na arcibiskupstvo a neskôr sa stalo autokefálnym. 

Mesto Ochrid je vďaka svojej bohatej histórii plné historických a kultúrnych pamiatok. 

Zaujímavý je  jeden z najstarších kostolov Ochridu - Chrám sv. Sofie, ktorý dlhú dobu slúžil ako 

biskupský a katedrálny chrám. Dnes sa tu nachádzajú vzácne fresky z 11.-14. storočia. Mnohé 

z historických pamiatok si možno prezrieť i v miestnom archeologickom múzeu, v múzeu 

písomnosti a v múzeu ikon. 

Ochrid kultúrne a duchovné dedičstvo Slovanov 

Na konci 9. storočia slovenskí učeníci sv. Cyrila a Metoda tu založili tzv. Ochridskú univerzitu, 

vďaka čomu sa Ochrid stal najznámejším slovanským kultúrnym centrom. Škola bola 

umiestnená v kláštore sv. Klimenta a podľa záznamov vychovala 3500 študentov. Ako jej 

zakladatelia a učitelia  tu pôsobili dvaja významní Slováci – biskup sv. Kliment a kňaz a mních 

sv. Naum. Bola to po Devíne na Slovensku už druhá slovanská univerzita v Európe. Sv. Kliment, 

dnes patrón a ochranca Ochridu, bol tiež prvým slovanským biskupom u južných Slovanov. Bol 

spisovateľ, poeta, pedagóg a pôsobil aj ako lekár. Preto si Macedónčania ctia sv. Klimenta 

Slovenského spolu s jeho slovenským druhom, sv. Naumom, ako zakladateľov a patrónov 

Macedónskej Ortodoxnej Cirkvi. Navyše Kliment Slovenský sa ako básnik svojou vyspelou 

hymnickou štylistikou zaradil medzi najvýznamnejších stredovekých poetov Európy. Ako je 

známe zo životopisu sv. Klimenta, tento veľký slovanský učiteľ si tu vybudoval svoj vlastný hrob, 

kde bol v roku 916 aj pochovaný. Jeho ostatky sa tu nachádzajú dodnes. 

V okolí Ochridu, na hraniciach s Albánskom, sa nachádza Kláštor sv. Nauma. Bol to prvý 

kláštor v tejto oblasti. Sv. Naum ho založil ho v roku 900 a je tu tiež pochovaný. Macedónci 

veria, že keď priložia ucho k jeho kamennému hrobu, môžu počuť tlkot Naumovho srdca. 



Nachádzajú sa tu na pilieroch i významné glagolsko-cyrilské nápisy prvého kláštorného kostola, 

ktoré slúžia ako svedectvo najstaršej slovanskej gramotnosti Balkánu.  

Sv. Klimenta i sv. Nauma považujú Bulhari pôvodom za Bulharov a Macedónci za 

Macedóncov, ktorí sa vďaka misii sv. Cyrila a Metoda dostali na Slovensko. Avšak podľa 

jazykovedných výskumov Jána Stanislava, možno jasne preukázať, že sv. Kliment pochádzal zo 

slovenského národa a naopak nemožno vôbec preukázať, že by bol sv. Naum pochádzal z 

Balkánu. A hoci obe ich mená znejú cudzokrajne, naznačujú, že obaja boli rehoľníci a svoje 

slovenské mená zanechali po vstupe do kláštora, kde na znak nového duchovného života prijali 

mená mníšske, obvykle prevzaté od iných svätcov. Meno Kliment pochádza od patróna 

cyrilometodskej misie pápeža a mučeníka sv. Klementa, ktorého ostatky niesli do Ríma.  Meno 

Naum má svoj pôvod pravdepodobne od starozákonného proroka Nahuma. 

Ako zaznamenávajú oficiálne pramene: „Naumov kláštorný kostol bol podobný kláštoru sv. 

Klimenta v Ochride, pretože tiež bol vybudovaný v tvare trojlístka.“ Z toho vidieť, že slovenskí 

učeníci Cyrila a Metoda  - sv. Kliment aj sv. Naum, postavili svoje kostoly pri Ochridskom jazere 

presne v tvare pôvodnej devínskej školy s trojlístkovou apsidou! To potvrdzuje, že slovenský 

chrám na Devíne bol v histórii misie sv. Cyrila a Metoda najdôležitejší, a že tu sa nachádzalo jej 

centrum. Je to dôkaz, že skutočne prvá slovenská i slovanská univerzita bola založená na 

Devíne!  

Ale o týchto slovenských súvislostiach sa budete môcť viac dozvedieť na púti do Ochridu 

k hrobom našich slovenských osobností z 9. storočia. 

Púť do Ochridu ku hrobom slovenských osobností — sv. Klimenta a sv. Nauma    26.aug. -1.sept. 2011  

Program: 

Predpokladáme, že účastníkmi púte budú rím.kat. aj grekokat. kňazi, a preto každý deň 

by bola podľa dohody buď sv. omša alebo sv. liturgia, v nedeľu oboje. Uvedený časový 

harmonogram programu je len orientačný. 

26. aug. - Piatok:    

Odchod z Bratislavy 

vo večerných 

hodinách okolo 20.00 

hod. 

27. aug. - Sobota:    Príchod do Ochridu okolo obeda 

Ubytovanie 



15.00   sv. omša alebo liturgia  

16.30 prehliadka mesta - centrum (trasa: chrám Sv. Sofia, Hospital Matky 

Božej, Múzeum, Matka Božia Perivleptos, Rímsky amfiteáter, 

Pevnosť cára Samuela 

19.00   individuálny program 

28. aug. - Nedeľa:  Duchovné dopoludnie  podľa dohody na mieste - napr: 

8.00   rímskokatolícka sv. omša  

                 raňajky 

10.00  gréckokatolícka sv. liturgia 

                      možnosť zúčastniť sa miestnej nedeľnej liturgii Macedónskej 

ortodoxnej cirkvi  

obedná prestávka 

15.00   návšteva hrobu sv. Klimenta – slovenského učeníka sv. 

Cyrila a Metoda. Kostol sv. Jána Teológa, 

Plaošnik - prehliadka arch. nálezov 

z ranokresťanskej baziliky zo 4. storočia, 

kostol sv. Klimenta a sv. Pantalejmona 

19.00   individuálny program 

možnosť spoločenského posedenia a čítanie zo 

Životopisu sv. Klimenta a sv. Nauma a ich diela (podľa 

záujmu pútnikov) 

 

29. aug. - Pondelok:  Jednodňový výlet do okolia Ochridu s možnosťou plavby a  kúpania sa 

v Ochridskom jazere: 

       7.00  sv. omša alebo liturgia  

       raňajky 

   9.00 návšteva kláštora a hrobu sv. Nauma (25 

km od mesta Ochrid) a prehliadka viacerých miest 

na brehu Ochridského jazera (jaskynný kostol Arch. 



Michaela, jaskynný kostol  sv. Erazma, jaskynný 

kostol sv. Štefana, kostoly Matky Božej Peštanskej 

a Zaumskej)  

Prehistorické múzeum na vode na Ochridskom jazere pri 

obci Pestany  

                        19.00  návrat do Ochridu                   

30. aug. - Utorok:  7.30   Raňajky 

9.00 – sv. omša alebo liturgia  

10.00 Fakultatívny výlet – púť do Beratu 

Berat – Albánsko (180 km) –  tu sú uložené ostatky sv. Gorazda a Angelára 

našich slovenských svätcov z 9. storočia 

Alternatívny program pre tých, ktorí nemajú záujem o púť: 

•  V prípade teplého počasia možnosť plavby po Ochridskom jazere alebo 
návšteva pláže 

• Individuálny program 
 

31. aug.  - Streda:  7.00  sv. omša alebo liturgia 

          Raňajky 

9.00 – návšteva Múzea písomností, Múzea ikon a Archeologického múzea 

Alternatívny program pre tých, ktorí nemajú záujem 

o múzeum: 

• Prehliadka ostatných menších kostolov, ktoré sme nestihli navštíviť (Sv. Konštantína 
a Heleny, Matka Božia Kamenská, Sv. Mikuláša, Matka Božia Najprednejšia – Celnica) 

 

•  V prípade teplého počasia možnosť návštevy pláže pod skalným útesom v centre mesta 
Ochrid 

•  Individuálny program 
Keď ste v Ochride nemôžete si nechať ujsť: 

- navštíviť kultúrne pamiatky v starej časti mesta; 



- výlet loďou pozdíž brehu jazera; 

- navštíviť kláštorný komplex sv. Nauma a prameňov rieky Crni DRIM; 

- Nočnú plavbu po jazere; 

- navštíviť trhovisko, najmä v pondelok, keď je deň trhu v Ochride; 

- byť súčasťou nočného života Ochirdu a zmiešať sa s miestnymi obyvateľmi; 

- Ak navštívite Ochrid v lete, nenechajte si ujsť niektoré z mnohých kultúrnych podujatí v meste; 

- Ak máte radi pešiu turistiku, navštívte národný park na hore Galicia s autentickými dedinami v 

malebnej prírode             

(?) odchod do Bratislavy  – termín sa ešte upresní 

1. Sept. - Štvrtok:  príchod do Bratislavy v poobednajších hodinách, tak aby sa mimo 

bratislavskí dostali včas domov 

++++++++++++++++++++++++++ 

Ústav pamäti národa 
Vás v rámci cyklu 
Diskusné večery Ústavu pamäti národa 
pozýva na besedu 
FERDINAND ĎURČANSKÝ 
Diskutovať budú: 
PhDr. Ivan Kamenec, CSc. (Historický ústav SAV) 
a Mgr. Matej Medvecký, PhD. (ÚPN) 
Podujatie sa uskutoční vo štvrtok 28. 7. 2011 o 17.00 hod. 
v priestoroch Poľského inštitútu na Námestí SNP č. 27 v Bratislave 

++++++++++++++++++++++++++ 

Slovenská výtvarná únia Vás srdečne pozýva na výstavu Socha a objekt XVI. - Resculpture.sk, 

Yuka Kawai a Petar Barisic, 

ktorú si môžete pozrieť v Galérii SVÚ (Dostojevského rad 2, Bratislava) do nedele 31. júla. 

Videopozvánku nájdete na tomto linku: 

http://www.youtube.com/watch?v=PWncJxBqGI0 

++++++++++++++++++++++++++ 

Združenie obcí Mikroregión Makovica  

Gmina Sekowa  

Klub vojenskej histórie Beskydy  

Brněnský městský střelecký sbor  

Program :  

30. júl 2011  

- beseda: Prvá svetová vojna a severovýchod Slovenska (prvá 

svetová  



vojna v okrese Bardejov a Svidník)  

- výstava historických fotografií  

31. júl 2011  

- celodenný program 09,00 - 18,00 - historický tábor vojsk 

/výjavy zo  

života vojsk v prvej svetovej vojne, výstava výstroje a výzbroje  

armád, manévre a cvičenie vojsk.../  

- slávnostný nástup vojsk v dobových uniformách  

- pietny akt na vojnovom cintoríne v Nižnej Polianke  

- moderované historicko-bojové ukážky  

1. Prepad rakúsko-uhorskej pechoty pri presune na bojové pozície  

2. Útok predsunutých ruských hliadok na rakúsko-uhorské 

postavenie  

3. Príjazd jazdeckých jednotiek  

4. Ukážka dobového delostrelectva  

- vojenská kuchyňa  

- výstava Karpatský front 1914/1915  

"História známa a neznáma - pamätníky prvej svetovej vojny  

slovensko-poľského pohraničia" PL - SK / PO/ IPP/ II/ 079  

 

"Projekt je financovaný Európskou úniou z prostriedkov 

Európskeho  

fondu regionálneho rozvoja v rámci Programu cezhraničnej 

spolupráce  

Poľsko - Slovenská republika 2007 - 2013." 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Odporucam do pozornosti clanok "Neplaťme boľševikov - zrušme SAVku!" z BLOG.SME.SK: 

http://martinbulak.blog.sme.sk/c/271274/Neplatme-bolsevikov-zrusme-SAVku.html 

Autorom clanku je Martin Bulak.     V. 

Ing. Staněk CSc. na konferencii v Luhačoviciach 

Odporúčam Vám, nechat svet bezat 10 minut bez Vas a pozriet si toto video doc. Ing. 
P. Staneka,CSc o stave Europskej (a nasej) ekonomiky. 

http://www.youtube.com/watch?v=cj8C1plsB08 

http://groups.google.com/group/sowamagazyn/browse_thread/thread/18dc70d9e2c2d823 

Kríza nekončí, je aspoň na 10 rokov * Obrovský nástup Číny * Európske dotácie nebudú * 

Domáca spotreba nebude existovať! * Sociálne búrky z Grécka sa na jeseň prenesú do ďalších 



krajín * Nastúpite do nemocnice a zaplatíte 150 eur len vstupné! *V Trenčíne v taiwanskej firme 

návrat do 15 storočia – povolené telesne tresty pre zamestnancov! * Slovenský dôchodca podľa 

parametrov EÚ nemôže prežiť! 

http://dotsub.com/view/23ae1726-63b4-4fe6-9de5-aaae04bb81c4 

++++++++++++++++++++++++++ 

pozri si tuto stranku www.diamantovabana.sk pekne čitanie 

++++++++++++++++++++++++++ 

Výtvarno - relaxačný plenér  
Relaxačný pobyt v prírode s výučbou kreslenia, maľovania, relaxácie a meditácie, keltskej 
astrológie a rún, cvičenie. 
14.9. večer - 18.9., Ladzany, Stará Hora 
Večerná meditácia  
Môžete sa pridať k spoločnej Dúhovej meditácii Modrej planéty (v ZIV na Košickej 52) od 20.00 
do 20.30 hod.  
po kurze: 1.8., 12.8., 22.8., 8.9., 27.9. - vstup voľný, alebo ktorýkoľvek deň o 23.00 hod. tam, 
kde práve budete. 

Srdečne Vás pozývame na najbližšie zážitkové kurzy: 

júl - august 2011 

30.7. Kurz kryštaloterapie I pre začiatočníkov – liečivé kamene v každodennom živote, 9.00 - 
12.00 h 
30.7. Kurz kryštaloterapie II pre pokročilých – číre kryštály a kamene nového veku, orákulum, 
14.00 - 17.00 h 
1.8. Relaxačné techniky I – základné meditačné techniky (uvoľnenie, koncentrácia, vizualizácia), 
17.00 - 20.00 h   
2.8. Relaxačné techniky II – práca s mandalami, harmonizačná mandala života, meditácie, 17.00 
- 20.00 h  
3., 10., 30.8. Kurz Základy portrétnej a figurálnej kresby – kresba podľa živého modelu, 17.00 - 
20.00 h  
5.8. Kurz maľby akrylom a kombinované techniky – maľba akrylom zameraná na abstraktnú 
maľbu, 17.00 - 20.00 h 
6.-7.8. Kurz maľovania Umením k harmónii – výučba základov výtvarnej tvorby pre každého, 
9.00 - 17.00 h 
12.8. Kurz kryštaloterapie I pre začiatočníkov – liečivé kamene v každodennom živote, 17.00 - 
20.00 h 
21.8. Kurz Kreslenia a krajinomaľby – maľovanie v prírode pre začiatočníkov i pokročilejších, 
14.00 - 17.00 h 



22.8. Kurz kryštaloterapie II pre pokročilých – číre kryštály a kamene nového veku, orákulum, 
17.00 - 20.00 h 

september 2011 

8.9. Relaxačné techniky I – základné meditačné techniky (uvoľnenie, koncentrácia, vizualizácia), 
17.00 - 20.00 h   
9.9. Relaxačné techniky II – práca s mandalami, osobná mandala života, meditačné techniky, 
17.00 - 20.00 h  
10.-11.9. Kurz maľovania Umením k harmónii – výučba základov výtvarnej tvorby pre každého, 
9.00 - 17.00 h 
13.9. Alternatívna prevencia zdravia – starostlivosť o zdravie a krásu prírodným spôsobom, 
17.00 - 20.00 h 
19.9. Energie vzťahov 1 – Vzťah k sebe samému a rodinné energetické vzorce, 17.00 - 20.00 h 
20.9. Energie vzťahov 2 – Partnerské vzťahy a ich harmonizácia, 17.00 - 20.00 h 
26.9. Meditačný workshop (od okt každý druhý týždeň v mesiaci) – rozvoj mimozmyslových 
schopností, 18.00 - 20.00 h 
27.9. Energie vzťahov 3 – Sociálne vzťahy a ochrana energie, 17.00 - 20.00 h 
30.9. mini seminár Modrá planéta – prednáška s meditáciami pre duchovný rozvoj, 18.00 - 
20.00 h 
1.-2.10. Modrá planéta – dvojdňový seminár s uceleným systémom pre duchovný rozvoj, 9.00 - 
17.00 h 
 
ZIV ateliér posledná streda v mesiaci (31.8., 28.9.) – ateliér pre absolventov kurzu Umením k 
hamónii, 17.00 - 20.00 h 
Otvorený ateliér – každý štvrtok relaxačné kreslenie a maľovanie pre každého, 18.00 - 20.00 h   
Meditatívne maľovanie - arteterapia – individuálna výučba, výučba v uzavretej skupine od 2 
osôb vo vybranom čase  

  

ZIV Facebook – uvítame Vaše názory, inšpirácie, či pozvánky na zaujímavé akcie 
Kreslenie a maľovanie pre radosť na Facebooku – stránka pre milovníkov výtvarného umenia 
Modrá planéta Facebook – staňte sa fanúšikom a pomôžte nám, prosím, šíriť myšlienku ďalej 

 Pekné letné dni želá ZIV 

ZIV už desať rokov spolu s profesionálnymi lektormi pripravuje kvalitné kurzy pre verejnosť  
v oblasti relaxácie, umenia, vzdelávania a rozvoja talentov človeka. 

Združenie pre integrálne vzdelávanie,       Association of Integral Education  

www.ziv.sk,   ziv@ziv.sk,   0905 255 585,   0903 110 228,   02/502 304 39 

 ++++++++++++++++++++++++++ 



Floridský súd a ateistický sviatok  
Na Floride, jeden ateista podal žalobu proti nadchádzajúcim sviatkom Veľkej Noci a Paschy. 
Najal si advokáta na podanie diskriminačného návrhu proti kresťanom, židom a dodržiavaniu ich 
sviatkov.  
Argumentom bolo to, že je neférové, že ateisti nemali žiadne také uznané sviatky. 
Prípad bol prejednávaný sudcom. Po vypočutí advokátovej vášnivej prezentácie, sudca udrel 
kladivkom oznamujúc: „Žaloba zamietnutá“. 
Advokát sa okamžite postavil protestujúc proti rozhodnutiu, hovoriac: „Vaša ctihodnosť, ako len 
môžete zamietnúť túto žalobu?  
Kresťania majú Vianoce, Veľkú noc a iné. Židia majú Paschu, Yom Kippur a Hanukkah, ale môj 
klient a všetci ostatní ateisti nemajú žiadne také sviatky.“ 
Sudca sa naklonil dopredu v jeho kresle hovoriac: „Ale máte. Advokát, Váš klient je 
poľutovaniahodne ignorantský. 
Advokát povedal: „Vaša Ctihodnosť, nie je nám známe nijaké špeciálne slávenie alebo sviatky 
pre ateistov.“ 
Sudca povedal: „Kalendár hovorí, že 1. apríl je deň bláznov. Žalm 14:1 hovorí: ´ Blázon si v 
srdci hovorí: „Boha niet.´ Preto je mienkou tohto súdu, že ak Váš klient hovorí, že nie je žiadny 
Boh, tak on je blázon.  
Preto 1. apríl je jeho dňom. Súd je ukončený.“ 

++++++++++++++++++++++++++ 

Jak se žilo v Libyi                22.7.2011 
Ing. Ladislav Naniaš, pplk. letectva, letecká základna OKBA - Tripolis 

Ing. Ladislav Naniaš, měl v době nerozborného bratrství s Libyjským diktátorem 
možnost pobývat v Libyi. Jak se žilo v tomto na nerostné bohatství bohatém státě, se 

můžete dočíst níže.  
   

Se zájmem jsem si prostudoval novou cílenou strategii představitelky EU pro zahraniční 
věci Catheriny Ashtonové, hlavně co se týče Libye. V Tripolisu jsem žil tři roky, s 

Kaddafim jsem při svém zaměstnání na letišti OKBA, kde byla naše střední letecká 
škola, třikrát hovořil. Chodil jsem na pozvání (nejen já), ale celé kolektivy, do rodin 
libyjských přátel. O život v Libyi jsem se zajímal a poznal jsem ho dobře. Proto si 

myslím, že paní Ashtonová je mimo mísu nejenom ona. 
 

Výhody, které státní občané Libye mají, jsou snem pro všechny československé 
občany. Uvedu některé. Elektřina v celém státě byla zdarma (v domech nejsou 

elektroměry). Litr benzínu byl pětkrát levnější než šálek kávy. Stál zhruba jednu 
korunu. A to ještě dávali příklad z Iráku, kde stál za Saddama Husajna jenom čtyřicet 
haléřů. Každý občan, který doložil, že je zaměstnán alespoň dvě hodiny denně, 

dostal státní byt , který se platil jednou v roce - zhruba 350 Kčs. Plyn byl zadarmo . U 
benzínové pumpy jste si oproti podpisu jen vyměnili láhev. Všechny plynové láhve byly 

z ČSR . Zdravotní péče byla zdarma . Lékaři v celé Libyi byli hlavně z Maďarska. 
Někteří dobře uměli slovensky. Taktéž všechny nemocnice ve městech byli rovněž 

postavené Maďary. Vzdělání bylo zdarma. Žáci mají uniformu. Jedny učebnice mají ve 
škole druhé doma. Nemusí je přenášet jako naší žáci. Každá středa byla vyhrazena pro 

kroužky (žáci se neučili, ale věnovali se různým, ve škole organizovaným kroužkům). 



Místo známek byl bodový systém. Neexistuje tím pádem opisování jeden od druhého. 
Při určitém počtu bodů jsou vysoké výhody (např. povýšení o dvě hodnosti v letectví). 
Rodiče, kteří vychovali vysokoškoláky, dostávali za odměnu finanční příspěvek . 

Moje maminka by na tom byla dobře - všichni tři bratři jsme inženýři (jaderný fyzik, 
dopravní letecký). Minimální mzda byla v Libyi stanovena na šest tisíc Kčs. Kdo jí 

nedosáhl, stát mu doplatil. U nás jsme letci brali 3500 Kč, velitel pluku měl 5200 Kč. 
Lékařský zákrok, na který v Libyi nebyli odborníci, stát plně i s cestou hradil v zahraničí. 

Hlavní lékařská pomoc byla v Itálii. 
 

Libye pomoc od státu EU nepotřebuje. Je to 14krát větší země, než bývalé 
Československo nesmírně bohatá. Má kvalitní naftu, nejlepší na světě. Neobsahuje 

síru. Arabští šejkové ze své nafty vyrobí 38 produktů, z libyjské se vyrobí 70 produktů. 
Za výcvik pilotů nám chtěla Libye platit naftou. Tanker by přistavili k Adrianskému 

ropovodu směr Slovnaft Bratislava a měli jsme si ji libovolně prodávat. Po průzkumu v 
Bratislavě to nebylo možné. Museli by předělat celý Slovnaft, který je postavený na 

ruskou ropu . Zažil jsem v Tripolisu embargo ze strany USA. Žádné nebylo. 
Okamžitě tam byly výrobky z Německa, Japonska, Francie apod. Máslo jsem jedl 

z 28 států světa, dokonce i z Nového Zélandu.  
 

Libye má kromě nafty i obrovské zásoby uranu . To byla i příčina války s Čadem v r. 
1982. Když jsem působil v centru Sahary, ve městě SEBHA, měl jsem možnost 

mnohokrát mluvit po večerech s prospektory, kteří mapovali tato ložiska u alžírských 
hranic, v části zvané SARDELI. Prospektory převážel polský pilot na vrtulníku SJKUBfíK 

(dvojrotorový létající vagón). Uměl dobře po slovensky, maminku měl z Popradu. 
 

Kaddafi měl hodně nepřátel, vyplývajících z nových reforem stát. správy. V zahraničí ho 
nazývali muslimský fanatik. Je však nutné pochopit, že jediná organizovaná složka (na 

rozdíl od nás), je v těchto státech armáda. Jediné, na čem může sjednotit národ je 
náboženství. Tam není dělnická třída. Odbory také ne. Důvodem problémů v Egyptě 
bylo zprivatizování 800 podniků stát. správy a pokles výdělku se ztrátou zaměstnání 

(jako u nás). To Kaddafi neudělal. 
 

Málokdo pochopil, jak je organizovaná státní správa v Libyi. Domnívám se, že sotva to 
ví někdo ze současných státníků EU, kteří se vydávají za spasitele světa, včetně 

našich. Libyjská armáda je jinak organizovaná než ta naše. Mnohé věci jsou 
přehlednější (není to obsahem tohoto článku). 

 
V Libyi se nekrade. Tam kradou jen cizinci. Je tam obrovská úcta vůči starším 
občanům. Za tři roky v Tripolisu jsem nezažil žádnou rvačku. Policie tam má 

nesmírnou autoritu. Auta se nezamykají.  
 

V případě porušení parkování vám policista vyšroubuje ventilky v pneumatice a hodí je 
do kanálu. Při protestu vám revolverem rozbije přední sklo auta. Žádný zápis neudělají. 
Jednou provždy budete parkovat správně. Všichni policisté jsou perfektně oblečení. A 

ani jednoho jsem neviděl obézního. Je to majestát. Státní zaměstnanci měli možnost 
jednou za 10 let vyměnit veškeré příslušenství v bytě zdarma. Též měli speciálně 



výhodné obchody. 
 

Zemědělské farmy budovali v Libyi Dánové. Po vybudování (závlahové systémy apod.) 
mohl farmu po dohodě obhospodařovat i cizinec. Využívali to hlavně obyvatelé bývalé 
Jugoslávie. Musel však dodávat smluvní výrobky do stát. obchodu (např. mandarinky 

nebo vajíčka). 
 

Kaddafimu po převratu v roce 1969, když se z monarchie stala republika, pomohl 
hlavně prezident Jugoslávie TITO. Kaddafi měl tehdy 29 let a oslovoval ho "papa" 

(otec). Pomohl mu v industrializaci, výstavbou cest, pošt, stát. samosprávy a 
samozřejmě mu pomohl i vojensky. Libye má expanzní investiční politiku v Německu, 
ve Švýcarsku, ale hlavně v Itálii (85% akcií FIATU vlastní Libye). Libye má obrovskou 
budoucnost. Na pobřeží (2500km) nejsou žádné hotelové komplexy podobné jako v 

Tunisu. Libye nemá železnici, nemá rybářský průmysl. V pobřežních vodách loví ryby 
společnosti z Francie, Řecka a Itálie. 

 
Budoucnost Libye závisí na tom, kdo bude vlastnit naftové prameny v zálivu Velká 

Syrta. Je možné i rozdělení. Z Libye se tak stane rozdělený a nestabilní stát se dvěma 
znepřátelenými formacemi, které se budou snažit získat vojenskou převahu jedna nad 

druhou bez výrazného úspěchu. Tak bude destabilizovaná celá severní Afrika. 
 

Západní část Libye je bohatší i zemědělsky. Též se tam nacházejí antická římská města 
Leptis Magna a Sabrata, kde se narodil i římský císař Septimus Severus - v Tripoli má 

nádhernou sochu. 
Současná okupace Libye je nešťastná. Kromě svých obyvatel (6,5 milionů), Libye živila 

další 2 miliony cizinců, kteří zde pracovali. Udivuje mě mlčenlivost afrických států.  

http://media.memy.cz/2011/06/jak-se-zilo-v-libyi/ 

++++++++++++++++++++++++++ 

1. Maďarské Košice | Číslo 28/2011 | Časopis | Týždeň - iný pohľad na ... 

www.tyzden.sk/casopis/2011/28/madarske-kosice.html - V pamäti 

10. júl 2011 – Košice boli jednoducho maďarské, píše v novinovom článku z roku 1933 

maďarský spisovateľ a košický rodák Sándor Márai. 

Ad Sándor Márai: Maďarské Košice 

25. júla 2011 - (IVAN ROSIVAL - TÝŽDEŇ) 

Priznám sa, zaskočilo ma publikovanie článku, ktorý napísal Sándor Márai v roku 1933. Snáď 

nepodpísaná iniciatíva, ktorá priniesla tento text v lete 2011, prinesie aj iné texty autora, 

ktorého redakcia označila za kritika Horthyho režimu. Zvlášť by sa hodil Máraiov článok v Kassai 

Ujság, oslavujúci vstup regenta na bielom koni do Košíc v novembri 1938, ako aj panické citácie 



z jeho románu Zem, Zem, týkajúce sa slovanstva a Slovákov z roku 1972. Nebojme sa priznať 

Máraiovi krátkozrakosť šovinistu, ktorou celý život prehliadal svojich slovenských susedov 

nielen v Košiciach, ale aj pod Tatrami. Košice ako aj celé Uhorsko boli v čase, keď Márai 

dospieval, už 50 rokov pod silným maďarizačným tlakom. Napriek tomu, že si nevieme 

predstaviť existenčné ohrozenie nemeckého, slovenského ako aj židovského živlu v 

„pomiléniovom” Uhorsku, redakcia.týždňa venuje textu, nepravdivému už v čase jeho vzniku, 

obrovský priestor. Aký zmysel má publikovanie falošného, tendenčného názoru maďarského 

šovinistu, ktorý musí byť vzápätí korigovaný na strane 62 pánom Wlachovským, ktorý čitateľa 

dáva do obrazu dobovými štatistikami obyvateľstva? Všetci predsa vieme, že Uhorsko ako aj 

Košice boli multietnické. Vieme, že Maďari nevedeli nikdy robiť ústretovú národnostnú politiku, 

a tak aj syn saského Nemca Grosschmidta - Maďar Márai - opitý svojou maďarskosťou, je 

tragickou esenciou svojej doby. Máraiov text prezentuje zidealizovaný pohľad na minulosť, v 

ktorej sa Maďarom vždy ubližovalo. Multietnické Uhorsko, víťazné mocnosti, Hitler, Stalin, EÚ, 

Tesco - nikto nechcel hrať tú trápnu operetu o výnimočne ukrivdenom elitnom národe. 

Čudujem sa.týždňu, že uverejnením Máraiovho „libreta” takúto nevynútenú chybu urobil. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Cestou do Chorvátska šikanujú Slovákov maďarskí colníci 

25. júla 2011 - (TASR) 

Slovenskí turisti smerujúci na dovolenkové destinácie v Chorvátsku sú, podľa slov riaditeľky 

košickej cestovnej kancelárie Ferrortour Eleny Gregovej, zbytočne šikanovaní maďarskými 

colníkmi na hraničnom priechode Letenye - Goričan. „S takýmto prístupom sa náš zmluvný 

prepravca stretáva od začiatku turistickej sezóny. Stáva sa, že i keď je autobus s našimi klientmi 

už pred samotnou hraničnou závorou, tak si ho aj 40 minút nikto nevšíma. Potom však začína 

doslova nedôstojná kontrola našich vodičov, ktorá často trvá aj celú hodinu,“ uviedla Gregová s 

tým, že pri tom nezáleží, či je autobus na vstupe, alebo na výstupe z Chorvátska. „Samozrejme, 

berieme do úvahy, že príslušníci maďarskej colnej stráže si plnia iba svoje pracovné povinnosti, 

ale je nepochopiteľné, prečo vodiči autobusov s našimi klientmi im musia ukazovať obsah 

peňaženiek, vysvetľovať prečo pri vstupe na územie Maďarska použili jeden hraničný priechod a 

pri výstupe druhý, ukazovať im pracovné zmluvy a podobne. Pritom sa stáva, že colník sedí 

rozvalený vo svojej miestnosti a vodiči mu neustále musia niečo prinášať a ukazovať,“ dodala 

Gregová. Zdôraznila tiež, že podľa mnohých vyjadrení sprievodcov, delegátov i samotných 

cestujúcich v autobusoch sa príslušníci pasovej kontroly, ale predovšetkým colníci správajú k 

šoférom, ktorí prevážajú slovenských klientov povýšenecky, ba dokonca arogantne a s náznakmi 

určitého šikanovania. Podľa Gregovej neobstojí ani argument, že maďarským úradom ide o 

bezpečnosť a ochranu životov a zdravia cestujúcich v spomínaných dopravných prostriedkoch. 

„Opak je pravdou. Po takýchto takzvaných kontrolách sú vodiči i samotní cestujúci poriadne 



vystresovaní a vzhľadom na zložitejšiu logistiku nástupných a výstupných miest v Chorvátsku 

spôsobí každá hodina navyše predĺženie cestovania do neskorých nočných hodín s posunom 

plánovaných časov príchodov z, alebo na dovolenku. V dnešnej dobe sú všetci cestujúci veľmi 

citliví na zvýšený diskomfort, zbytočné straty času a to už vôbec nehovorím o tom, že takéto 

kontroly sa dejú aj v noci a aj v autobusoch, kde sú malé deti,“ poznamenala riaditeľka 

cestovnej kancelárie ďalej. Pripomenula, že v dnešnej dobe, keď sú už obe krajiny súčasťou 

Schengenského priestoru je takýto postup minimálne nepochopiteľný. „Situácia komplikuje 

život nielen nám, ale podľa mojich informácií na tomto hraničnom priechode sa týka všetkých 

slovenských dopravcov. Preto som sa rozhodla osloviť listom mimoriadneho a splnomocneného 

veľvyslanca Maďarskej republiky na Slovensku Antala Heizera. Verím, že jeho osobná 

zaangažovanosť pomôže vyriešiť túto zbytočnú nepríjemnosť,“ uzavrela Gregová. Podľa radcu 

Veľvyslanectva Maďarskej republiky na Slovensku Józsefa Szabó, nie je Veľvyslanectvo 

kompetentným orgánom v tejto záležitosti. „Hranica medzi Maďarskou republikou a 

Chorvátskom je však Schengenskou hranicou a to je dominantný prvok, nie to že Slovensko a 

Maďarsko je súčasťou Schengenu. Maďarsko preto musí prísne kontrolovať ruch na vstupe aj 

výstupe, podobne, ako Slovensko kontroluje Schengenskú hranicu medzi Slovenskom a 

Ukrajinou,” uviedol Szabó. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Slovenským národným jedlom 
už nie sú prekvapujúco bryndzové haluškyA 

27. júla 2011 - (ĽUBA KUKUČKOVÁ - SME) 

k sa spýtate, ktoré je typické slovenské národné jedlo, deväť z desiatich Slovákov odpovie: 

halušky. A to napriek tomu, že podľa výskumov z posledných piatich rokov už ním nie sú. 

Halušky sú slovom, ktoré sa nedá preložiť do nijakého zo svetových jazykov. Po anglicky 

hovoriacim cudzincom je najbližší pojem „dumpling“, ale to znamená knedličky, väčšinou sladký 

cestovinový dezert. Francúzi majú „quenelle“, čo je zas knedľa k mäsu. Vari najbližšie k 

haluškám sú talianske „gnocchi“, tie sa však robia z múky a varených zemiakov, nie však 

surových. Nuž, svete, vyznaj sa! Je to slovo, ktoré nikomu nič nehovorí, pretože svet to doma 

nejedáva. Keď autorka tohto textu pred rokmi študovala v Dijone a slovenská skupina mala 

pripraviť obed pre medzinárodnú armádu študentov, pol dňa po obchodoch zháňala niečo 

podobné bryndzi, druhého pol dňa slaninku a ešte hodinu strúhadlo na zemiaky. Nakoniec ho 

našla vo vietnamskom obchode. Že by sme s nimi mali spoločných predkov? A vraj sú Francúzi 

kráľmi kuchyne! Halušky sa napriek trochu exotickým surovinám vydarili, Slovákom chutili, ale 

rozmaznaní západniari sa v nich len babrali a opatrne sa vyjadrovali, že na Slovensku asi musíme 

ťažko pracovať, keď jeme také výdatné jedlá. Cmarom, ktorý pre túto príležitosť priletel 

lietadlom s mamou jednej zo študentiek, pohrdli a halušky zapíjali červeným vínom. Nuž, iný 



kraj, iný mrav. Bryndza, mäkký slaný syr z ovčieho mlieka so silnou arómou a chuťou, vyrábaný 

tradičným postupom, tiež nie je na západ od našich hraníc (pravda, s výnimkou bratov Čechov) 

bohvieako známy. A tiež nie je pravda, že má pôvod na Slovensku. Ovčí syr pod pôvodným 

názvom „brânză de oaie“ k nám doputoval s pastiermi z Rumunska, zo Sedmohradska alebo, ak 

chcete, z bývalej Dácie. Aj slovo bača má údajne pôvod v starej dáčtine. Bryndzové halušky 

najlepšie chutia servírované na drevených stoloch salaša či koliby, v drevenej miske a s použitím 

drevenej lyžice. Kedysi dávno, keď na chudobnom Slovensku ešte nebol v móde porcelán, 

jedávala ich celá rodina i s paholkami z jednej veľkej misy, tzv. vahana, každý vlastnoručne 

vyrobenou drevenou lyžicou. Kto si preventívne vyrobil väčšiu a hlbšiu lyžicu, bol skôr sýty. Dnes 

je pravda taká, že Slováci jedia bryndzové halušky skôr výnimočne, v južných oblastiach 

Slovenska takmer vôbec nie. Skúste si ich objednať v dedine tesne pri maďarských hraniciach! 

Budú to považovať za provokáciu. Zohnať pravú ovčiu bryndzu z nepasterizovaného mlieka tiež 

nie je jednoduché. Takže pravé bryndzové halušky dnes už nejestvujú, iba ak tie na tanieri 

vpravo. Napriek tomu sa Slovensko môže pýšiť nevšednou svetovou kuriozitou. Každoročne sa v 

horskej osade Turecká na úpätí Veľkej Fatry stretávajú milovníci bryndzových halušiek na 

celosvetových majstrovstvách v ich varení a jedení. A v júni tohto roku sa na salaši v Cabaji-

Čápore neďaleko Nitry uskutočňuje Festival halušiek, oslava slovenského národného jedla! Nie 

je naším úmyslom rozdúchavať národnostné vášne, ale mohli by sme spochybniť zaručene 

maďarský pôvod mnohých jedál. Napríklad mestá Szeged, Békešská Čaba, Debrecín, Temešvár 

či Koložvár obývali do roku 1890 takmer výlučne Slováci a malá nemecká menšina. Maďarov z 

nich urobila až maďarizácia v 20. storočí. Hádajte teda, aký národný koreň má segedínsky guláš, 

čabajka, debrecínka, temešvárska či koložvárska kapusta? Podľa výskumov posledných rokov sa 

slovenským „národným“ jedlom, obľúbeným najmä medzi mládežou, stal vyprážaný syr, v 

menšej miere pizza, suši a špeciality z „mekáča“. Bryndza je vlastne syr. Takže sme od halušiek 

so syrom plynule prešli k vyprážanému syru. 

++++++++++++++++++++++++++ 

 Prečo na Slovensku vypukne občianska vojna  
Začnime optimisticky - možno pôjde len o masové krvipreliatie. Horizont udalostí - teda bod 
možného návratu, sme už dávno prekročili, vývoj udalostí smeruje samospádom k svojmu finále, 
tj. k spoločenského výbuchu. Najprv stručný politologický exkurz na pochopenie toho, prečo veci 
dospeli až do tohto štádia. To, že väčšina politických problémov Slovenska je banálna oproti 
problému s rómskou menšinou si všimli už asi všetci, samozrejme s výnimkou politikov. Politik sa 
už z podstaty svojho „povolania“ nikdy nebude vážne zaoberať skutočnými a vážnymi 
problémami; jeho politická existencia je založená na vytváraní tzv. politických problémov zo 
záležitostí, ktoré predtým aj potom, ako sa im politik venuje, fungujú spravidla bezproblémovo. 
Existujú problémy a politické problémy. Každý, komu ide úprimne o riešenie problému, by sa mu 
mal prestať venovať, akonáhle je problém vo fáze politického problému, tj. v dočasnej pozornosti 
politikov - vtedy je neriešiteľný. Treba počkať, kým záujem politikov o problém opadne a vznikne 
tak opäť šanca na jeho riešenie. Politik nikdy problémy nerieši - zo svojej podstaty ich len 



vytvára, čím potvrdzuje svoju spoločenskú opodstatnenosť. Politika by sa ďaleko nedostala, keby 
sa ukázalo, že problém v akejkoľvek sfére riešia vždy odborníci danej sféry, nie politici. (Prieniky 
týchto dvoch skupín sú vzácnou výnimkou, pričom však politik-odborník, ak chce zostať 
politikom, sa musí vždy skôr či neskôr prestať správať ako odborník.) Jedinou možnosťou 
prežitia politikov v spoločnosti je verbálne a programové vytváranie stále nových a nových 
problémov. Politika je niečo, čo sa prejavuje zásadne cez problém. Jediným skutočným zdrojom 
politickej moci je hnev. Politika preto akýkoľvek problém zaujíma len dovtedy, kým pomocou 
neho môže u masy vzbudzovať hnev. Riešenie problému hnev nevzbudzuje, preto túto fázu politik 
zakaždým obchádza tým, že upozorní na nový problém. Z tohto dôvodu doteraz využíval každý 
politik aj rómsku otázku len na vzbudenie hnevu, no keď tento cieľ splnila, rýchlo ju zo svojho 
záberu vypustil. Vďaka dlhoročnej aplikácii tohto postupu sa situácia dostala do štádia 
nekontrolovateľnosti. Súčasný prístup k rómskej menšine je už len zúfalým odďaľovaním výbuchu 
metódou „dajme im všetko zadarmo, len nech sú, preboha, ešte nejaký ten rok potichu“. Lenže 
oni potichu nebudú. Ani majoritné obyvateľstvo nebude potichu, keď mu štát priamo pred očami 
predvádza švindľovanie s aristotelovskou formulou spravodlivosti pri prerozdeľovaní spoločných 
statkov. V rámci tejto tisícročiami overenej formule sa majú spoločné statky prerozdeľovať na 
základe zásluhovosti. Experimentovanie s touto formulou, aké predvádza náš štát v prístupe k 
rómskej menšine, nie je len celkom nezmyselnou, iracionálnou a prehnanou charitou, ale, čo je 
horšie, ohrozovaním podstaty spoločenskej zmluvy, ktorú ma občan so štátom (tj. že obmedzí 
svoje slobody aj majetky - formou daní - na úkor štátu, ktorý s nimi na základe spoločenskej 
zmluvy narába). Ak s nimi štát nenarába spravodlivo a prerozdeľuje ich nie podľa pravidiel 
spravodlivosti, ale napr. na rasovom princípe (Rómom za spoločné peniaze postavíme a dáme, aj 
keď si rozbijú atď.), začne sa občan opodstatnene pýtať, prečo by mal byť voči takémuto štátu - a 
jeho zákonom - vôbec niečím viazaný. Obzvlášť ak napríklad sociálnej poisťovni začnú 
dochádzať peniaze na jeho vlastné dôchodky. Zaujímala by ma suma, akú štát každý mesiac zo 
spoločných zdrojov vyhodí oknom na podporu neprispôsobivých občanov, ktorí celý život 
neprejavili voči štátu jedinú zásluhu okrem zvyšovania opodstatnenosti polície, armády, väzníc, 
detských domovov, úradov práce a upratovacích čát. Možno už len jej zverejnenie by v čase 
krízy, v čase takmer kolabujúceho stavu škôl, nemocníc a ciest, viedlo k spontánnym pogromom. 
Lebo o tom tu hovoríme, o pogromoch. Keď sa spoločenská situácia vymkne spod kontroly, 
rovnováha sa obnoví spontánne takými opatreniami, ktoré nemajú nič spoločné s humanizmom, 
spravodlivosťou, dobrom, morálkou alebo civilizovanosťou. Žiaľ, história nás učí, že je to 
nevyhnutne tak. Ani u nás to nebude inak. Akcia vyvolá reakciu, tá ďalšiu reakciu atď. atď. 
Straty na oboch stranách budú nepochybne veľké. Aby sme si rozumeli, nie som rasista, 
nepociťujem žiadnu rasovú nenávisť, naozaj. Väčšina Slovákov nie sú rasisti. Máloktorého 
vytáča samotná farba pleti. Drvivá väčšina z nich len neznáša určité negatívne vzorce správania, 
ako kradnutie, parazitovanie, totálna asociálnosť, netolerantnosť, zámerná a cielená 
degenerácia, apatia, kriminálnosť, využívanie práv ale kašľanie na povinnosti? To, že je možno 
90 percent rómskej populácie nositeľom týchto vzorcov naozaj nie je náš rasistický problém. 
Označovanie rasizmom je zbytočné traumatizovanie. Slováci nie sú rasistickí národ. Lenže aj oni 
podliehajú tomu, na čom je založená evolúcia, tj. zovšeobecňovaniu skúseností. Zvýšená 
ostražitosť voči Rómom ako takým vedie možno v jednom prípade z desiatich k nespravodlivému 
predsudku, ale v šiestich až siedmych prípadoch k záchrane majetku, zdravia, života alebo aspoň 
duševnej vyrovnanosti a chute do jedla. Je v záujme majoritnej spoločnosti, ale aj samotných 
Rómov, aby sa čím skôr prijali realistické riešenia tohto problému. (To znamená už žiadne 
peniaze, nič zadarmo aj za cenu ich úmrtia, následné ostré a tvrdé použitie silových zložiek, v 



niektorých oblastiach izolácia od majoritného obyvateľstva, koniec diskriminácie bielych atď.) 
Netreba si robiť ilúzie - už teraz sú to riešenia tvrdé a možno čiastočne protiústavné. Ak sa však 
nepoužijú „lebo Európska únia“, tak zákonite dôjde k stupňovaniu napätia a následnému 
výbuchu. Potom prídu na rad riešenia celkom živelné a krvavé. Vyvolajú obrovské straty na 
majetku aj životoch, ako „záchrancovia“ sa ukážu skutoční rasisti a neonacisti - odpad 
spoločnosti, ktorý sa tak dostane na vrch. Čo je lepšie? Nejde tu predsa o šírenie rasovej 
nenávisti, naopak - je to volanie po chladnom rozume, ktorý jediný môže predísť výbuchom takej 
rasovej nenávisti, aké sme tu nezažili od dôb prvej Slovenskej republiky a ktoré túto spoločnosť 
traumatizujú a rozdeľujú doteraz. Nechcem zažiť občiansku vojnu s Rómami, ani pogromy na 
nich. Chcem s nimi spolunažívať ako s normálnymi a plnohodnotnými občanmi. Pokiaľ je ale 
toto prianie nerealistické, je treba podniknúť kroky aspoň na to, aby nedošlo k vyššie opísanému 
scenáru. V záujme majoritnej časti aj rómskej menšiny sa teda treba chytiť rozumu. To v prvom 
rade znamená prestať s nezmyselnými a nezdravými rečami o tom, že za stav rómskej menšiny 
môže majorita. Každý si za seba predsa zodpovedá sám! Jedine chorí a degenerovaní nie. Keďže 
nie som rasista a nepovažujem teda Rómov za degenerovaných, musím ich, na základe logiky, 
uznať plne zodpovednými za stav, v akom sa nachádzajú. Tvrdiť čokoľvek opačné - robiť z nich 
slabochov, usmrkaných chudákov a akési polozvieratá nezodpovedajúce samé za seba a svoje 
životy, by bolo skutočnou urážkou a rasizmom. Takéto zbavovanie zodpovednosti ich samotných 
a prisudzovanie zodpovednosti za nich majoritnej spoločnosti je čímsi chorobomyseľným a 
pomýleným, asi ako keď dlhoročne týraná žena obhajuje tyrana alebo obeť znásilnenia, či 
olúpenia uvažuje, či náhodou príliš neprovokovala a nie je zodpovedná za to, že sa stala obeťou. 
Ak sa niekto dopracuje do stavu, kedy jeho jedinou formou existencie, akej je schopný, je 
parazitovanie na systéme, musí uniesť zodpovednosť za také konanie. Aj v prípade, že ide o 
Rómov. Všetko ostatné by bolo rasizmom. Preto treba veci nazývať pravými menami. 
Prevládajúce správanie rómskej menšiny na Slovensku je čistou hybris - tj. prvkom celkom 
vymknutým, pohŕdavým a arogantným voči obci (štátu) a ich poriadku, prvkom nepoznajúcim 
mieru. Už antickí Gréci vedeli, že prirodzenou odpoveďou na hybris je nemesis (trestajúca, 
poriadok tvrdo naprávajúca spravodlivosť). Ak nezasiahne nemesis, potom hybris rozvráti celý 
systém a privodí jeho pád. (Toto je podobné ako s politickou hybris, s ktorou máme na Slovensku 
v poslednej  
dobe už zase bohaté skúsenosti.) Argumenty o akomsi prirodzenom spôsobe rómskeho života, 
ktorý sme mali narušiť a tým spôsobiť ich mizériu, si taktiež treba odpustiť. Žiadny z európskych 
národov už nežije tzv. prirodzeným spôsobom života, tj. spôsobom, akým žil pred dvesto, či 
päťsto rokmi. Hovorí sa tomu adaptabilita. Jednotlivci i národy sa podriaďujú pravidlám nových 
epoch, tak to chodí. Každý neplatič by mohol začať nariekať nad krásou prirodzeného spôsobu 
života v lone prírody a obviňovať štát z toho, že mu jeho prirodzený životný štýl berie. Z nejakého 
dôvodu však väčšina bielych takto nenarieka, ale dokáže sa požiadavkám štátu prispôsobiť aj v 
menej príjemných aspektoch. Oproti tomu predstava drvivej časti rómskej menšiny je taká, že na 
strane príjmov jej výdobytky moderného štátu nevadia, zatiaľ čo na strane výdavkov by si priali 
akýsi prirodzený stav. Prijímajú teda len „príjmovú“ časť spoločenskej zmluvy, zatiaľ čo na 
„výdavkovú“ nielen, že kašlú, ale na ňu agresívne útočia (viď. nepokoje a masové útoky voči 
silovým zložkám štátu, ergo proti samotnému štátu). 

++++++++++++++++++++++++++ 



Oldřich Slováček                 oldrichslovacek.blog.iDNES.cz 
Jen si tak nahlas přemýšlím a píšu o věcech tak, jak je vidím a co si o nich myslím. Nechci psát 
odborně fundované články nabité argumenty a vím, že se budu v mnohém i mýlit. 
O autorovi: 

Jsem ročník 1950 a to v mnohém ovlivňuje mé názory. Leccos o životě jsem pochopil, jiné asi 
nepochopím nikdy. Tragickou chybou bojovníků "za něco" je, že začnou bojovat "proti 
někomu". 
Neboť cesta do pekel bývá často dlážděna dobrými úmysly. 
Prý jsme se za komunistů v práci jen flákali. 
Jedna z mnoha pravicových "poudaček" o životě v letech 1948 - 1990, s budovatelskou 
jiskrou v oku vyprávěná nejen dětem a "nepamětníkům", je ta o zaměstnanosti a pracovních 
výkonech. 
Ano, existovala pracovní povinnost. Vycházelo se z toho, že bez práce nejsou koláče a 
nechce-li člověk zemřít hlady nebo nechce-li se živit kriminalitou, musí být logicky někde 
zaměstnán. Jinak by to byl příživník. V občanském průkazu byly stránky vyhrazené pro 
potvrzení o zaměstnání. Při nástupu do práce razítko nástupu, při ukončení opět razítko. O 
tom by mohli disidenti v čele s panem Havlem vyprávět dlouhé historky. 
Existoval vtip, že lidé se tváří, že pracují a stát se tvářil, že je platí. Ano, ve srovnání s dnešní 
inflací to byly mzdy doslova směšné (v roce 1960 byla průměrná hrubá měsíční mzda 1.303 
Kčs, v roce 1970/1.915 Kčs, 1980/2.656 Kčs, 1989/3.170 Kčs, 2000/13.219 Kč a loni ta 
nejnižší byla v KV kraji 18.800 a nejvyšší v Praze 28.000 Kč ). Samozřejmě, podstatným 
ukazatelem je, co a kolik si člověk za tuto mzdu mohl koupit tehdy a dnes. 
Existuje však ono slůvko ale. Ti tzv. flákači ve fabrikách, úřadech, institucích, družstvech, 
službách, obchodech a v JZD dokázali vyprodukovat takový objem prostředků, že 
socialistický stát mohl výrazně dotovat a přispívat na jesle, školky, bytovou výstavbu, 
dopravu, energie domácností, potraviny, kulturu, základní tělesnou výchovu i vrcholový sport, 
umění, rekreaci občanů i volnočasové aktivity v zájmových klubech a kroužcích při 
Svazarmu, kulturních domech a školách. Bezúročné nebo velmi výhodné byly peněžní půjčky 
(30.000 Kčs byla v r. 1976 velmi výhodná novomanželská půjčka), úspory byly slušně 
úrokovány. Zcela zdarma bylo vzdělání, zdravotní a lékařská péče včetně léků. 
V průběhu 40let budování socialismu tito "nemakačenkové" povinně pracující stihli postavit 
továrny, doly a hutě, železnice, dálnice a silnice, přehrady a vodní, tepelné a jaderné 
elektárny, metro, desetitisíce bytů, kulturní domy, prodejny, zemědělské objekty atd. Po celou 
dobu se stačila vyzbrojovat a udržovat téměř 300 tisícová ČSLA a ještě zbylo na pomoc 
spřáteleným a rozvojovým zemím. Zcela zásadně se zindustrializovalo a téměř vybudovalo 
nové Slovensko. 
Československé zemědělství bylo naprosto soběstačné ve většině nejdůležitějších produktů, 
včetně masa, mléka, obilí, cukrové řepy, chmele, brambor, a velké části ovoce a zeleniny. 
Dováželo se jen to, co se u nás nedalo vypěstovat. Jenom hovězího dobytka tu bylo téměř 2 
miliony kusů. Obdělával se každý metr půdy, lidé na vesnicích nacházeli v družstvech práci a 
nemuseli dojíždět. 
Výrazně nízké mzdy tedy byly kompenzovány výše uvedenými nízkými cenami a životními 
náklady. Pracovní povinnost upevňovala návyky a vědomí nejen Cikánů, ale i absolventů 
škol, že živobytí je nutné si zabezpečit prací. Věřím tomu, že dnešní absolvent školy, který 
hned nezačne pracovat, po nějaké době přirozeně "zleniví", je pro něj stále "odpornější" začít 
pracovat a zahálčivý způsob života ze státních nebo rodičovských podpor se mu "dostane pod 



kůži". 
Dnešní zcela pokřivený pohled na bohaté a úspěšné spoluobčany nepochází z dob minulých, 
jak se nás snaží někteří přesvědčit. Pochází z doby porevoluční, z devadesátých let divoké 
privatizace, tunelování (kolik miliard stát napumpoval do bank a za kolik se prodávaly 
pozemky a fabriky?), převodů státních miliardových částek do soukromých rukou, 
rozkrádáním, pochybnými kšefty, podnikáním na hraně zákona (jen si vzpomeňte na kauzy 
topných olejů, nafty a benzínu, lihu atd.), pašováním neprocleného zboží, daňovými podvody 
atd.atd. Vznikla zde vrstva novodobých milionářů a miliardářů, zbohatlíků, kteří ke svému 
majetku nepřišli poctivou a tvrdou prací, řemeslnou dovedností, chytrým podnikatelským 
záměrem apod. 
Tito lidé dávali na obdiv své bohatství, téměř nikdo z nich nebyl potrestán (důvod se vždy 
našel), vstupovali do politiky nebo si politiky koupili. Na druhé straně tu byly miliony poctivě 
pracujících a platících daně, snažících se a přesto pro ně statisticky průměrný plat zůstal 
nedostižný. Jen se po nich chtělo utahování opasků a pochopení složité situace. Stále více 
nenacházeli práci a byli odkázáni na podporu, stále více museli na udržení své životní úrovně 
připlácet. Pro řadu z nich se dříve řada běžných věcí stala nedostupnými. Není proto divu, že 
na bohaté a úspěšné lidi se pohlíží jako na podvodníky a není v povědomí občanů rozlišováno 
mezi poctivým a úspěšným podnikatelem a pochybným zbohatlíkem. Přetrvává názor, že z 
poctivé práce ještě nikdo nedokázal zbohatnout, že poctivost se nevyplácí a že politika je 
svinstvo. Prostě "zavládla blbá nálada". Dnes všichni makají jak otroci, nikdo se nefláká a 
přitom na nic nejsou peníze! Není to paradox? 
Nijak nechci vychvalovat minulost, taková byla doba, takoví jsme byli. Dobří i špatní. 
Nechci současně zatracovat současnost, prostě to tak je a asi má být. Jen chci některým 
neobjektivním kritikům "staré generace a socialistického režimu" některé věci 
připomenout. Tak jak nechcete zapomenout na vládu jedné strany, na cenzuru, 
opevněné státní hranice, vykonstruované politické procesy a perzekuování pro svůj 
sociální původ, názor nebo víru, nezapomínejte také na věci, které milionům lidí 
přinášely spokojený život s perspektivou, jistotou a beze strachu o práci a v bezpečí. 
Návrat do minulosti je nemožný a já si ho nepřeju. Řečeno s klasikem "Čo bolo, to 
bolo...". Ale mlčet k jednostrannému překrucování minulosti nebo dokonce lžím 
nebudu, stejně jako ke zkreslování a neobjektivnímu vykládání současnosti. 

++++++++++++++++++++++++++ 

český underground diktuje ÚPN výklad dejín 
preposielam neuveritelny material aj s dvomi kratkymi spontannymi reakciami, s pozdravom, J 
stary polakovic mal pravdu: cesi a srbi su bez konkurencie najvacsi nacionalisti v europe (co 
nijako neospravedlnuje americke bombardovanie). takze ak sa niekto profiloval tak vyrazne 
proslovensky ako durcansky, pre ceskych nacionalistov je arcinepriatel na vecne casy a nikdy 
inak, a vsetky tie dristy okolo toho, ktore sa snazia tvarit dokonca ako "filozofia", su len 
maskovacie vzory na maskacoch, stale pripravenych na utok na slovensko. 
s pozdravom, jls 
ps: uz ked sa niekto sam oznaci za filozofa, je to vizitka neskromnosti a teda obmedzenosti, ale 
ked sa niekto oznaci za "feministickeho filozofa", to uz je groteska, este pod  urovnou 
"marxistickych filozofov"... 
 No ja mám tiež vyštudovanú filozofiu (a históriu), ale nikdy by som si nedovolil ísť poučovať - 
a ešte k tomu takouto formou - český historický ústav, ako má vykladať napr. Háchu... Jednak, 



patrí to do kompetencie historikov, a potom, je to suverénna parketa každého národa, ako si 
vykladá vlastné historické osobnosti, nie?? to nám prídu takéto smernice aj od zástupcov 
ostatných štátov EÚ, ako máme hodnotiť Ďurčanského alebo Tisa?? nevychádzam skrátka z 
úžasu. 
Tak vidíte - pre niektorých je ÚPN protislovenský a pre iných nacionalistický... 
Srdečne pozdravujem - prepošlite ten list aj vo svojom okruhu... 

++++++++++++++++++++++++++ 

O CIVILIZAČNÍM REGRESU SLOVENSKÉ MINULOSTI A SOUČASNOSTI 

otevřený list předsedovi správní rady Ústavu paměti národa 

Mgr. Ivanovi A. Petranskému, Ph.D. 

Vážený pane předsedo, 

existuje duchovní tradice, v dějinách často oslabovaná, ale i v kataklyzmatickém 20. 

století posilovaná literaturou a filosofií, která rozvíjí myšlenku, že co vytváří 

skutečné lidství člověka a novou formu civilizovanosti je poznání a zodpovědnost k 

druhému.  

 

Poznání „druhého“ je důležité již na fundamentální úrovni, protože nikdy bychom 

nemohli pociťovat, že existujeme, nebýt „druhého“, přičemž „druhý“ se nemyslí pouze 

ono setkávání s druhými lidmi vně nás, ale „druhý“ je veškerý „vnímaný svět“ včetně 

našeho vlastního těla a našeho druhého „já“. 

Právě v souvislosti s kritikou západní civilizace, která často zahlazovala zvláštnost 

„druhého“ vznikly v posledních desetiletí nejrůznější projekty, například různá 

muzea paměti nebo významná díla historická, sémiotická, filosofická, feministická 

atd. 

Jak upozornil americký teoretik kultury a historik Hayden White, tato nová reflexe 

dějin reaguje na společenskou potřebu větší citlivosti vůči obecnému světu myšlení a 

dění.  

I založení instituce Ústavu paměti národa nebylo spjato jen s konstitucí právního 

státu, pluralitním politickým systémem nebo svobodné ekonomiky založené na 

soukromém vlastnictví, ale bylo umocněno snahou zlidštit historickou zkušenost 



právě tím, že bude citlivá vůči světu a bude nesena novým étosem, který jak 

zdůrazňuje Hannah Arendtová, začíná „myšlením na místě druhého“.  

Váš předchůdce, Ján Langoš rozuměl této nové etice a nezastupitelnosti „druhého“, 

neboť intuitivně chápal, že historie musí být, jak psal White, „citlivá vůči obecnému 

světu myšlení a dění, z něhož povstává a do něhož se vrací“. Musí učit diskontinuitě a ne 

„plynulé kontinuitě mezi přítomností a minulostí“. Proto například zdůrazňoval možnost 

odpustit svým viníkům, ale nemožnosti odpustit viníkům jiných. 

V souvislosti s odhalením sochy válečnému zločinci Ferdinandovi Ďurčanskému 

v Rajci, který je historicky spjat například s koncem parlamentní demokracie, 

rozpuštěním politických stran, vytvořením totalitního systému s jedinou politickou 

stranou a s institucionalizací antisemitské legislativy prvního Slovenského státu, 

vydal Ústav paměti národa 24. března 2011 tzv. odborné „historické hodnocení osoby 

Ferdinanda Ďurčanského“ pro město Rajec, jehož autorem je PhDr. Martin Lacko, PhD. 

Z veřejných zdrojů je však známo, že si poslanci městského zastupitelstva vyžádali 

stanovisko jen od ústavu Matice slovenské (MS) a Historického ústavu Slovenské 

akademie věd (SAV). 

 

Odpovídá toto hodnocení úkolům, které byly Ústavu svěřeny zákonem Národní 

rady SR č. 553/2002 Sb., jako například propagovat myšlenky svobody, nestranně 

hodnotit fašistický a komunistický režim, zkoumat obě ideologie a analyzovat 

příčiny a způsob ztráty svobody?  

A jak stanovisko ÚPN koresponduje s novým civilizačním étosem „myslet na místě 

druhého“?  

Epistemologická metodologie – banalizace 

V úvodu svého historického hodnocení ÚPN tvrdí, že každá politická osobnost má 

kladné i záporné stránky a v souvislosti s Ferdinandem Ďurčanským jde údajně o 

„banální“ pravdu.  

Ústavu se tak hned v úvodu podařilo připravit si půdu pro setření nejrůznějších 

důležitých rozdílů a souvislostí, takže v konečném výsledku není rozdíl mezi údajně 

institucionálně odborným, kritickým a nestranným poznáním doby nesvobody (na 



které pretenduje Ústav paměti národa), a politickým, ideologicky zaujatým míněním, 

ke kterému došel iniciátor sochy, primátor města Ján Rybárik. Ten při obhajobě 

smyslu bysty podobně tvrdí, že v osobě Ďurčanského jsou kladné i záporné stránky. 

A jelikož pozitivní stránky u Ďurčanského vítězí nad zápornými, je třeba mu postavit 

pomník, tvrdí zmíněný politik.  

Výsledná shoda mezi historickým stanoviskem a politicky zlým rozhodnutím není 

náhodná, neboť jejím předpokladem je společná epistemologická banalizace.  

Tato banalizace pracuje na dichotomickém principu, v němž se lidská bytost 

prezentuje téměř jako manichejistická směsice kladných a záporných stránek. Tak se 

stírá nejen ontologická pluralita, diference a zlověstnost neznámého, ale především 

se neutralizuje rozdíl mezi vědecko-kritickým a ideologicko-politickým subjektem 

poznání. Je setřen i rozdíl mezi odborným a průměrně publicistickým stylem psaní. 

Tento metodický přístup je podobně pochybný jako kdybychom chtěli například 

samotnou multipolární vědu poměřovat jen podle dichotomie „trial/error“ nebo 

zkoumat genderová studia podle stereotypní polarizace „ženské/mužské“. 

Banalizace tak usnadňuje konstruovat nadčasové „hodnocení“, v jehož rámci se 

prosazování „ideje státní samostatnosti“ může posuzovat izolovaně a mimo historický 

kontext, jakoby například prosazování národní ideje bylo nepodmíněným typem 

jsoucna vyskytujícím se mimo historický čas, geopolitický prostor a formu realizace. 

Přesně takto hodnotí fašistické období Slovenského státu například i jiný autor 

vyžádaného stanoviska Peter Mulík ze Slovenského historického ústavu Matice 

slovenské. „Prvá SR za šesť rokov svojej existencie vytvorila predpoklady pre 

rozvoj kultúry a duchovného života spoločnosti.“ 

Jak ale upozorňuje historik Eduard Nižňanský, samotný Ferdinand Ďurčanský 

mnohokrát veřejně zdůrazňoval, že uplatnění slovenských národních zásad bylo 

nemyslitelné bez Hitlera a bez přímé závislosti na zahraniční politice fašistického 

Německa.  

Zatímco ÚPN konstruuje vykontextovaný obraz Ďurčanského jako ochranáře 

národních zájmů, ve Vyhlášení Historického ústavu Slovenské akademie věd se 

naopak říká, že Ferdinand Ďurčanský „svoje krajne nacionalistické názory, kryté údajnou 

ochranou národných a štátnych záujmov povýšil nad princípy demokracie a humanity“. 



Se stanoviskem historiků ze SAV je ÚPN v rozporu především v tom, že mlčí tam, 

kde první hovoří naprosto jasnou řečí: „Odhalenie busty bude poprením princípov, na 

ktorých stojí naša dnešná demokratická spoločnosť.“  

Epistemologická banalizace umožnila ÚPN neutralizovat a vyselektovat i osobnostní 

rysy Ďurčanského (například v otázce jakou roli hrál jeho antisemitismus při 

„vytváření půdy pro důvěru Jozesa Tisa“). 

 ÚPN tak napomáhá vytvářet historickou fikci, jakoby skutečné politické 

předpoklady pro kariéru Ďurčanského bylo možno posuzovat mimo dobový kontext 

a zcela neutrálně, například jen z hlediska jeho vzdělání a ctižádosti a bez vztahu k 

jeho politickému autoritářství a xenofobii. V rozporu s kritickým bádáním umožňuje 

tak ÚPN konstruovat kontinuitu mezi přítomností a minulostí, a odcizuje se 

historickému poznání.  

Tropikou diskursu banalizace, tedy bez jakéhokoliv hlubšího vysvětlení a 

argumentace, se čtenáři sugeruje i obraz „pragmaticky vstřícné“ politiky vůči 

Německu, aniž by se Ústav vůbec pokusil diferencovat nakolik a v jakých případech 

byla ona pragmatická vstřícnost definována například nacifilstvím.  

 

Historie jako příběh pojistné živelné události 

Naplno se však banalizace obnažuje v závěrečném historickém hodnocení osoby 

Ďurčanského, kdy se eufemisticky hovoří o „chybách“, „přešlapech“ a „nešťastných 

krocích“.  

Stanoviska ÚPN je vágní, zbavené důležitých kontextů a jen okrajově zmiňuje, že 

z pera Ďurčanského vyšly první antisemitské zákony. V závěru se jeho politický styl 

hodnotí jakoby šlo spíše o „nešťastné kroky“, nepřijatelné z hlediska demokratické 

politiky.  

Dobový brachiální rasismus, xenofobie a nacionalismus se dostává na úroveň 

přírodní události, kdy sice padají stromy a lítají třísky, ale události jsou sémanticky 

oslabovány jako by šlo o „nešťastnou“ živelnou záležitost a nikoliv politicky 

motivované jednání. 



ÚPN tak nepřímo naznačuje, že i rasismus, xenofobie, aktivní propagace fašismu a 

prosazování totalitních praktik je možno nahlížet prizmatem chyb, jakoby nešlo o 

deontologický záměr a vědomou produkci institucionalizovaného zla, ale spíše jen o 

„banální“ přešlap jinak nezpochybnitelného společenského řádu bytí. Na místo 

kritického hodnocení vzniklo spíše apologetické pochopení. 

Podle ÚPN se polehčující okolností a historickou pojistkou stává skutečnost, že i 

když Ďurčanský dělal „chyby, prešlapy a nešťastné kroky“, dělal je „s cieľom uchrániť 

Slovensko…“. Dějiny se tak jeví jako příběh historicky pojistné živelné události, které 

je předem pojištěný i holocaust. 

V kriticky smýšlejícím diskursu je takový způsob myšlení považován nejen za 

svatouškovskou rétoriku, ale přímo za institucionalizaci zla, která se na jedné straně 

legitimizuje vyšším posláním totalitaritárních národních zájmů, na druhé straně se 

ospravedlňuje na základě pocitu strachu a sebeohrožení. Historik, který se neumí 

postavit proti vzývání starého haraburdí jako například národního ducha, může být 

sotva považován za kriticky smýšlejícího badatele. 

Je třeba však zdůraznit, že metoda banalizace může plnit další postranní funkce: 

například stavět sociálně kognitivní mosty mezi institucionálním centrem a 

politickou periférií a poskytovat tak intelektuální puvoár pro populistický 

nacionalismus. Ne náhodou Hannah Arendtová označovala určitou absenci myšlení, 

v souvislosti s otázkou zla, právě jako „banalitu zla“. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Vědecké hodnocení s aurou jarmarečného magična 

Hranice banalizace plynule přecházejí do triviality ve chvíli, kdy ÚPN dochází 

k tvrzení, že datum úmrtí Ďurčanského je „symbolické“, neboť zemřel na 35. výročí 

vzniku první Slovenské republiky. 

Jasnovidecké zření historických podstat umožňuje ÚPN postulovat mlčenlivý 

předpoklad, že nejen život, ale i úmrtí této osoby bylo ne-li přímo nadpřirozené, tedy 

aspoň magicky „symbolické“ .  

Samozřejmě, že v rámci takto „odborně“ zpracovaného stanoviska nemá následně 

ÚPN žádnou racionální potřebu zvláštnost smrti jakkoliv vysvětlovat, nemluvě o 



tom, že by měl období nesvobody spíše kriticky analyzovat. ÚPN jen dogmaticky 

předpokládá, že symbolická aura je všem rodověrným dostatečně jasná a zřetelná a 

proto stačí roztáhnout numerologický jarmarečný krámek a dobové informace 

nabízet v auře jasnovideckého magična.  

V intelektuálním karnevalu ÚPN však může být „symbolické“ cokoliv, například to, 

že Ďurčanský zemřel 15. března, tedy na den výročí německé okupace Čech a 

Moravy a zahájení první masové zatýkací akce v ČSR, zaměřené proti odpůrcům 

nacistické Říše.  

Znaky civilizačního regresu 

Z lingvistického hlediska je signifikantní jak ve svém stanovisku ÚPN frekventovaně 

podtrhuje např. „uznání práv na slovenskou samostatnost“, „práva slovenského národa“, 

„práva Slovákov“ nebo „ochranu Slovenska“ a především jak téměř v každé druhé větě 

z padesáti vět zdůrazňuje národní adjektivum nebo substantivum, což kontrastuje 

právě s absencí „druhého“ - jako oběti. V celém textu je totiž jen jedna okrajová 

poznámka, že Ďurčanský jako ministr vnitra prosazoval omezující protižidovské 

opatření. 

Právě tento lingvistický moment či tato dějinná absence reflexe „druhého“ odhaluje 

hlubší podloží ideologické shody mezi stanoviskem ÚPN a politickým rozhodnutím 

regionálních zastupitelů samosprávy oslavit válečného zločince.  

Jestliže se lidství člověka a nový politický étos má poměřovat prostřednictvím 

poznání a zodpovědnosti k druhému, pak tuto shodu není možno označit jen za 

cynismus nebo sofistikovaný pokus ospravedlnit totalitní režim militaristické 

Slovenské republiky, ale přímo za znamení CIVILIZAČNÍHO REGRESU.  

Nevysloveným společným jmenovatelem všech jednotlivých, občanských a 

společenských prohlášení (například Historického ústavu Slovenské akademie věd, 

Slovenské židovské obci, Svazu protifašistických bojovníků, Rady vlády SR pro 

lidská práva, včetně signatářů občanské iniciativy „Nechceme se prizerať“, Human, 

Tilia atd), je vzdor právě proti znakům CIVILIZAČNÍHO REGRESU. 

Tento regres je zjevný i na základě opačného myšlení a jednání například v 

Rakousku nebo v Německu, kde obce nejen zbavují nacistické exponenty čestného 

občanství, které jim bylo v minulosti uděleno, ale dokonce jako v případě Rudolfa 



Hesse, bývalého náměstka Adolfa Hitlera, se představitelé obecní samosprávy, 

církve i příbuzní rozhodli ostatky nacistického pohlavára exhumovat, spálit a popel 

pohřbít do moře, aby zrušili poutní místo, kde si pravidelně dávají sraz neonacisté. 

Vytěsněná historie  

Vaše pojetí vědy tak nemá nic společného s kriticky chápanou vědou, tak jak je 

pojímaná například v dílech K. Poppera, T. Kuhna, P. Feyerabenda a mnoha dalších, 

kteří za předpoklad vědeckého zkoumání považují schopnost být otevřený kritice a 

zpochybňovaní. Důkazem toho je skutečnost, že banální historické hodnocení ÚPN je 

Vámi opakovaně obhajované (například Deník SME 6.7. 2011) jako produkt 

vědeckého výzkumu a kritiku považujete dokonce za zasahování do nestranného 

vědeckého bádání. 

Představa nekritizovatelných zkoumání nezakládá žádnou vědu, ale produkuje 

pouze její mýtizovanou podobu založenou na nadřazenosti, neomylnosti a 

ezoteričnosti. Schovávat se za sukni odborné disciplíny není jen znamením 

intelektuální nedospělosti, ale znakem ideologie a ustrnulé představy vědy s níž 

koresponduje i nemožnost verifikace. 

Pokud navíc tvrdíte, že „neexistuje“ žádná kritika vědeckých publikací vydávaných 

ÚPN, jedná se o ignoranci.  

Například historik Igor Baka v publikaci vydané v roce 2010 pod názvem „Politický 

systém a režim Slovenskej republiky v rokoch 1939 – 1940“, právě na adresu monografie 

vydanou ÚPN, autora Michala Millu „Hlinkova mládež 1938 -1945“ napsal, že kniha 

nevěnuje patřičnou pozornost otázkám spojeným s indoktrinací Hlinkovy mládeže 

ve smyslu ideologie Hlinkovy Slovenské lidové strany. Možná, že autor nevěnoval 

indoktrinaci pozornost proto, že ji vytěsnil podobně jako Martin Lacko vytěsnil 

„druhého“ a problém holocoustu. 

Jestliže kritikové vědy upozorňují, že věda je příliš závažnou záležitostí, než 

abychom ji mohli přenechat jen vědcům, obdobně je možno tvrdit, že „břemeno 

historie“ je příliš závažnou společenskou záležitostí, než aby je bylo možno přenechat 

historikům a je zcela nepřípustné, aby se o historických problémech „uvažovalo s 

vyloučením veřejnosti“. 



Pokud i tomuto listu budete vytýkat, že například „nehovorí o tom, že v júli 1940 bol 

Ďurčanský na priamy zásah Hitlera z vlády i politiky definitivně odstránený“, pak předem 

upozorňuji, že je tak činěno vědomě, neboť v souvislosti s kritikou banalizace a 

především s anachronickou představou ÚPN o vědeckosti, nemá tato výtka žádnou 

relevanci. Navíc byste nejdřív musel vysvětlit, co tímto tvrzením chcete vůbec 

dokazovat. Například pozitivní morálku politika či snad jeho ideologickou 

proměnu?  

Stará vlna historických revizionistů a nová vlna mladých rehabilitátorů  

Je příznačné, že ačkoliv na webstránkách ÚPN je zveřejněna Vaše polemika 

s kritickým článkem Martina Slávika, samotné historické hodnocení pro město Rajec, 

nebylo Vámi dodnes zveřejněno. Praktikovat ezoternost historických stanovisek 

znamená pouze jedno: je třeba vyloučit, aby veřejnost byla informována tak, jak jsou 

informováni nacionalisticky orientovaní regionální politici. 

Podobně symptomatické je, že opakovaně obhajujete autora ezoterního stanoviska, a 

to způsobem, který je v diskursu kritické argumentace diskvalifikující. Vaše tvrzení, 

že se jedná o nejcitovanějšího slovenského historika je jen příkladnou sofistickou 

figurou. 

Navíc pokleslost historické reflexe u Vámi obhajovaného historika není ojedinělá a 

opakovaně se lze s ní setkat například v knize vydané ÚPN v roce 2009 s názvem 

„Dotyky s boľševizmom“. 

Nejde jen o to, že Lackův sedmnáctistránkový úvodní text (v několikasetstránkové 

publikaci obsahující zpravodajské dokumenty slovenské armády z období let 1940 – 

1941) neprošel redakční korekturou, natož odborným kritickým posouzením. Nebo, 

že se vyznačuje gramatickými chybami, obsahuje chybné odkazy k historickým 

dokumentům obsaženým v knize, nepoužívá standardní odborný aparát, při citacích 

historických pramenů neuvádí zdroj atd. Závažnější je obsahová stránka textu. 

Martin Lacko se totiž prezentuje jako epigon „nové vlny“ vojenských historiků, kteří 

jsou inspirováni teorií Viktora Suvorova, vojenského důstojníka sovětské 

zpravodajské služby, který koncem 70 let přeběhl na Západ a dal se do služeb britské 

zpravodajské služby. Jeho základní hypotézou je, že J. V. Stalin chtěl ve stejném roce, 

kdy byl Sovětský svaz přepaden hitlerovským Německem sám přepadnout západní 



Evropu. Lacko tuto tezi přebírá s frekventovanými odkazy od mladšího ruského 

historika M. Solonina, kdy hypotézy a spekulace nekriticky prezentuje již jako holá 

fakta. „Prakticky šlo už jen o to, který z diktátorů udeří proti tomuto druhému dřív“. (str. 

20) 

Všichni epigoni Suvorova, včetně Lacka, přebírají od bývalého sovětského 

zpravodajce především metodologické nedostatky – pro historickou hypotézu 

používají podružné zdroje a absenci odbornosti suplují spíše atraktivitou tématu, 

která zaručuje relativně vysokou čtivost. 

Pro Lackův styl hledání pravdy je příznačná jedna věc. Zatímco Solonin je se svými 

pracemi v komunitě historiků přijímán minimálně zdrženlivě, mladý slovenský 

historik ho ve zmíněném textu prezentuje přímo jako „jednoho ze současných 

nejvýznamnějších historiků II. Světové války v Rusku“ (str. 21), a to navzdory 

skutečnosti, ze i samotný ruský historik v nedávném interview popsal svou situaci 

v historické obci jako pozici nepochopeného solitéra, který stojí nejen mimo oficiální 

struktury, ale kterého dokonce neakceptují a „nepodporují“ ani západní historici - což 

„nechápe“.  

Tato drobná ukázka Lackovy manipulace charakterizuje přesně rehabilitační styl 

nové vlny mladých historiků osvobozující společnost od tíživého břemene minulosti. 

Zatímco historičtí revizionisté jako například Ivan Mrva se revizionisticky ptá: „Bol 

vôbec na Slovensku holocaust…?“, mladí rehabilitátoři nepopírají, že došlo 

k historickému „postižení“ dějin a akceptují, že minulost bude vždy částečně 

invalidní. Usilují však o to změkčit tvrdost invalidity historie.  

Nové vlně mladých historických rehabilitátorů proto není možno podsouvat starý 

historický revizionismus, který příkladně reprezentují tzv. „matičiari“ jako 

mytologizátor slovenských dějin Milan S. Ďurica nebo zmíněný popírač holocaustu 

Ivan Mrva, kteří se podepsali pod prohlášení v kterém napsali, že „Ferdinand 

Ďurčanský podľa nich patrí medzi tie významné osobnosti slovenských dejín 20. storočia, 

ktoré sa vo významnej miere zaslúžili o našu štátnu slobodu.“  

Nová vlna mladých historiků snaží invalidní minulost částečně rehabilitovat za 

pomoci nejrůznějších historických protéz – například hypotéz. Jejich cílem však není 

sloužit historickému diskursu při hledání dějinné pravdy, ale napomáhat části 



společnosti v které žijí, tak jak se přesně vyjádřili ve své petici zmínění „matičiari“ - 

aby společnost nebyla „traumatizována“ například kritikami adresovanými na 

Ferdinanda Ďurčanského. 

Národně psychoterapeutické (faktopisecké) pojetí dějin 

Přirozeně se nabízí otázka: co je špatného na historickém protézování invalidní 

minulosti Slovenských dějin a hledání léku proti historickým traumatům? 

Problém spočívá v tom, že nejde o historii, protože historici se stávají spíše sociálními 

rehabilitačními pracovníky minulosti jejichž hlavním (národním) úkolem je postavit 

aspoň trochu na nohy invalidní dějiny. Tito historici jako například Martin Lacko se 

snaží ulevit společnosti od tíhy minulosti, ale tím si pletou historický diskurs s 

psychosociální rehabilitací. Nabízet ztraumatizované společnosti historickou útěchu, 

že pokud by Slovensko nepřepadlo s Německem Sovětský svaz, přepadl by tyto 

země ve stejné době on sám, je jen zvláštní forma historické psychorehabilitace. 

Texty historiků „nové vlny“ tak připomínají staré pojetí historie, které jak říká 

Hayden White interpretovalo historikův úděl jakožto „morální povinnost osvobodit lidi 

od břemene historie“.  

Prezident Institutu pro veřejné otázky Grigorij Mesežnikov napsal: „To, čoho sme 

svedkami v posledných týždňoch na Slovensku, už nie je skrytá alebo plazivá, ale úplne 

otvorená hodnotová revízia a rehabilitácia domáceho fašizmu. Ako ďaleko zájde a kto – ak 

vôbec – ju zastaví?“  

Částečná odpověď na tuto otázku zní: rehabilitace fašistického státu s lidskou tváří 

bude pokračovat, dokud bude na Slovensku institucionálně, tedy jak politicky, tak i 

akademicky pěstováno psychorehabilitační pojetí dějin, které má osvobodit občany 

od břemene historie. 

Jinými slovy: je zapotřebí dělat historii bez nejrůznějších sociálně-zdravotních 

pomůcek a protéz. Historii, která „nás bude víc než kdykoliv v minulosti učit 

diskontinuitě, protože diskontinuita, destrukce a chaos je naším údělem“ (Hayden White ) Je 

třeba pěstovat vědu, která nám umožní, jak připomíná Friedrich Nietzsche, slyšet 

dějiny němých výkřiků času, lidské bolesti a naděje. Toto jsou dějiny „druhého“. 



Navíc zdůrazňování „tvrdých“ historických dat a faktů svádí mnohé historiky, 

národně orientované, k angažovanému pojetí historie. Jenže jak připomíná 

mediavelista Dušan Třeštík, tito „faktopisci“ si neuvědomují, že většinou každý 

historik si vybírá fakta na základě nevědomých kritérií.  

Například Martin Lacko zdůrazňuje, že „14. marec 1939 bol – či sa nám to páči alebo nie 

– z historického hľadiska primárne štátoprávnym aktom, dňom vzniku prvého štátu Slovákov 

v dejinách. I keď samozrejme pod silným tlakom Hitlera. Tento základný, štátoprávny aspekt 

sa však v médiách (i v politike) prakticky ignoruje. “ PodleTřeštíka však takoví faktopisci 

nemohou být dějepisci, protože vědeckost historika nedělají faktografické informace, 

ale myšlení. 

Orwellovský newspeak historika Martina Lacka  

Přestože historičtí rehabilitátoři zaujímají jiný historický přístup než revizionisté, 

nevyhýbají se používat zvláštní orwellovský newspeak. Například o slovenských 

fašistických vojácích okupující území východní Haliče, hovoří historik Martin Lacko 

jazykem cestovní kanceláře: jsou to vojácí, kteří „navštívili tuto krajinu osobně“ napsal 

v knize Dotyky s boľševizmom. ( str. 27)  

Etymologie slova návštěva vychází z původního slova „navěstiti“, tedy ohlásiti se. I v 

ruštině slovo „naveščáťsja“ znamená ohlašovat se.  

V Lackově rehabilitačním jazyce se tak vojenský bleskový přepad jiné země považuje 

za její ohlášenou návštěvu. Tato forma brachiální „návštěvy“ se pak zpětně 

psychologicky rehabilituje za pomoci historického relativismu: „Prakticky šlo už jen o 

to, který z diktátorů navštíví jeho zemi dřív“. 

Martin Lacko je známý i tím, že obvinil některá slovenská média, když se zaměřila na 

výrok bývalého arcibiskupa Sokola o první Slovenské republice: „Tu bol blahobyt, nič 

nám nechýbalo. Pritom bola vojna." Podle něho šlo o propagandistikou „škandalizácií 

odlišných historických názorov“. Cynické rehabilitační mínění je obhajováno jako 

historické vědění. 

Svůj vhled do historických událostí tento faktopisec obohacuje o metodu „vciťování 

se“ do vnitřních stavů dějinných postav, například osoby prvního prezidenta 

slovenského státu Josefa Tisa, o kterém v souvislosti, když jednal s A. Hitlerem 13. 

března 1939 prohlásil:  „Určite vtedy konal podľa najlepšieho svedomia a vedomia.“ Mladý 



historik si tak zajistil lepší vhled do nitra zkoumané historické postavy, než ona 

sama. 

V tomto kontextu není od věci upozornit na Lackovu kritiku slovenské společnosti, 

která se podle něho 20 let po pádu totalitního režimu dostala do „ideologicko-

propagandistického tunelu“, který má dva hlavní ideologické rysy: komunistický a 

liberální. Tento pohled je podobně schematický jako byl dobový nacionální 

socialismus, který podobně zdůrazňoval dvojí nebezpečí: rudý mor marxismu a 

židovský liberalismus. 

Attachmentová publikační praxe 

Zavádějící a koncepčně neujasněný je už samotný titul publikace ÚPN „Dotyky 

s boľševizmom“, neboť mu neodpovídá nejen Lackův úvod, který místy zabředl do 

apologie Suvorovsko-Soloninských hypotéz, ale především ani samotná kolekce 

shromážděných vrstevnatých dokumentů, které mimo kontext názvu titulu 

dokumentují například i účast slovenských okupačních vojáků na fyzickém násilí a 

vraždách (veřejných popravách) židovských obyvatel a rabování v jejich domech v 

Haliči. (viz dokument č. 25; 26) 

Dotek s násilným ruským bolševismem se tak stává i mostem k doteku s násilným 

slovenským fašismem. Titul tak účelově zakrývá vybrané pole historického 

zkoumání. 

Napsat sedmnáctistránkový publicistický text a za něho (tedy bez jakékoliv analýzy, 

reflexe a kritiky) attachmentovat, tedy přisponkovat bez historického ladu a skladu 

víc jak přes dvě stovky historických dokumentů, nalezených v archivu ze dvou 

fondových krabicích, lze jen stěží považovat za Vámi tolik deklarovaný produkt 

vědeckého výzkumu, byť je vydáván v edici Dokumenty.  

Kniha „Dotyky s boľševizmom“ není ojedinělá. Vychází z programové publikační 

praxe ÚPN, která je založená na zkratkovité formě „historických“ attachmentů a 

opakuje se i v dalších Lackových publikacích jako například „Proti Polsku“ (2007) 

nebo „Zrod Slovenského štátu“ (2010).  

V souvislosti s informační produkcí ÚPN, která se vyznačuje neodborností, 

uzavřeností, nedialogičností a ezoterností je třeba si připomenout slova 

francouzského historika Paula Veyna o nutnosti vyprostit se z pojetí historie, která je 



vytvářena „optikou pramenů“ a tendence se domnívat, že prizmatem dokumentů je 

vše samozřejmé.  

Ve skutečnosti tomu tak není, neboť skutečnými problémy historické epistemologie 

jsou především „problémy kritiky“ a „reflexe o historickém poznání“. 

Framing efekt - zkreslování historického rámce 

Kromě banalizace používají rehabilitátoři z ÚPN pro své historické hodnocení i tzv. 

„framing efekt“, neboli účelové zarámování či zkreslování historického rámce 

událostí. Tento efekt je založen na ideologicky motivovaném vybraném souboru 

referčních bodů či úhlu pohledů a v konečném důsledku determinuje způsob jak je 

možno nahlížet na událost jako na celek. 

Například podle jiného rehabilitátora z Ústavu pamäti národa historika Petera 

Sokoloviče, Hlinkova garda měla štěstí na dobu svého vzniku, neboť okolnosti 

nahrávaly jejímu mocenskému vzrůstu, bohužel však došlo pokřivení některých 

myšlenek.  

Analogicky selektivně vadným způsobem lze ideologicky hovořit například o vzniku 

Lidových milicích. I „ozbrojená pěst dělnické třídy“ měla štěstí na dobu svého vzniku a 

okolnosti nahrávaly jejímu mocenskému vrůstu.  

Autor používá podobné rehabilitační ideologické schéma jako například reformní 

komunisté v 60. letech snažící se o rehabilitaci marxistického režimu. I oni tvrdili, že 

došlo jen k pokřivení marxistických myšlenek, aniž by si připustili otázku, zda-li 

například idea třídního boje a násilí nezákládá fundamentální vadnost celého 

politického systému. 

Základní předpoklad historického „framingu“ spočívá v tom, že se určitý dějinný 

fenomén předem historicky očistí a následně se pak připustí, že časem došlo k určité 

dílčí deformaci. Jinými slovy podle rehalitátorů jsou Lidové milice v pořádku, stejně 

jako Hlinkova garda, problémem jsou jen „politovánihodné" excesy.  

Rehabilitátoři tak mají prostřednictví tohoto efektu pokřivené vnímaní celku, 

neboť vidí především partikulárnosti systému. A právě na základě tohoto zúženého 

„historického úhlu pohledu“ se pasují do angažované role legitimních historických 

opravářů v podstatě neopravitelného politického systému. 



Pro mnohé badatele se stalo používání framing efektu, banalizace vědy, 

psychoterapeutické faktopisectví a orwellovského newspeaku pracovními metodami, 

které jsou zároveň i nezbytnými předpoklady pro získání společenského statusu 

„nejcitovanějšího slovenského historika“ nebo „najpredávanejšieho, pritom však najmladšieho 

renomovaného slovenského historika“.  

Kdo je druhý? 

Jednou z klíčových politických otázek Ferdinanda Ďurčanského byla negativně 

pojatá otázka „kdo je druhý?“  

Historik Eduard Nižňanský (manžel minsterky spravodlivosti Lucie Žitnanňskej 

a nevola sa Eduard Nižňanský ale Eduard  Žitňanský jeho premenovanie autorom 

nie je náhoda) totiž připomíná, že například v návrhu zákona o nabývání státní 

příslušnosti a domovského práva Ďurčanský napsal, že pilířem celé osnovy zákona a 

podkladem pro řešení židovské otázky, která by jinak byla podle něho polovičatá a 

plná mezer, je definice „kto je Židom“. 

 

Připomíná i Ďurčanského prohlášení na předvolebním shromáždění v Humenném 

11.12. 1938, kde prohlásil, že se už nikdy více nevrátí časy, kdy nad námi vládli cizí 

lidé, kdy jsme byli v úplném otroctví obchodním, hospodářském a politickém pod 

útlakem 4% Židů. Jedná se o příkladné anticivilizační prohlášení, kde „druhý“ je 

definován jako jiný, cizí = nepřítel. 

Téma „druhého“ neabsentuje v stanovisku ÚPN náhodně. Pod Vaším vedením se 

ukazuje být regresivní institucí, která má strach před skutečnými dějinami. Proto se 

raději vydává cestou mytologizace historie a konkrétní historická postava, byť je 

válečným zločincem, je prezentována archetypálně - mytologicky jako ochránce 

národního zájmena „My“, která fašistickou a rasistickou politiku dělala jen „s cieľom 

uchrániť Slovensko…“. 

Publicista Miroslav Kocúr na adresu ÚPN kriticky napsal, že v jejich pohledu se 

genocida vlastně stává zanedbatelným faktem. 

Jak ale připomíná Susan Sontagová: neexistuje žádné „my“, které bychom měli 

považovat za samozřejmost, uvažujeme-li o „utrpení druhých“. 



Nomem omen ÚPN 

V současné době slovenská vláda připravuje novelizaci zákona o paměti národa. 

Jedním neřešeným problémem je skutečnost, že institucionální sousloví „národní 

pamět“ je to contradictio in adjectio, neboť slovo „národní“ předepisuje identity, do 

kterých se musely či musí vtěsnat nejrůznější individuální paměťové příběhy.  

Prvotní snahou novelizovaného zákona by proto měla být snaha změnit i název 

instituce, protože Ústav paměti národa by neměl participovat na „zkolektivnění“ 

jednotlivých pamětí, ale naopak podporovat jejich diferencovanou pluralitu a otvírat 

prostor pro alternativní dějiny a reflexi dějin založenou právě v kontextu poznání 

„druhého“. 

Koncept „národní paměti“ v názvu instituce je součástí starého mytologického 

konceptu, který bohužel konotuje a ladí s minulými i současnými nacionalistickými 

koncepty a tendencemi. Cílem nového institutu by nemělo být pouze specializované 

historiografické bádání a snaha o expertní vědeckou pravdivost, ale důraz na široké 

spektrum individuálních pamětí, na diferencovaný obraz dějin a pravdivost v širším 

existenciálním smyslu lidské žité autentičnosti. I to čemu se říká kolektivní paměť, 

není formou vzpomínání, nýbrž stanovením určité dohody, připomíná Sontagová. 

Historik Dušan Třeštík v této věci napsal: „Paměť je něco jiného než dějiny, je to živý, 

aktivní vztah k minulosti v celé její šíři. Paměť pochází z privátní sféry, jsou to jednotlivci, 

kteří si něco pamatují, něco zapomínají a nějak to strukturují a slovně či obrazově formují. 

K minulé skutečnosti je to v důsledku všech těchto operací, počínaje samotnou (velice 

složitou) fyziologií zapamatování a zapomínání a konče nezbytnou fabulací výsledného 

(nedefinitivního, stále měněného) příběhu, jen ve velmi volném vztahu.“  

Nepřítomnost dějin žen a tabu slovenské historiografie 

Ačkoliv bádání o minulosti je vždy genderově strukturované ÚPN je badatelsky stále 

uzavřenou institucí, neboť ignoruje nové odvětví historiografie označované jako 

„dějiny ženy“. Totalitní minulost jak fašistického, tak i komunistického režimu, je 

povýtce psaná muži o mužích a chybí pluralita jiných pohledů, například 

metodologie zohledňující analytický koncept gender, nemluvě o metodologiích, které 

vycházejí z feministické teorie. Nepřítomnost dějin žen ve zkoumání doby 

nesvobody ÚPN tak jen rozšiřuje absenci „druhého“. 



Feministická kritika je opodstatněná právě proto, jak upozorňuje například historička 

Jitka Malečková, že národotvorné procesy měly pro ženy rozporné důsledky. Žena se 

nejen podobně jako národ stávala předmětem idealizace, ale především na druhé 

straně byla potenciálně vždy „druhým“ vůči němuž se identifikoval jednotlivec, 

občan či příslušník národa, chápaný především jako muž.  

Historici, zvlášťě muži by si měli osvojit poznání, na které upozorňuje i Elfride 

Jelineková: totální nadvláda, ať už fašistická nebo komunistická, byla spjata s 

genderovými strukturami. Je náhodné, že například problematika násilí na ženách v 

totalitních režimech je historicky nikoli bílým místem, ale „černou dírou“ ÚPN? Kolik 

žen skončilo v nucených otrockých pracích? Kolik žen se stalo obětí sexualizovaného 

násilí? Kolik jich skončilo v táborových bordelech ať už pro SS nebo pro vězně? Kolik 

žen porodilo v hrůzných podmínkách? Atd. 

Problémem mladé historiografie na Slovensku je skutečnost, že mladí muži-historici 

jsou fascinováni starými vzory dominatních patriarchálních mužů a jsou pro ně více 

atraktivní obrazy mužských dějiných výkonů a úspěchů založených na konfliktu, než 

historická reflexe zodpovědnosti k „druhému“.  

Největší tabu současné slovenské historiografie je genderový komplex, slabost, 

kterou někteří muži kamuflují zajmem o historii svého pohlavního panství. V rámci 

historického zkoumání různých mentalit by se „národní komplex méněcennosti“ měl 

poměřovat i genderovým komplexem. 

Dějinné sousoší - Ferdinand Ďurčanský a Hugo Matzner 

Jestliže se odhalená bysta Ďurčanského a historické hodnocení ÚPN vyznačují 

absencí reflexe „druhého“, pak historický sborník vydaný k příležitosti narozenin 

historika Ivana Kamence nazvaný „Z dejin demokratických a totalitních režimov na 

Slovensku a v Československu v 20. storočí“, nabízí v tomto kontextu adekvátnější obraz 

dějin. 

Když Roman Holec ve svém historickém příspěvku líčí krutý osud židovského 

intelektuála Hugo Matznera, připomíná okamžik, kdy se ho v říjnu 1938 rozhodli 

jako „socialistu“, „rudého“ a „žida“ odstranit z veřejného života. A byl to právě 

tehdejší ministr Ferdinand Ďurčanský, který vlastnoručním dopisem dal „Matznerovi 



na vědomí jeho uvolnění ze stavu trnavských notářů“. Tímto okamžikem se 57- letý 

intelektuál ocitl nejen bez práce a živobytí, ale započalo jeho životní martyrium. 

V dějinách se tak utvořil poměrně přesný historický obraz založený na vztahu 

k „druhému“, který je i částečnou odpovědí na poněkud unáhlené, byť pochopitelné 

reakce a snahy zakázat jakékoliv zobrazování zločineckých politických postav.  

Minulost nám totiž nabízí obraz respozivních dějin a s ním i historické sousoší 

zachycující nacifilního ministerského úředníka Ferdinanda Ďurčanského 

vydávajícího Hugo Matznerovi úřední list, v kterém nachází decivilizační odpověď 

na otázku „kto je druhý?“.  

Vážený pane předsedo, 

odhalení bysty v Rajci, banální stanovisko ÚPN i Vaše akademicky nevěcná obhajoba 

jsou varujícími signály, že ve společnosti začíná oslabovat duchovní lidství člověka, 

které je podmíněno odpovědným vztahem k druhému. A na věci nemůže nic změnit 

ani skutečnost, když budete na svou sebeobhajobu tvrdit, že jste napsal knihu o 

„slovenskom Židovi“.  

Skutečnost, že se ke kritice ÚPN přidávají i někteří poslanci jako například Peter 

Zajac, není možno charakterizovat, jak jste prohlásil k „politování“ a jejich vyjádření 

nemohou být hodnocená za snahu „určovat jakým způsobem mají historici přistupovat ke 

zkoumání historie“.  

Břemeno minulosti je nejen záležitostí všech, ale především je příliš závažné, než aby 

se stalo diskursivním nebo institucionálním majetkem jedné vyvolené skupiny, 

instituce nebo vědního oboru.  

Právě proto Vám je z nejrůznějších stran v posledních době připomínáno, že pod 

Vaším vedením ÚPN zapomněl na smysl, pro který byl zřízen. Navíc i historická 

věda mnohokrát zradila smysl svého poslání a příkladně se tak stalo právě v 

totalitních režimech. 

Z důvodu responzivně pojatých dějin, které by nás měly vést k „myšlení na místě 

druhého“, jsem se rozhodl Vám adresovat tento kritický, otevřený list a na příkladu 

Ferdinanda Ďurčanské a Hugo Matznera jsem Vám chtěl připomenout konkrétní 

historický příklad civilizačního regresu.  



Tento dávný příběh není jen historickým břemenem slovenské historie, ale spíše 

dokladem stále živého vztahu mezi minulosti a přítomnosti, neboť zápas o skutečné 

lidství probíhá právě na základě poznání a zodpovědnost k druhému. Tento důležitý 

prvek současné „západní“ civilizace vzdoruje nejen „banalitě zla“, ale i Vašemu 

institucionálně banálnímu pojetí dějin a plíživému civilizačnímu regresu. 

     S pozdravem Mirek Vodrážka 

    předlistopadový aktivista undergroundu a feministický filosof 

V Praze dne 21. července 2011 

Mgr. Ivan A. Petranský, Ph.D. 

předseda správní rady 

Ústav pamäti národa 

Námestie slobody 6 

817 83 Bratislava 15 

Email: info@upn.gov.sk 

----------------------- 

Najprv sa treba pozriet do vlastneho oka: Tomáš Pasák: Český fašizmus 1922-
1945 

++++++++++++++++++++++++++ 

Pokrok – nech ľudia nezaplatia dlhy, ktoré vytvorili politici 

Pojem pokrok vstúpil do ríše ľudských hodnôt veľmi dávno. Každý, kto podstúpil úspešný 

chirurgický zákrok, každý, koho, zachránili antibiotiká, dobre vie, čo znamená slovo pokrok. 

Nepotrebuje na to zdĺhavé vysvetľovanie. Dvadsiate storočie si podmanila elektrina. V súvislosti 

s ňou sa nám vynoria v pamäti mená ako N. Tesla, Edison, či Marconi, ktorí sa zaslúžili o pokrok 

(nehrdlačíme). Ale aj to ako Morganova banka zarobila na N. Teslovi. Tesla vedel prenášať 

elektrickú energiu pri vysokom napätí a nízkej intenzite. Plne pritom využil vedu, Ohmov zákon. 

Mal obrovské problémy, aby ho ľudia počúvali. Zistil, že zázračný nápad ešte neznamená, že ho 

ľudia príjmu. Nebol ochotný vzdaťa sa svojho sna, striedavého prúdu. Radšej si zarábal na 

živobytie kopaním kanálov. Tesla usúdil, že Edison je bezočivý podvodník. Len nemohol 



pochopiť, prečo to nikoho nezaujíma. Vďaka Teslovi sa začali využívať Niagarské vodopády. Do 

roku 1902 bol Tesla majiteľom všetkých patentov kontrolujúcich bezdrôtový prenos elektrickej 

energie. Dovolím si ešte citovať výrok N. Teslu, ktorý uvádza R. Lomas vo svojej knihe: 

„Praktický úspech nejakej myšlienky, bez ohľadu na jej vlastnú hodnotu, závisí od postoja 

súčasníkov“. Veľká myšlienka. Čitateľ asi cíti odtieň pojmu pokrok v nadpise. Overí si to v závere 

úvahy. 

Tieto úvahy som urobil náročky, aby som sa zamyslel aj nad pokrokom, ktorý nám ponúka 

ekonomická veda (a nevyužíva sa). Aj ona urobila veľký pokrok. Ale aký je k nemu postoj 

súčasníka (lepšie súčasného politika). Ak by niekto nerešpektoval Ohmov zákon, zistil by, že to, 

čo očakával nefunguje. Tesla však vyvinul aj oveľa lepší spôsob distribúcie elektrickej energie 

ako bol Edisonov. A tu som pritom, čo ma zaujalo - slová fungovanie a distribúcia. Ekonomická 

veda sa už dve storočia zaujíma o dve veci: ako funguje ekonomický systém a ako sa distribuuje 

output. Odpoveď bola tiež obrovským pokrokom. Mohol by som povedať, že odpoveď na obe 

ako je „zakliata“ v pochopení makroekonómie. Jej porozumenie je  prvým krokom, ak chceme 

kontrovať náš sociálny osud. A tento pokrok nie je v záujme politikov, nevedia makroekonómiu 

a rozhodujú. Nezistili, že akokoľvek urgentné môžu byť naše problémy, pokiaľ sme nepochopili 

ich korene, naše úsilie zlepšiť situáciu bude, či si to prajeme, alebo nie, v nedohľadne. A tu je 

koreň riešenia našej ekonomickej a morálnej krízy v Európe aj v USA. Musím hneď 

zjednoznačniť, že dnes úplne zanedbávame ekonomickú vedu, jej poznatky.  O nich presne platí 

Teslov výrok, že hodnota myšlienky závisí od postoja súčasníkov – u nás bánk a politikov - a to 

bez ohľadu na jej vlastnú hodnotu. Prapodstatu problému už vyjadril náš veľký ekonóm prof. 

Karvaš. Z jeho diela zacitujem túto jedinú myšlienku, ktorú napísal v roku 1947: 

„Poskytovanie bežnoúčtových úverov na základe vkladov môže znamenať presun kúpnej sily a v 
prípade, že výška poskytnutých úverov nie je úmerná vkladom, znamená aj tvorbu novej kúpnej 
sily. Je preto len logickým dôsledkom, keď sa pripúšťa tvorba prebytočnej kúpnej sily 
obchodnými bankami. V prípade tvorby prebytočnej kúpnej sily stretáme sa s infláciou na strane 
žirálnych peňazí.“  
 
On odvodil svoju teóriu z toho, že banky sa správajú zodpovedne a politici rešpektujú vedu, 
ktorú tvoril. Zdrojom súčasných problémov sú bnaky, depozitné inštitúcie, záistné fondy, 
ministri financií, marketingové spoločnosti a bulvárna tlač. Nečítal som, že by niektorí riaditeľ 
banky, guvernér centrálnej banky, či minister financií povedal, že radšej pôjdem kanály kopať, 
aby som si zarobil na živobytie, ako by som porušil zákony dopytu a ponuky peňazí. A ich 
spoznanie bolo veľkým pokrokom. Objaviť peňažný multiplikátor trvalo vede až do roku 1957. 
Ako to, že náš hokejista v NHL si zarobí ročne 5 miliónov dolárov? Odkiaľ ich zoberie majiteľ 
klubu? Iste má účet v banke. Nikdy nepotreboval úver? Netreba zaplatiť tých, čo robia pokrok v 
ekonomickej vede? Tých, čo sa musia hlboko zamyslieť nad tým ako funguje „čierna skrinka“ 
(pojem kybernetiky, mysliac, že nevidíme do nej) ekonomiky, tých ktorým to trvá celé 
desaťročia, aby vyriešili aporému, záhadu, logickú ťažkosť v akejkoľvek vede? Netreba zaplatiť 
tým, čo nám zabezpečujú peceň chleba na stole? 



 
Ako to prezentuje u nás zmena vlád, každá zmena je útokom na niečie bohatstvo, prestíž a moc. 
Zato ohovárajú. Nech politici vložia celý svoj majetok do presadenia politiky vlády, ak sú 
presvedčení o (svojom) dobrom riešení, ale bez úveru! Veď dnes oni o nič neprichádzajú. Prečo 
p. Spišiak dá odmenu zo štátneho rozpočtu, a nie zo svojho platu, policajtovi, ktorý ho nachytal ? 
Veď to zaplatíme my. Je to utopická vízia bez ekonomického chápania? Ľudia zaplatia dlh, čo 
vytvorili politici. To je jedna forma ako vzniká dlh. Druhú, materiálnejšiu, nám prezentoval p. 
Mikloš, daňové riaditeľstvo a okresný predseda SDKÚ. Kríza je teda problémom zlej politiky 
bánk a zlej fiskálnej politiky vlád, nie ľudí. Bankár a politik musí mať strach, ak nebude konať 
tak ako hovorí veda a morálka, ak nebude konať v prospech nich. Bude to vtedy, ak zálohuje 
svoj majetok. Nie je u nás skorumpovaný systém? Niekto musí byť za krízu zodpovedný. Iste nie 
občan. Naozaj by sa dosiahol pokrok, pokrok v presadení spravodlivosti, ak by dlh, ktorý 
„vyrobia“ vlády, banky a fianančné ineštitúcie, ľudia odmietli zaplatiť, ak by musel byť ich 
súhlas na „otvorenie trezoru“, veď aj v bankách sú vlastne peniaze ľudí. Banky by im mali byť 
vďačné! Nie sú bezočivé ako Morgan? A v tom je iný odtieň slova pokrok. Prečo je ututlávané 
účtovníctvo vlád, bánk, sociálnej poisťovne a zdravotných poisťovní a zisky komerčných 
poisťovní? 
 
Prof. Jaroslav Husár               21/7/2011. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Keby toto robili slovenskí colníci Maďarom, pešťbudínski "demokrati" z toho urobia 
medzinárodný škandál.  

Nesúvisí to náhodou so zlepšenými slovensko-maďarskými vzťahmi (podľa Dzurindu a 
Mesežnikova)? V Maďarsku je pravdepodobne vítaný už len Mikuláš Dzurinda aj to len ako 
maratónsky bežec z Felvidéku. Odporúčame slovenským turistom obchádzať Maďarsko ako sa 
len dá. 

http://korzar.sme.sk/c/5990896/slovenska-cestovka-sa-stazuje-na-sikanovanie-madarskymi-
colnikmi.html 

++++++++++++++++++++++++++ 

 FEDEERÁCIA SLOVÁKOV VEĽKEJ BRITÁNIE  
THE FEDERATION OF SLOVAKS OF GREAT BRITAIN  
UDEĽUJE  
CENU R.W.SETONA-WATSONA  
PhDr. DUŠANOVI KOVÁČOV, DrSc. A K O L.  
za propagáciu Slovenska vo Veľkej Británii napísaním knihy  
SLOVAKIA IN HISTORY  
v anglickej mutácii a jej vydaním v nakladateľstve Oxford University Press  
London, JÚL 2011 

++++++++++++++++++++++++++ 

Nebezpečný príklad môžu priniesť práve média 

            Niektoré média to s informovanosťou zjavne 



preháňajú, keď 

sa rozhodli vypytovať slovenských politických strán, čo hovoria 

na 

politologické úvahy nórskeho vraha. Ten zverejňoval rôzne 

prívlastky 

pre jednotlivé štáty, mestá, národy, ale aj politické subjekty 

vo 

svojom obsiahlom 1500 stranovom paškvile. A po jeho hroznom čine 

masového vraždenia sa chceli teraz niektorí slovenskí novinári 

dozvedieť, ako jeho nezmysly komentujú tí, ktorých spomínal. 

            Ľudia sú rôzni a aj spravodajci. A tak v pondelok 

25. júla 

stačilo niektorým vysvetliť, že reagovať na masového vraha je 

presne 

to, o čo mu ide. Chce publicitu. A dáva to jasne najavo. Dokonca 

svoj 

otrasný čin odôvodňuje práve tým, aby túto publicitu dosiahol. A 

je mu 

jedno, či to bude v Nórsku, alebo v ktorejkoľvek inej európskej 

krajine. Iste, novinári sa snažia informovať. Niekedy táto 

hranica 

však naráža na iné hranice - že tak propagujú nesprávne 

myšlienky. Ak 

na vás napľuje vrah, musíte vysvetľovať, prečo po vás pľul práve 

vy? 

Je predsa jasné, že ste tiež jeho obeťou. Našťastie len slovnou. 

 

            Navyše, ak sa budú jednotlivé tvrdenia nórskeho 

vraha 

vážne rozoberať, bude sa im prikladať význam. Jeho názory sa tak 

stanú 

oficiálne dôležitými. Oni takými sú, ale len pre foréznu 

psychológiu v 

kriminalistike. Ak sa začne o nich diskutovať a budú sa k nej 

vyjadrovať rôzne osobnosti spoločenského života, odsúdeniahodný 

čin 

nórskeho vraha môže slúžiť ako návod na presadzovanie vlastnej 

pomýlenej filozofie aj pre iných pomýlených jedincov. Vznikne 

tak 

spoločensky akceptovaný príklad. 

 



            Pri včerajších diskusiách s novinármi som sa 

dozvedel, že 

naši spravodajci vychádzali z podkladov svetových mediálnych 

agentúr. 

Tie prinášali o Slovensku rôzne informácie pochádzajúce z 

vrahovho 

pera. To však neznamená, že sa k myšlienkam vraha bude viesť 

diskusia. 

Nik dnes predsa pri oficiálnych debatách neargumentuje citátmi z 

diela 

Adolfa Hitlera. A obhajoba nórskeho vraha je presne z tohto 

istého 

súdka. On túži potom, aby sa o jeho myšlienkach diskutovalo. 

 

            Iste, môžeme o nich informovať, aby sme vedeli, o 

akú 

zvrátenú myseľ tu ide. Nemusíme však ďalej tieto úbohosti 

rozpitvávať. 

Len tak si uctime nevinné obete a preukážeme im náležitú pietu, 

či 

vyjadríme sústrasť so skúšaným nórskym národom pri tejto 

tragickej 

udalosti. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Perla ducha v správach STV 24.7.: 

Zdravotná sestra po 50-ke neodvádza taký výkon, ako mladšia, preto bude robiť iba denné 
zmeny. 

Naozaj skvelá zdravotná reforma. už len kde nájsť toľko miest pre sestry na dennú zmenu. 

Pokles výkonnosti sa netýka poslancov, lebo poslanec po 50-ke odvádza maximálny výkon 
a hýri nápadmi, ba priam potí iba samé duchaplnosti, dokonca niektorí majú priam geni(t)álne 
návrhy, najmä tí na-chmel-ení starci! 

Podľa Slováka pracujúceho v Nórsku, je situácia v Osle dlhodobo napätá. Nejaký čas 
už žijem v Osle. Bývam v časti Grünelløka, cca 20 minút peši k centru mesta - centru 
výbuchu. Pravdupovediac, počas dňa som si ani nič nezvyčajné nevšimol. Možno aj 
preto, že mám okno do dvora. O bombovom výbuchu som sa dozvedel až večer, keď 
známy „zavesil“ odkaz na FB.Je ťažko zaujať stanovisko k tomu, čo sa stalo, nakoľko 
každá vec má vždy dve strany. Na jednej strane, je mi ľúto zbytočne vyhasnutých 



mladých životov. Na druhej strane stojí fakt, že čo sa týka Osla, je tu naozaj neskutočne 
veľa imigrantov, hlavne z krajín tzv. tretieho sveta, ktorí majú tendenciu usadzovať sa v 
určitých častiach mesta.V podstate sa ani nedivím, že niektorí (podľa mňa však 
väčšina) pôvodných obyvateľov sa začína obávať o svoju bezpečnosť, ja osobne tiež 
nerád chodím do týchto časti. Takisto je väčšine Nórov jasné, že títo imigranti sem 
prichádzajú kvôli tomu, aby sa priživili na sociálnych dávkach a výhodách. To je také 
verejné tajomstvo, ktoré nevidia asi len politici. Bežní Nóri si uvedomujú, že títo ľudia 
nie sú pre štát žiadnym prínosom, práve naopak, len sa priživujú na tom, čo vybudovali 
oni a ich otcovia a dedovia. Čiže sa ani nedivím, že niekomu povolili nervy, bola to len 
otázka času.Napriek tomu, že sa všetci na pohľad usmievajú, každý si myslí svoje. 
Poznám tu žijúcich Slovákov aj Čechov, ktorým bolo do očí povedané, dokonca aj od 
ich zamestnávateľov, že sú len obyčajní chudáci a paraziti. Čo si potom musia myslieť o 
moslimoch? Len im to povedať nemôžu, lebo by boli hneď obvinení z rasizmu. Tak sa 
ani v podstate nedivím, že bežným Nórom v Oslo, lezú už prisťahovalci na nervy.A ako 
hodnotím Oslo ako hlavné mesto Nórska? Som dosť sklamaný. S predstavami, aké má 
bežný Stredoeurópan o Nórsku, nemá Oslo veľa spoločného. Miestami si pripadám, že 
som kdesi v Afrike či Arábii a nie v Nórsku. Veľmi veľa prisťahovalcov, ktorí si tu 
bohužiaľ doniesli so sebou aj svoje zmýšľanie a návyky. Čakal by som to od anglických, 
nemeckých, francúzskych, či holandských miest, ale nikdy nie od nórskych. Lebo bežný 
Stredoeurópan vníma Nórsko ako tichú, čistú a pokojnú krajinu, čo bohužiaľ o Osle 
povedať nemôžem. Poznám Slovákov, ktorí znechutení odišli z Osla preč aj iných, ktorí 
sa mu oblúkom vyhýbajú.Verím, že Oslo je len jedinou „čiernou ovcou“ Nórska, že v 
podstate trpí „syndrómom hlavného mesta“ - teda najviac  hluku, najviac špiny po 
uliciach, najviac prisťahovalcov, najviac chaosu a podobne.Ak by som mal tieto 
informácie dopredu, tak do Osla nikdy neprídem, hneď ako to bude možné, tak sa z 
neho chystám odísť.Je pravda, že názory na túto tému môžu byť rôzne. Iný názor má 
človek, ktorý býva v pokojnej tichej štvrti, či v rodinnom dome  kdesi na predmestí a do 
práce jazdí autom. . Ja som si tu zažil iné veci, čo asi ovplyvnilo môj uhol pohľadu. Žil 
som väčšinou v lacnejších častiach mesta, zväčša medzi prisťahovalcami, takže 
poznám život v Osle aj „pod pokrievkou“. Sú to hlavne arabi a černosi, ktorí tu majú pod 
palcom napríklad prostitúciu a predaj drog. Stačí sa len prejsť piatok či v sobotu v noci 
stredom mesta... A Nóri nie sú hlúpi, všetko to vidia, niektorým to možno nevadí, iným 
zas áno.Veľa ľudí sa na seba v Osle usmieva, ale verte, panuje tu oveľa „dusnejšia“ 
atmosféra, ako to na pohľad vyzerá.Miloš Dorčák                                              autor je 
Slovák pracujúci v Nórsku 

++++++++++++++++++++++++++ 

Nacionalisti, komunisti, fašisti a sionisti  
Stále akoby to bola u nás tabuizovaná téma. Historici sa jej zatiaľ neujímajú. Očití 
svedkovia i obete mlčia. Akoby sa o tom na Slovensku akosi ani nepatrilo hovoriť. A 



keď, tak len ako o veci, ktorá k nám prišla z Prahy, z ÚV KSČ a my všetci, úbohí 
slovenskí občania, sme patrili iba k tým postihnutým. Alebo ako o záležitosti, ktorú tu 
realizoval len akýsi neosobný komunistický mechanizmus, akýsi anonymný aparát ÚV 
KSS, filiálka ÚV KSČ bez vlastnej vôle a moci. Prípadne sa argumentuje tvrdením, že 
na Slovensku vlastne ani nijaká normalizácia neprebiehala, a keď, tak iba veľmi 
umiernená, vlastne v podstate neškodná, ktorá mala iba vytrieť zrak krvilačným 
pražským normalizátorom. 
Tak to však vôbec nebolo. Slovenská normalizácia nebola o nič miernejšia ako česká. 
Jej obetí bolo síce absolútne i relatívne menej ako českých, to však bol iba objektívny 
prejav skutočnosti, že tzv. demokratizačný proces na Slovensku bol pomerne slabší 
ako v Čechách. Len preto v Čechách šlo o desaťtisíce postihnutých normalizačným 
procesom a na Slovensku iba o tisíce. Avšak slovenská honba na čarodejnice, t. j. na 
exponentov obrodného procesu, na následných disidentov, nebol o nič menej krutý, o 
nič menej dôsledný, o nič menej totalitárny ako český.  
A napokon, nevykonávala ho nijaká anonymná sila. Horlivo sa ho ujali vlastní, 
slovenskí normalizátori, vlastné slovenské kreatúry, ochotné slúžiť normalizačnému 
režimu až do roztrhania tela. Gustáv Husák na pražskom ÚV a na pražskom hrade 
nebol sám, mal aj na Slovensku plno ochotných normalizačných husákovcov, ktorí sa 
snažili prekonať svojho vodcu a učiteľa. A tak sme mali svojich vlastných, 
nezastupiteľných politických normalizátorov, ako bol napr. Biľak či Pezlár, kultúrnych 
normalizátorov, ako bol Válek, univerzitných normalizátorov, ako bol Kvasnička či 
ideologických normalizátorov, ako bol Mešťan. A mnoho, veľmi mnoho ich nohsledov, 
ktorí plnili úlohu ich kopovov. 
O žiadnom z nich by dnes už nebolo vôbec treba hovoriť, keby zostali v šere 
komunistických análov a nedrali sa opäť na politickú, spoločenskú a kultúrnu scénu 
nášho dneška. Žiaľ, ľudia tohto druhu nedokážu zostať v ústraní. Chcú byť na scéne za 
každého režimu, chcú opäť riadiť, dominovať, kádrovať. Uvediem jeden príklad za 
všetky.  
Prof. PhDr. Pavol Mešťan, DrSc., bol po roku 1968, až do roku 1989, v období tzv. 
normalizácie, slovenským Hrzalom, t. j. hlavným normalizátorom v oblasti ideológie 
na Slovensku (podobne ako prof. Hrzal v Čechách). Bol hlavným bojovníkom proti 
antikomunizmu, tzv. demokratickému socializmu, sociálreformizmu (v podaní 
rakúskych sociálnych demokratov) a po roku 1977 aj hlavným bojovníkom proti Charte 
77 na Slovensku. Na tomto základe získal veľký doktorát a potom aj profesúru (tzv. 
"menovaný" profesor) z vedeckého komunizmu na Vysokej straníckej škole ÚV KSS v 
Bratislave. to sú jeho tituly, ktoré si uvádza pred menom i za menom až doteraz. 
Pravdaže, keby bol zamestnancom Komenského univerzity, takáto "profesúra" by sa 
mu tam už dávno neuznávala.  
Osobne som sa s ním dostal do konfliktu niekedy v prvej polovici osemdesiatych rokov 
(presný dátum nebude problém zistiť), keď v študentskom internáte Mladá garda 
usporiadal verejnú prednášku s besedou o Charte 77. Prednáška bola avizovaná na 
plagátoch. Spolu s Milanom Šimečkom st. a Jánom Čarnogurským sme sa dohodli, že sa 
na prednáške zúčastníme a budeme na jeho (vtedy už známe) protichartistické výpady 
na mieste reagovať. Keď Mešťan zistil našu prítomnosť, žiadal, aby sme opustili sálu, 
lebo nás dá vyviesť. Iba rozhorčené protesty študentov mu v tom zabránili. Verejne 
sme s ním diskutovali a vyvracali jeho lživé protichartistické útoky. Po prednáške sa 



Mešťan sťažoval na ÚV KSS. V dôsledku jeho intervencie odvolali riaditeľa internátu 
(pretože nezabránil našej prítomnosti na verejnej prednáške!) a všetci traja sme boli 
v tejto veci vypočúvaní na Štátnej bezpečnosti (za verejnú provokáciu, protištátnu 
činnosť).  
Prof. Mešťan nikdy nezmenil svoje vedecko-komunistické východisko, nikdy 
neprekročil úroveň ideologického prisluhovača a partajného bojovníka. Ak vtedy 
bojoval proti sionizmu, dnes bojuje proti antisionizmu. Výrazným dokladom toho je 
recenzia Maríny Závackej (Poznámky k štúdii prof. Mešťana) k jeho publikovanej 
prednáške Židia na Slovensku v rokoch pokusu o transformáciu spoločnosti na 
spoločnosť socialistickú (po roku 1948), ktorá odznela na medzinárodnej konferencii 
Židia na rázcestí, konanej v Bratislave v roku 1996.  
Po druhý raz som sa s prof. Mešťanom stretol v r. 2000 ako členom akreditačnej 
(sub)komisie pre odbor politológie. Bol to pre mňa šok a na mieste som protestoval 
proti jeho členstvu v tomto orgáne. Hlavný normalizátor záverečného obdobia 
komunistickej totality na Slovensku nemôže predsa preverovať súčasnú slovenskú 
politológiu. Nemôže to byť prípustné z mravných dôvodov a nemá pre to ani odborné 
predpoklady. Jeho kvalifikácia sa má k politológii ako voda k vodke, nota bene, ak 
nejestvujú nijaké doklady o jeho odbornom raste v tejto oblasti za ostatných desať 
rokov. Na základe môjho protestu bol prof. Mešťan z tohto orgánu odvolaný.  
Pozrime sa, na základe čoho dostal Pavol Mešťan svoju profesúru z vedeckého 
komunizmu (výber z bibliografie, vynechané tituly sú toho istého druhu): Niet takej 
cesty. Antikomunizmus ako súčasná buržoázna ideológia (Smena 10. 3. 1977); 
Staronový ideový nástroj pravice. Antikomunizmus pod pláštikom demokratického 
socializmu (spolu s L. Hrzalom, Pravda 13. 9. 1978); Aktuálnosť boja proti súčasnému 
antikomunizmu (text k diafilmu, vyd. Smena 1978); Demokratický socializmus. 
Ideológia a politika bez budúcnosti (spolu s L. Hrzalom, vyd. Smena 1979); 
Demokratický socializmus: ideológia reformizmu (vyd. Pravda, 1980); Demokratický 
socializmus v službách antikomunizmu (Kritická analýza najcharakteristickejších čŕt 
Socialistickej strany Rakúska), (spolu s L. Hrzalom, vyd. Pravda 1981); Cesta, ktorá 
nikam nevedie (spolu s L. Hrzalom, vyd. Smena 1984); Buržoázna a socialistická 
demokracia (spolu s L. Hrzalom, Pravda 30. 10. 1984).  
Len pre ilustráciu Mešťanových "analýz" a Mešťanovho "štýlu" z toho obdobia. V knihe 
Sociálne partnerstvo a participácia (Pravda 1986) venuje celú jej tretinu rozboru 
vývinu situácie u nás po roku 1968 (5. kapitola: Zbrane pravice v podmienkach 
Československa). Píše tam napr.: "Revizionisti a renegáti komunistického hnutia chcú 
splniť sociálnu objednávku monopolného kapitálu falšovaním úlohy robotníckej triedy 
v živote socialistickej spoločnosti. Snažia sa aplikovať názory analogické koncepciám 
"pluralizmu", "sociálneho partnerstva" a "participácie" na podmienky reálneho 
socializmu. Je to pre nich cesta, ako zbaviť marxizmus-leninizmus triedneho obsahu, 
zrevidovať a spochybniť základné otázky vedeckého komunizmu o vedúcej úlohe 
robotníckej triedy a jej predvoja - komunistickej strany - v teórii a praxi budovania 
socialistickej spoločnosti" (s. 101).  
Alebo: "Revizionisti v Československu sa v šesťdesiatych rokoch pomocou 
imperialistických centrál pokúšali z inteligencie urobiť opozičnú silu a vytvárať 
dojem, že jej záujmy a ciele nie sú totožné s rozvojom socialistickej spoločnosti. 
Upieraním práva robotníckej triede na vedúcu úlohu v spoločnosti sa snažili vraziť klin 



medzi robotnícku triedu a inteligenciu, rozdeliť spoločnosť a prevziať vedúcu úlohu" 
(s. 111).  
Alebo: "Pravdivosť a správnosť marxisticko-leninskej teórie triedy, triedneho boja a 
socialistickej revolúcie preverila a ďalej preveruje prax. Veď ako hodnotíme vývoj vo 
svete od čias, keď bol prvý raz uverejnený program robotníckej triedy, keď boli 
otvorene vyhlásené úlohy, ktoré je potrebné splniť, potom je zrejmé - a to i 
nepriateľom reálneho socializmu -, že hlavný smer svetového vývoja je v súlade s tým 
a zodpovedá tomu, čo geniálne predpovedali Karol Marx a Fridrich Engels. Robotnícka 
trieda svoje historické poslanie plní a revolučná marxisticko-leninská teória je jej 
duchovnou zbraňou v pretváraní sveta" (s. 126).  
Okrem takýchto všeobecných dobových klišé, nájdeme však v tejto kapitole celý rad 
adresných denunciácií na jednotlivých kritikov komunistického režimu z roku 1968. 
Objektom nevyberavých Mešťanových útokov tu je napr. A. J. Liehm, Václav Havel, 
Pavel Machonin, Zdeněk Mlynář, Miroslav Král, Zdeněk Hejzlar, Otta Šik, Petr Pithart, 
Ivan Sviták, Pavel Kohout, Miroslav Kusý, Rudolf Hoffman, Július Strinka, Ludvík 
Vaculík, František Šamalík a celý rad ďalších. Sú to adresné obvinenia z "protištátnej a 
protisocialistickej činnosti", každé ako podklad pre prokurátora, aby začal konať. 
Napríklad píše, že "Kusého výklad otázky československej inštitucionálnej revolúcie, 
ak si všimneme len otázku vedúcej úlohy strany, bol i zovšeobecnením určitých 
návodov, ako má prebiehať proces "odovzdávania" moci" (s. 126). To už bolo v tých 
časoch obvinenie najvyššieho rangu, spadajúce do kategórie trestných činov proti 
republike, za ktoré sa mohol uložiť aj trest smrti. Celá táto produkcia prof. Mešťana 
predstavuje bojovné ideologické pamflety písané na objednávku normalizačného 
vedenia ÚV KSS po roku 1969. Oproti mnohým iným "vedeckým komunistom" z toho 
obdobia robil iniciatívne neporovnateľnú nadprácu. Pokiaľ viem, nie som sám, pre 
koho je absolútne neprijateľné, aby prof. Mešťan na akomkoľvek domácom či 
zahraničnom fóre reprezentoval slovenskú politológiu. Tá vznikla až po roku 1989, 
okrem iného aj v procese jednoznačného dištancovania sa od takých komunistických 
predstaviteľov spoločenských vied, medzi ktorých na prvom mieste patril práve prof. 
Mešťan.  
To nemá nič spoločné so stínaním hláv, s existenčnými postihmi či s prenasledovaním 
do tretieho kolena, ako to voči svojim kritikom praktikovali komunisti. Nech sa 
eštebák uplatňuje primerane svojej kvalifikácii, nemal by byť však garantom 
štátneho tajomstva; skompromitovaný predstaviteľ komunistickej moci by sa 
nemal dostať na post predstaviteľa demokratickej moci; a rovnako ani 
skompromitovaný komunistický ideológ - bojovný antikomunista - nemôže ani 
doma, tobôž nie v zahraničí, vystupovať ako reprezentatívny predstaviteľ 
súčasnej slovenskej politológie. Žiaľ, prof. Mešťan v tejto roli doma i vo svete 
stále vystupuje. Dokonca je garantom odboru politológia na nitrianskej univerzite!  
Je to výsmech mravných zásad i dobrého vkusu, nehovoriac už o spochybnení 
elementárnych kritérií odbornosti a vedeckej poctivosti. 
Z knihy "Na vlnách Slobodnej Európy" 
Zverejnil Mordechaj Kapusta o Nedeľa, október 30, 2005  

Anonymný povedal(a)...  



Túto knihu napísal Mr. Kusý, ďalší to ideológ a prezlečivší demokrat.  

Historik 
 
Prof. Mešťan je z rodiny Marmorstein?                                               
Marmorsteinovci sa úspešne premenovali na Mešťanovcov, ale premenovať 
naspäť sa im to už nepodarilo.  

++++++++++++++++++++++++++ 

Interview Ivana Štulajtera s Ivetou Radičovou  
 
Dostal sa nám do rúk nekompletný záznam telefonického rozhovoru nezávislého novinára z 
redakcie SME, ktorý zverejňujeme v pôvodnom znení a potom po úpravách ako vyšiel v 
tlači: 

„I.Š.: Servus Ivetka! Volám Ti, či nemáš chvíľku času. Šéf mi povedal, že treba niečo 
urobiť pre Teba, aby sme Ťa pozitívne zviditeľnili. Prepáč, že Ťa ruším. Bol by som to 
urobil aj sám, ale mysleli sme, že by bolo dobre niečo brifnúť aj z detstva a nejaké hefty zo 
súkromia, na čo tí  blbí slovenskí čitatelia letia.  

I.R.: Ale Ivo, nejako to urob! Však Ty to vieš. Teraz sa kúpem. Mrkni na moju stránku. 
Tam je aj pár fotiek z detstva. 

I.Š.: To je OK, Iveta. Ale neviem si poradiť s tými idiotmi s Telgártu. Stále viac sú 
populárnejší a píšu nepekne o Tebe. Dokonca robia reklamu Deletu. O Tebe píšu v 
nejakých troch gráciách, komplote a zapredanosti. Dostal som avízo, že chcú napísať kto a 
koľko získal zo Svetovej banky? Počkaj! Prečítam Ti to: „Zo Svetovej banky (SB) a na 
Slovensku v rámci zdravotníckej a dôchodkovej „reformy“ Dzurindovej vlády Rudolf 
Zajac nechal dobre zarobiť viacerým predstaviteľom niekdajšej Verejnosti proti násiliu. Je 
medzi nimi aj Helena Woleková, ktorá za 30-tisíc dolárov robila „konzultantku pre systém 
sociálnej a dlhodobej starostlivosti a vývoj legislatívy“. Žene, ktorej koncepcie už raz v 
praxi skrachovali a slovenskí občania ich legitímne odmietli. Legislatíva, ktorú Helena 
Woleková vyvíjala, asi nebola dosť kvalitná. Ernest Valko teda zarobil ďalších 55-tisíc 
dolárov (vyše 1,5 mil. Sk) za „konzultácie pre legislatívu“. Hoci takmer všetky „reformné 
zákony“ musel parlament niekoľkokrát novelizovať, K neuveriteľným peniazom sa však 
dostal Peter Tatár. Bol poslancom za VPN, neskôr za SDK (člen DS), teraz pôsobí v 
Občiansko-konzervatívnej strane (OKS). P. Tatár je lekár, jeho špecializáciou je 
psychiatria a minimálne štyri roky pred tým, než získal túto prácu, sa venoval výlučne 
parlamentnej politike vo výbore pre financie, rozpočet a menu. Občas spolu s Petrom 
Zajacom publikoval o dôchodkovej reforme, ale zdravotníckej sa predtým nevenoval. 
Minister Rudolf Zajac, ako ho prezývali v kuloároch slovenskej politiky „Buldozér“, však 
rozhodol, že tento človek bude najlepším „koordinátorom pre komponenty sociálnej a 



dlhodobej starostlivosti“. A za túto prácu získal 102-tisíc dolárov, čiže takmer tri a pol 
milióna korún! Priemerný Slovák túto sumu zarobí za vyše 20 rokov. Výška odmeny 
pravdepodobne súvisí so zákazkou pre firmu Omnipublic. Tá získala bez širšej verejnej 
súťaže zmluvu na „verejnú informačnú kampaň“ o zdravotníckej „reforme“. Podľa 
materiálov z 80. zasadania vlády, malo ísť o zhruba 80 miliónov korún, lenže podľa údajov 
SB to nakoniec bolo až 4,063 mil. USD, takže asi 140 miliónov Sk. Slovenská lekárska 
komora (SLK) už dávnejšie odhalila, že za firmou Omnipublic stoja ľudia z 
Konzervatívneho inštitútu M. R. Štefánika, ktorý je think-tankom OKS. Teda táto strana 
bola nepriamo financovaná z peňazí Svetovej banky v priamej réžii ministra Zajaca. 
Viacerí Dzurindoví ministri peniazmi zo Svetovej banky financovali aj svojich poradcov, z 
ktorých sa po príchode na ministerstvo stali odborníci na jednotlivé oblasti „reforiem“. Ich 
odmeny sa pohybovali v závratných výškach. Na ministerstve zdravotníctva to bolo aj 
bezmála 120-tisíc dolárov, čiže vyše 4 milióny korún! Za jediný rok. Na svoje si však prišli 
aj „spolupracovníci“ ministra Ľudovíta Kaníka. Firma Markant, ktorá sa „zviditeľnila“ v 
súvislosti s vládnou komunikačnou stratégiou o reformách, slušne zarobila aj na 
dôchodkovej reforme. MPSVR SR, kde Iveta Radičová tiež „pracovala“ ako poradkyňa, jej 
bez výberového konania dala zákazku na výskumy verejnej mienky za 104-tisíc dolárov 
(3,5 mil. Sk). Krátko pred podpisom zmluvy z firmy odišla Tatiana Rosová, ktorá sa stala 
zamestnankyňou úradu vlády ako poradkyňa Mikuláša Dzurindu. Bez výberového konania 
získala zákazku aj firma, ktorá patrila Branislavovi Záhradníkovi. Tomu nešťastníkovi, 
keď bol jedným z najvplyvnejších funkcionárov Dzurindovej strany v Bratislave. Jeho 
Promedia Partner, v októbri 2003 podpísala s Kaníkovým ministerstvom zmluvu za 95-tisíc 
dolárov (asi 3 milióny korún) na čudesne znejúcu zákazku: „Komunikačná kampaň na 
uľahčenie podpory legislatívneho procesu. V televíznej žurnalistike...“ 

I.R.: Ivo, ani nečítaj ďalej a zisti ako na to prišiel Mordechaj Kapusta! My ho poznáme. To 
je len jeden kok.., ktorý nás vždy odhalí a žiadny Telgárt. Pôvodne bol bosákom a má plno 
kontaktov s našimi, ktorí nevedia, že nás zradil. Získava od nich informácie. Robil u Eda 
Kukana diplomata, ale doje… mu prezidentskú kampaň, tak ho poslal do dôchodku. 
Budeme sa ho musieť nejako zbaviť, lebo doserie aj moju celú prezidentskú kampaň. 

I.Š.: Jééžiši! No dobre. Budem ho hľadať. Máme o ňom záznamy na SME. A ten článok 
napíšem. Čau.“                                                                                                                                      
I.R.: Maj sa, Ivo!“ 

Na druhý deň vyšlo v SME interview Ivana Štulajtera s Ivetou Radičovou: 

„Otázka: Som rád, pani poslankyňa, že ste si pri toľkých povinnostiach našli čas na naše 
stretnutie. Poznáme Vás ako ochrankyňu rodiny, detí, práv zdravotne postihnutých a 
menšín. Poznáme Vás z Vašej činorodej práce v parlamente, kde bez pátosu predkladáte 
iniciatívne poslanecké návrhy v prospech všetkých občanov a teraz už aj ako kandidátku 
na prezidentku Slovenskej republiky. Dovoľte mi, položiť Vám trochu intímnu otázku, 
ktorá určite bude zaujímať čitateľov denníka SME. Boli ste vždy takou skromnou 



ľudskou, vždy ochotnou nezištne pomáhať slabším a chudobným? Pomáhať veriacim 
organizovaným v KDH, ktoré Vás tiež podporí?                                                        Odpoveď: 
To ste ma zaskočili, pán redaktor. Nerada upozorňujem na svoje duševné kvality, ale keď 
ináč nedáte? Áno. Áno. Už v detstve som sa cez prestávku v škole, vždy podelila o svoju 
desiatu s Mordechajom Kapustom, chudobným chlapcom zo židovskej rodiny, ktorý 
neviem prečo, ale na mňa zanevrel. Aj som mu ukázala... hm ... ako treba jesť šunku s 
horčicou. Nikdy ju nevidel – chudák - ako teraz ľudia v Hladovej doline. Ja sa na neho 
však nehnevám. My odpúšťame každému až do siedmeho kolena. 

Otázka: Spomínam si pani poslankyňa. Dokonca v jednom svojom príspevku namieta proti 
Vaším úmyslom ísť s podporou SMK do volieb a spomína Maďarské gardy, ktoré majú v 
uniformách zabrániť volebným podvodom. Chcete to dementovať?                     Odpoveď: 
Samozrejme! Žiadne uniformy mať nebudú. Aj ja som zdvihla ruku v parlamente za 
prijatie zákona o trestnom čine hanobenia rasy a národa a bola som v Komárne na hranici 
ich odháňať. Aby sa však príslušníci maďarských gárd v civile odlíšili od príslušníkov SIS 
v klobúkoch, budú mať tí fešáci na hlave klobúky s pierkom z turula.                                                                                                                            
Otázka: Ďakujem pani poslankyňa! Chcete niečo ešte dodať na záver?                            
Odpoveď: Už vopred ďakujem všetkým voličom za moje zvolenie za prezidentku a 
pozývam Vás do Grassalkowitschovho paláca v Deň otvorených detí.“ 

Zverejnil Mordechaj Kapusta o Piatok, november 21, 2008  

6 komentárov:  

Anonymný povedal(a)...                                                                                      
klasika Mordechaj, ako vzdy 100 bodov, mohol by si si vsimnut tiez taky tichy sepot 
nasich konzervativnych think tankov ohladne svetovej krizy a dotacii xxx mld dolarov 
do ekonomiky, neradi sa k tomu vracaju,  
myslel som ze budu menej socialisticky, ked uz uznavaju toho pana Hayeka  

Piatok, november 21, 2008  

Anonymný povedal(a)...  

Moc toprý!  

Pondelok, november 24, 2008  

Anonymný povedal(a)...                                                                              
mordechj, a co tak napisat fejton na temu "ako Pociatek a Kalinak sa cez tipos 
nabalia"??? to preto aby spektrum clankov nebolo tak jednostranne.  

Nedeľa, november 30, 2008  

pinkytt povedal(a)...                                                                                          dnes 
som sa na cvikach v skole dobre zasmial. pan ing. ucitel phd. nam spominal nejakeho 
stulajtera, co spoznal na vojne. a ja som sa spytal, ci to nahodou nie je ten so sme. a 
on, ze ked myslim toho nevzdelanca, co nedokoncil ani jednu skolu, tak to nie... a 
potom som sa spytal na havla, ucitel sa zarazil, zvrastil celo a povedal nam radsej 



pribeh jeho priatela, ako ho po 68 zatvorili spolu s jeho zenou a o deti sa im nemal 
kto starat...  

Pondelok, december 01, 2008  

maros povedal(a)...                                                                                      precital 
som si to, ale bez ohladu na obsah hovori tento text nieco o Tvojej diagnoze. Ja len 
tolko, s pribudajucim vekom to bude horsie, to uz nebude stacit 5mg Lexauring, na 
stoliku budu krabicky od Zoloft, Xanax, Seroxat apod.  

 
Štvrtok, marec 18, 2010  

Slavomir SUCH povedal(a)...                                                                           Prečo 
sa bývalí a súčasní členovia SDKU neznášajú - veď cesty sa niekedy spoja aniekedy 
odpoja, le v podstate sú paralelené - mýlim sa?  

++++++++++++++++++++++++++ 

Slobodomurári a smotánka  
 
Ak by vám nejaký šľachtic ponúkol, povýšenie do svojho stavu ako sebe rovného, 
človeku by sa páčilo postúpiť v hierarchii vyššie. Lenže nevieme, ako sa máme na tej 
vyššej úrovni správať. Neostáva nám iné len opakovať všetko po našom šľachticovi, 
aby sme sa v novej spoločnosti nezhovädili. Lenže šľachtic môže byť sviňa, čo nás 
tam zobral ako blbcov na večeru, pre pobavenie ostatných. Naši noví intelektuáli 
sú presne takto pozvaní na večeru, nie sú tam však len za šaškov, ale aj na to, aby 
tlmočili posolstvá šľachty plebsu. To však oni samozrejme nevedia. Motajú sa po 
záhradnej slávnosti opití svojim novým titulom a opičia sa po skutočných pánoch. Dali 
by aj život za to, keby sa pri nich niektorý z tých pánov zastavil a prehodil s nimi pár 
slov, hlavne aby to ostatní videli. A veru sa aj zastaví a veru aj prehovorí. Ach, to sú 
názory, to sú tie správne myšlienky, jasné. A šokované obyvateľstvo sa od týchto 
intelektuálnych karikatúr potom dozvie, že je potrebné odstrániť náboženstvo 
(samozrejme iba vlastné, k ostatným musíme byť tolerantní), že je potrebné 
vysvätiť ženy za kňazov (ale zase iba v domácom náboženstve), sobášiť 
homosexuálne páry, podporovať potraty, eutanáziu a príliv farebných imigrantov. 
Že je potrebné znevýhodňovať vlastnú rasu a podporovať každú požiadavku 
menšín, ktorá oslabuje materskú krajinu a protestovať proti všetkému, čo by 
zvýhodnilo občanov krajiny pred zahraničným kapitálom. Amerikou vedené vojny 
nazývajú bojom za demokraciu, zatiaľ čo Rusko označujú za najväčšie nebezpečenstvo 
pre slobodu. Najnovšie sa dožadovali nákupu vakcín od spoločnosti Novartis a Baxter 
za peniaze nás všetkých. Tých, ktorí ich bludy odhaľujú nazývajú extrémistami. Na 
všetky svoje požiadavky majú plytké, do stratena zachádzajúce argumenty, na 
ktorých hlbší rozbor nie sú mentálne vybavení. Ich šľachtic vie, že jeho frontoví idioti 
v konfrontácii s pravdou pohoria, preto im odporučil, že o niektorých veciach sa 
nediskutuje! Lepšie, keď ukončia debatu skôr, než si uvedomia načo slúžia, poniektorí 
by sa totiž kvôli hanbe mohli rozhodnúť radšej opustiť svoj "šľachtický" stav. Na 
kultúrnom fronte zase šľachtici vytvárajú "umelcov" rôznych žánrov, ktorých 
nechajú oceniť v zahraničí a patrične to zmedializujú. Nespomenú len skutočnosť, 



že ceny im udeľujú komisie zložené z rovnakých blbečkov ako sú súťažiaci. Takto 
ocenení umelci potom dostávajú priestor v domácich médiách na vyjadrenie 
"správnych" názorov, kde už vystupujú ako morálne autority, ktorých si všade vo 
svete vážia, len vy somári ich nedoceňujete. Populácia sa potom boji zakričať že 
"cisár je nahý" a pod vplyvom autocenzúry sa radšej pozitívne zmieňujú o týchto 
frontových umelcoch, aby vo svojom okolí pôsobili dojmom, že sú na "úrovni". 
Novinári im pomôžu zorientovať sa, že ktorí sú tí správni umelci, ktorých si treba 
vážiť a takto sa budú všetci pochvalne zmieňovať o kadejakých ich filmoch, 
muzikáloch, či knihách, ktorých jedinou "hodnotou" je, že sa pozitívne zmieňujú o 
židoch a ich zločinoch, respektíve podsúvajú falošné hodnoty. Vzniká tak nielen 
fantómové umenie, ale aj fantómová inteligencia. Pozrime sa na ňu bližšie. Tvorí 
ju veľa ľudí, ktorí by to v školstve bývalého režimu dotiahli maximálne na SOU s 
maturitou. Dnes môžu navštevovať, napr. Fakultu manažmentu bezpečnosti 
práce, ktorej štúdium je asi také náročné ako štátnica v odbore telocvikár 
pozostávajúca z kotúľa vpred. Ľudia, ktorí by normálne pôsobili niekde vo výrobe, sa 
na prekvapenie všetkých stali inteligenciou. Aby vedeli ako sa v novej úlohe správať, 
pripravili im mienkotvorci schému ako majú vyzerať, koho voliť a aké názory 
opakovať.                 Sú akože z väčšieho mesta, s vyšším príjmom, s vyšším 
vzdelaním, sporia si na dôchodok v druhom pilieri, lebo sa nespoliehajú na pomoc 
štátu, v práci sú úspešní, volia pravicu, podporujú emancipačné snahy kosovských 
Albáncov, odsudzujú teror v Bielorusku a na Kube a majú pochopenie pre obranné 
vojny Izraela. Tieto vzorce správania dodržujú, aby sa voči okoliu vyhranili. Zo svojej 
materiálnej mizérie obviňujú ľudí, ktorí tieto hodnoty nevyznávajú. Naivne sa 
domnievajú, že keby mali volebnú väčšinu, situácia by sa konečne zlepšila. Takto 
premárnia celý život čakaním na tú správnu vládu. Nechápu, že to, čo vo svojich 
hodnotách presadzujú, im už 20 rokov plnia všetky doterajšie vlády, avšak pri ich 
"zložitom" konfrontovaní ľavica – pravica, im táto skutočnosť uniká. V súlade s 
tým, táto falošná inteligencia podporuje všetky samozničujúce rozhodnutia 
rôznych mimovládnych organizácii, ktoré situáciu v krajine ešte zhoršujú. 
Skutočná inteligencia sa potom musí vysiľovať v boji s fantómovou inteligenciou, 
miesto bojom so skutočným nepriateľom a to je vlastne jediný dôvod, prečo sú títo 
"fantomasovia" vytváraní. Fantómoví inteligenti majú problém uveriť, že sú obeťou 
nejakej rozsiahlej sofistikovanej konšpirácie. V podvedomí to skonfrontujú so svojimi 
schopnosťami a príde im neuveriteľné, žeby niekto dokázal urobiť niečo zložito, 
kvalitne a premyslene na niekoľko krokov dopredu. "Sebavedomie" im káže to 
spochybniť, veď nemôžu byť predsa takí blbí, že by s nimi niekto takto točil. Taký 
postoj im potom prinavráti múdrosť a dôstojnosť, o ktorú by inak vo svojich očiach 
prišli. Takto sa vyhnú skutočnosti, že za blbcov sú na tomto svete oni. Múdry 
človek sa zo svojho omylu poučí a pokročí ďalej, hlupák radšej ukrižuje toho, čo 
mu otvára oči. Tento typ ľudí potom aj takto argumentuje: "kto by to robil tak 
zložito", "veď by do toho muselo byť zainteresovaných množstvo ľudí" a pod. A prečo 
nie? Prečo by to mali robiť primitívne, nepremyslene, nezodpovedne? Veď tomu majú 
uveriť aj ľudia, čo si vedia spočítať 2 a 2. Kvôli tým ostatným by napríklad nemuseli 
ani zdemolovať budovy WTC, stačilo by oznámiť v televízii, že spadli. Takíto ľudia by 
tam potom chodili klásť vence a každého, kto by ich upozornil, že budovy stoja, by 
označili za konšpirátora, pripadne antisemitu. Napokon svedkami podobného úkazu 



sme aj na bratislavskom nábreží, kde sa kladú vence obeti neonacistického útoku, 
hoci to neonacisti neboli. Lucia Piussi zaspieva srdcervúcu pieseň o študentovi, 
ktorého dobodali fašisti a plejáda otrasených osobnosti vysloví do kamier svoje 
banálne posolstvá. Kde to žijeme pýtajú sa zhrození umelci. Kladiem si rovnakú 
otázku. Ak ich porovnáte so Severokórejčanmi trúchliacimi na pohrebe Kim-Ir-
Sena, zbadáte len jeden rozdiel - tamtí musia a títo sú za blbcov dobrovoľne. 
Prevzaté: Frontoví idioti a fantómová inteligencia  
Zverejnil Mordechaj Kapusta o Utorok, január 26, 2010  

 

Anonymný povedal(a)...  

Neuveriteľné, čo uverejnila židovská PRAVDA: 
 
"SITA | 25. januára 2010 18:23 
Bývalý poľský biskup, v súčasnosti už na dôchodku, obvinil Židov z toho, že 
zneužívajú holokaust na propagandu. Jeho komentáre vyšli v pondelok na 
rímskokatolíckom spravodajskom portáli. 
"Je síce nepopierateľné, že väčšina z tých, ktorí zomreli v koncentračných 
táboroch, boli Židia, boli tam však aj Rómovia, Poliaci, Taliani a katolíci," píše 
Tadeusz Pieronek na stránke 
pontifex.roma.it. "Takže nie je prípustné využívať túto tragédiu na 
propagandu," dodáva 75-ročný duchovný. 
 
Jeho kritika vyšla len dva dni predtým, ako si židia pripomínajú Deň 
holokaustu. Pieronek je bývalým hovorcom poľskej biskupskej konferencie a bol 
aj blízkym priateľom dnes už zosnulého pápeža Jána Pavla II. 
 
"Takisto intenzívne by sa dalo hovoriť aj o dni, kedy by sme si pripomínali 
mnohé obete komunizmu, prenasledovaných katolíkov a kresťanov a tak ďalej," 
myslí si Pieronek. Židov zároveň obvinil z "netolerovateľnej arogancie", ktorí si 
"užívajú pozornosť médií, pretože sú napojení na silné finančné skupiny, majú 
enormnú silu a bezpodmienečnú podporu Spojených štátov."  

Utorok, január 26, 2010  

Anonymný povedal(a)...  

Tie myšlienky mi hovoria z duše. Už niekoľko rokov som zhrozená po zhliadnutí 
predstavení činohry SND. Mám pocit, že budem za hlúpu, ak poviem "kráľ je 
nahý". Vadia mi nezrozumiteľné skratky, násilne imputovaná virtuálna realita. 
Vadí mi cieľavedomé odnárodňovanie dramatických titulov. 
A to som sa dotkla iba časti nášho života. 
Politickým príkladom je umelo vytvorená nová pravicová ikona - Sulík, ktorej 
imidž vytvárajú už niekoľko mesiacov, aby v januári ohúrili celé Slovensko. 
Nikoho nenapadne sa opýtať, kto to je, kde vzal financie na tak drahú 



propagáciu, čo študoval, ako prišiel k majetkom, aký má program, čí kôň to je. 
Takže, "fantómová inteligencia" prišla ako na zavolanie.  

++++++++++++++++++++++++++ 

http://spravy.pravda.sk/spolocnost-si-mala-harmana-viac-vsimat-dyc-

/sk_domace.asp?c=A100903_160602_sk_domace_p58 

Spoločnosť si mala Harmana viac všímať 
Iris Kopcsayová | 4. septembra 2010    

Ľubomír Harman, muž, ktorý pred pár dňami zastrelil a vážne zranil niekoľko 
ľudí v bratislavskej mestskej časti Devínska Nová Ves, bol 13 rokov členom 
streleckého Klubu vojakov v zálohe 008 FOX v Bratislave. Predseda klubu 
Daniel Liška si s ním tykal, ako je to tu medzi členmi bežné. Viete pre nás to 
bol predovšetkým kamarát, hovoria. V článku je aj exkluzívne video 
Harmana na streleckej súťaži. 

Čo znamenalo, že Ľubomír Harman bol členom vášho klubu? Chodil 
pravidelne strieľať? 
Povinnosti a práva člena sú v stanovách. Harman sa stal členom 10. januára 
1998. Viem to presne, lebo práve včera som si to overoval pre políciu.  

Prečo k vám chodia ľudia strieľať? 
Je to záujmová činnosť ako každý druhá. Pretože zbraň, to je koncentrát 
ľudského umu a zručnosti. Tak ako mobil alebo ktorýkoľvek iný technický 
prostriedok, aj strelná zbraň, vám môže slúžiť - aj na uspokojovanie 
športového záujmu. Harman sa so zbraňou oboznámil už pred rokmi, bol 
absolventom lesníckej strednej školy v Liptovskom Hrádku. 

Odtiaľ pochádza? 
Pochádza z Bratislavy, ale priľnul k lesníckemu povolaniu. Ako každý lesník 
bol aj poľovník. 

Bol vaším členom 13 rokov. Hneď od začiatku ste sa s ním osobne 
poznali? 
To až časom, vďaka stretnutiam na schôdzach a pretekoch. Vždy po schôdzi 
robíme klubové preteky – hovoríme im jarné preteky.  

Ako často ste sa teda stretávali? 
Na schôdzi, na pretekoch. No neskôr už len veľmi zriedka, pretože robil na 
zmeny v kotolni a nemal vždy čas. My sa stretávame hlavne cez víkendy. 



Poznali ste ho dobre? 
Viete, bol medzi nami priepastný vekový rozdiel. Ja už mám pomaly 62 
rokov a on mal 48. Stretával som sa s ním tak ako s inými členmi. 

Ale dá sa povedať, že to bol kamarát? 
Áno, pretože mal ten istý predmet záujmu ako my. 

Čo ste si pomysleli, keď ste sa dozvedeli o jeho skutku? 
Ani mi nehovorte, to je mrzutá záležitosť. V Devínskej Novej Vsi sme mali 
dvoch členov, ktorí zhodou okolností bývajú na tej istej ulici. V čase, keď sa 
to stalo, som tam náhodou bol niečo vybavovať. 

Počuli ste streľbu? 
Áno, myslel som si, že sú to petardy, delobuchy. Ozývalo sa to medzi 
domami.  

Harman údajne strieľal v dávkach, takú zbraň by však nemohol 
vlastniť. Ako to bolo? 
Vedel som, akú má zbraň, pretože s ňou chodil na preteky. Doteraz sme 
strieľali zo zbraní, ktoré nám dodávala armáda, ale už nám ich odmietala 
dodávať a aj tak boli v žalostnom stave. Boli pomerne opotrebované a 
nepresné. 

Zbraň si kúpil? 
Áno, pred piatimi rokmi. 

Koľko stojí taká zbraň? 
Okolo 150 - 200 eur. 

Teda počuli ste streľbu a tvrdíte, že to nebola streľba v dávkach? 
Dávky to neboli, boli to samé jednotlivé rany. 

Prečo to teda ľuďom tak znelo? 
Lebo ľudia tomu nerozumejú. Dávka znie úplne inak. 

Nikdy ste s Harmanom nehovorili o niečom, čo ho mohlo veľmi 
trápiť? 
Nie. Minulý rok ešte chodil pravidelne na preteky, dokonca bol na 
majstrovstvách Slovenska. Nedosiahol najvyšší výkon, získal vyše 400 
bodov, ale len druhú výkonnostnú triedu, čiže bol priemerný strelec. Nepatril 
medzi najlepších. 



Trafil však človeka na dosť veľkú vzdialenosť, na siedmom poschodí. 
Bola to náhoda? 
Strieľal asi na vzdialenosť 50 metrov, viac z tej ulice nedovidel. 

Zdôveril sa vám, že trpel, lebo bol nezamestnaný? Aj keď – sám vraj 
dal výpoveď. 
Možno sa oňho spoločnosť mala zaujímať skôr – prečo je tak dlho 
nezamestnaný. A možno že úradníkom uniklo, že je ako nezamestnaný 
držiteľom zbrojného preukazu. Na to by sa bolo treba zamerať, dávať si 
dokopy informácie. Lenže rezorty medzi sebou nespolupracujú, každý sa hrá 
na svojom piesočku. 

Nesťažoval sa, že nemá prácu? 
Nikdy, on bol na to príliš hrdý. Ale bol skromný, žil asketickým životom.  

Viete niečo o jeho rodine? 
Sú to slušní ľudia. Pokiaľ viem, rodina mu finančne pomáhala. Koľkokrát sme 
na túto tému hovorili, už v roku 2008, keď dal výpoveď. Pýtal som sa ho, či 
sa prihlásil na úrade práce. Vravel, že nie. 

Nevyhľadal psychológa? 
To už vôbec nie! Bol introvert. 

Je pravda, že mal niečo proti Rómom? 
Veď mu strpčovali život 20 rokov. Ale zrejme im požičiaval peniaze, aj keď – 
o tomto nemám informácie. 

Ako im mohol požičiavať, keď sám nemal? 
Mal, zohnal si. Pomohol im a oni mu peniaze nevracali. Vraj tam teraz bol 
nejaký "mejdan". Pomyslel si zrejme, že keď majú peniaze na chľast, prečo 
by nemali na to, aby mu vrátili? 

Kto ho teda živil? 
Neviem, nevidel som do jeho hospodárstva. 

O čom ste sa spolu rozprávali? 
Len o športe, o ničom inom. On to ani nepripustil, nechcel hovoriť o svojom 
súkromí. 

Bol uzavretý? 
Uzavretý a hrdý. 

Pôsobil na vás ako psychicky narušený človek? 
Nie. 



Jeho čin nasvedčuje tomu, že jeho psychika nebola v poriadku. 
Aj Trestný zákon v paragrafe 23 vymedzuje, čo je nepríčetnosť. Ale môžete 
mi ukázať taký predpis, ktorý by špecifikoval, kto je normálny? Ja taký 
predpis nepoznám. 

Nie je zvláštne, ak človek, ktorý je nezamestnaný, nemá peniaze, 
pestuje takú pomerne drahú záľubu, ako je strieľanie? 
Ustal v tom, túto záľubu pestoval, ešte kým mal niečo nasporené. Vždy sa 
veľmi ochotne zapájal do práce na klubových podujatiach – treba totiž meniť 
terče a pri tom sa chlapci striedajú. Tohto roku bol len na jednom podujatí. 

Koľko zbraní môže človek vlastniť? 
Koľko držiteľovi zbrojného preukazu polícia povolí. Pri záujme o zaobstaranie 
zbrane, podliehajúcej povoľovaciemu režimu, musí držiteľ zbrojného 
preukazu políciu požiadať o vydanie nákupného povolenia, ktoré mu polícia 
môže a nemusí vydať. Ak má viac ako desať zbraní, musí ich mať v trezore. 

Doma? 
Áno, na mieste pobytu, ktoré má uvedené v zbrojnom preukaze.  

Koľko zbraní mal Harman? 
Pokiaľ viem, na naše preteky mal samonabíjaciu guľovnicu, ktorá vyzerá ako 
samopal, je to bývalý vzor 58, potom mal malokalibrovku a dve pištole 
luger, sedemdesiatpäťky alebo osemdesiatpäťky. 

Boli zrušené psychotesty pri vydaní zbrojného preukazu? 
Nie, ale sú nutné len vtedy, keď to odporučí praktický lekár. 

Harman psychotesty absolvoval? 
Áno, mal zbrojný preukaz od strednej školy a psychotesty sú povinné od 
1. januára 1994. Potvrdenie od lekára bolo potrebné pri obnovovaní 
zbrojného preukazu, pričom lehota bola do 1. januára 2004 päťročná. 
Každých päť rokov ste museli dodať nový doklad od lekára o svojej 
zdravotnej spôsobilosti. Záležalo len od lekára, či vás znova pošle na 
psychotesty, alebo nie. Teraz sa táto lehota predĺžila na desať rokov. 

Čo musí človek vedieť, aby dostal zbrojný preukaz? 
Musí absolvovať skúšku odbornej spôsobilosti, ktorá je ale len teoretická.  

Zbraň teda môže vlastniť teoreticky hocikto? 
Hocikto nemôže, musí mať k tomu vzťah. Komisia rozhodne, či je tá osoba 
dôveryhodná. Štát má dostatočne silné páky na to, aby reguloval držiteľov 
zbraní a streliva. 



Pýta sa komisia aj na motiváciu vlastniť zbraň? 
Áno, treba to napísať priamo do žiadosti. Nie je to nič jednoduché, skutočne. 

Netreba teda obmedziť možnosť držať zbraň? 
Veď je obmedzená dostatočne. Akurát by som odporučil aj praktickú skúšku 
na strelnici. Navrhovali sme to už pred šiestimi rokmi, ale neuspeli sme. Ide 
aj o komerčnú stránku, aby strelnice prežili a aby bolo kde tento šport robiť. 
Záujemcovia by si skúšky zaplatili. Česi to tak majú. 

Ako zabrániť tomu, aby človek, ktorému náhodou preskočí, 
nepostrieľal pol dediny? 
Sociálnym systémom, ten tu hapruje. To znamená, aby medzi sebou 
kooperovali sociálne inštitúcie a ministerstvo vnútra. Harmanovi mali dať 
psychológa a možno by sme boli predišli tomu, čo sa stalo. Možno mu mali 
policajti nariadiť, aby dal svoje zbrane do úschovy. 

Ale keď si jeho problém nevšimla ani jeho rodina? 
Je to všetko ešte veľmi bolestivé, je to námet na román. 

Vravíte, že Harman bol spoľahlivý a svedomitý? 
Bol disciplinovaný, na pretekoch nikdy nemal konflikt so strelcom vedľa 
seba, vždy bol ústupčivý. Prispôsobil sa. Poviem vám zážitok z minulého 
roku. V disciplíne strelecký viacboj máme disciplínu bojová pištoľ, kde musíte 
bežať cez prekážkovú dráhu. Sú tam rôzne vzdialenosti podľa veku. Do 45 
rokov sa beží na vzdialenosť 50 metrov, nad 45 rokov na vzdialenosť 45 
metrov a keď máte viac ako 50 rokov, tak na vzdialenosť 40 metrov. 
Rozhodca, ktorý Harmana odštartoval, mal poznačený nesprávny rok 
narodenia. Vlastne ho diskriminoval a donútil ho bežať zo vzdialenosti o 5 
metrov väčšej. My sme boli ďaleko, nevedeli sme, aký je predmet sporu, no 
videl som, že sa o niečom sporia. Nakoniec bežal z 50 metrov a vtedy som 
prišiel na to, o čo išlo. Išiel som za rozhodcom a povedal som, že mu ublížil. 
Vytiahol som prihlášku na preteky a ukázal som mu Harmanov rok 
narodenia. Ale Harman sa radšej podvolil. Žiaden rozhodca nemal voči nemu 
absolútne žiadne výhrady z hľadiska dodržiavania pravidiel športovej streľby. 

No v Devínskej sa prejavoval inak. 
Ľudia na to reagovali veľmi živelne. Hovoril som s policajtom z oddelenia 
vrážd na mieste činu. Sám sa schovával. A išiel tam chlapík, ktorý mal 
postrelené rameno, s maličkým synom. Policajt naňho kričal: Nechoďte tam! 
A on vraví: Nie, ja sa chcem pozrieť, a decko viedol za ruku. 

Niečo ste si z tejto udalosti ako členovia klubu odniesli? 
Je to trpká skúsenosť. V zákone o zbraniach a strelive dokonca nie je 
povinnosť, aby klub oznámil policajtom, ak sa niekomu skončí členstvo. Je 



tam táto povinnosť iba pre člena, ale kto oznámi polícii, že mu skončilo 
členstvo? Šiel by proti sebe, lebo by mu zobrali športové zbrane. Nesúhlasím 
ani s tým, čo chce urobiť minister vnútra, že chce postihnúť všetkých. To je 
zasa kolektívny trest, ktorý sa stretne iba s negatívnou odozvou, lebo ide 
proti väčšine, ktorá je disciplinovaná. Mám na mysli to navrhované 
opatrenie, aby sa nepovoľovali zbrane takéhoto typu. My sa snažíme, aby sa 
aj tento druh športu zachoval, veď má veľa pozitívnych čŕt. Učí ľudí žiť 
zdravým životným štýlom, fajčenie je pri ňom absolútne neprijateľné, 
alkohol a akékoľvek návykové látky takisto. 

Vy vnímate streľbu len ako koníčka? 
Presne tak. Mojou záľubou sú aj liečivé rastliny, poézia. 

Čo vám prebleslo hlavou, keď ste počuli streľbu? 
Dúfam som, že to nie je jeden z našich. Uvedomil som si tie dôsledky, tú 
hanbu. Stále to však bol náš člen, stále to bol chlap, s ktorým sme sa 
stretávali. 

Prečo podľa vás Harman ušetril susedu s vnučkou? 
Ešte nebol taký rozbehnutý a na deti asi nestrieľal.  

Až na to jedno v byte obetí. 
Ja, hoci som predseda, nebol by som sa mu veru ukázal na oči. Nemal by 
som odvahu. Keď je človek v takom šoku, tak už nevie, čo robí. Možno, že 
by sa k tomu nebol odhodlal, keby sa bol zúčastnil na posledných pretekoch. 
Tohto roku mal veľkú absenciu. 

Bude vám za ním smutno? 
Určite. Časom, keď sa tá mozaika poznatkov dá dohromady, tak si to 
objasníme. Ale rozhodne sa jeho konanie nedá ničím ospravedlniť. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Úctyhodný Žid Ľubomír Harman  
 
V krátkom čase mi prišiel ďalší email od mojej adoptívnej dcéry Scarlet Šarköziovej z 
nejakej zastrčenej dedinky Wölfsburg (Vlčie dúpä) v Nemecku. Bol krátky, ale sršala z 
neho nefalšovaná radosť. „Dostala som azyl v Nemecku,“ – písala Scarlet a 
pokračovala: „Napísala som do žiadosti, že nás na Slovensku prenasledujú židia, 
strieľajú po nás a necítim sa tam teraz, keď vládne ich nominantka Iweta 
Raditschowa a Daniel Lipschitz, bezpečne. Keď som napísala, že som po Tebe 
gréckokatolíčka a Slovanka, dali mi ho na počkanie. Maj sa, ocinko, už sa nikdy 
neuvidíme, lebo na Slovensku je Doba Temna. Scarlet.“ Okamžite som zvolal prísne 
tajné zasadnutie krízovej rady v Telgárte a pozvali sme zástupcov bratislavských židov 
na koberec. Prišli bez výnimky, pretože sme na nich pritlačili cez Lóžu Ďalekého 



Západu a Mormonského Rítu. Žiadali sme ich, aby sa dostavili inkognito. Všetci traja 
stoja pred nami. Štefan Hríb je celý zahalený len v americkej zástave a trasie sa od 
zimy. Otec Serafim mi šepká do ucha: „Števo má asi korene medzi michalovskými 
židmi, ktorí patrili medzi tých hlúpejších,“ – a pokračoval – „podcenil inteligenciu 
gréckokatolíkov v Telgárte, keď ich cestou zdravil ako americký turista: How Are 
You?“ Potom Otec Serafim skoro vyprskol od smiechu, keď mi ďalej referoval. Všetci 
mu zdvorilo odpovedali – „Amin s Tebou!“ – a šepkali mu za chrbtom: „Po zasadnutí 
Ťa vynesieme na Kráľovú Hoľu, aby si vychladol ako americkí turisti na Gerlachu. Tiež 
podcenili slovenské hory.“ Michael Szatmáry stál uprostred oblečený ako rabín. Náš 
žid sa neho s obdivom pozeral a keby mal chvost, tak by ním vrtel ako Dunčo v 
slovensko-izraelskej rozprávke. Vedľa neho stál oblečený v ženských šatách, s 
fúzami pod nosom – psychológ, karatista, poslanec Národnej rady Slovenskej 
republiky za šiestu stranu v koalícii Ferko Šebej z OKS. Urazil ma. Pripadalo mi to, 
že sa maskuje ako ja a chcel tým naznačiť, že ako ja, aj on zdedil po otcovi len 
holú hlavu, hemeroidy a ulcus duodenus spolu s malým židovským majetkom. 
Rozčúlil som sa a začal som kričať: „To ste sa v Bratislave načisto zbláznili?“ – Pozrel 
som prísne na Miška: „Kde si nechal konšpiráciu, keď si začal          v Markíze 
naznačovať, že žid Ľubomír Harman je hrdina, keď zastrelil 7 gójov a z nich 
jedného Cigána. Teraz sa mi Scarlet už nikdy nevráti.“ Stále rozčúlený som trochu 
stíšil  hlas a zachrípnuto pokračoval: „Iweta Raditschowa s Danielom Lipschitzom sa 
to snažili zachrániť a prekročili dvere katolíckeho kostola v Dóme svätého Martina, 
aby zahmlili boj bratislavských židov s kresťanmi na celom Slovensku. Ale, kto vám 
už, preboha, uverí po takom fiasku? Veď iba Bratislava bola vo voľbách modrá. Zvyšok 
Slovenska sú naši priaznivci!“ Michael zahabkal niečo v tom zmysle: „Keď zabiješ 
jeden židovský život, ako keby si zabil celý svet.“ Ale nepočúval som ho a hovorím 
Franzovi Schebeyovi: „A Ty necháš psychológov po 22 hodinách odísť len tak, 
namiesto toho aby si zhodnotil strelca podľa nosa, ako to zvykneš robievať v 
diskusiách na Týždni? Veď vy nám chcete zničiť New World Order!“ – A chytil som 
sa za srdce. „Gabriela Lubelcová sa snažila, ale čo zmôže sama?“ – položil som si 
rečnícku otázku a vyhodili sme ich. Náš Žid utekal za nimi, že ich odprevadí na 
stanicu, ale zahliadol, že naši Cigáni z osady ich už vyprevádzajú a ukazujú im cestu 
na Kráľovu Hoľu, – tak sa vrátil.  Začal som už len dišputu našich členov Lóže Veľkého 
Orientu a Byzantského Rítu. Kým som viedol monológ, chlapci len popíjali a kývali 
hlavami, kým nepadli pod stôl. Citujem niečo zo záznamu, lebo som neskôr padol pod 
stôl aj ja: „Člen Lóže Veľkého Orientu a Byzantského Rítu Mordechaj Kapusta 
upozornil na začiatok vojny medzi Cigánmi a Židmi na Slovensku. Zatiaľ, čo tabuľky o 
Rómskom Holocauste a Normálnom Holocauste svorne visia na pamätníku 
bojovníkov proti Slovenskému štátu v Banskej Bystrici, v bratislavských uliciach sa 
rozpútala vojna medzi židmi a gójmi, do ktorej sa zapojil aj žid Labuda. Zatiaľ 
padol jeden žid – tak ako je jediný Jahwe vo večnosti a 7 gójov, tak ako je židov 
sedemramenný svietnik, pred ktorým sa kymáca každú piatkovú noc. Mordechaj 
kriticky naznačil, že môže ísť o zárodok definitívnej vojny, ktorú začala Scarlet, keď 
zarábala na postrieľaných židoch na strelnici. Skrytým dôvodom však môže byť, že 
Rómovia odškodnenie od slovenskej židovskej vlády dodnes nedostali. Podľa 
židovského zvyku, Ľubomíra Harmana už potichu do 24 hodín od smrti pochovala 
jeho milujúca sestra Monika Harmanová pracujúca ako každá poctivá židovka v 



banke a v dnešný šábes je v synagóge na Heydukovej v Bratislave tajná panchytída 
na jeho pamiatku. Scarlet sa mi nevráti...“ Ďalej je písmo rozmazané a zmáčané 
slzami. 
Zverejnil Mordechaj Kapusta o Sobota, september 04, 2010  

Anonymný povedal(a)...                                                                                 
Mordechai, pan Harmann nebol z naroda vyvolenych. Ciste mal predkov z 
Niederoesterreich, rieka Morava sa tam da za sucha prebrodit. Cest pamiatke pana 
Hramana, len mohol zabludit s tymi nevystrielanymi zasobnikmi i do parlamentu.  
Nevadi, zmysel clanku je dobry a pointa je vyborna.   

           Nedeľa, september 26, 2010                                                                                                  
Anonymný povedal(a)...                                                                                    
nebol zid, tam zije vela byvalych rakusakov, morava sa da i prebrodit, ked je tam 
malo vody. prave naopak, bol to nasinec, i co ludia hovoria.  

Nedeľa, september 26, 2010  

Anonymný povedal(a)...                                                                
vyborne,Mordechaj Kapusta,ako ho pozname,vzdy sa zasmejem na trefnych 
vyrokoch..Mimochodom co Lacrimae Christie a Koser vodka..  

 
Pondelok, december 06, 2010  

Mordechaj Kapusta povedal(a)...                                                                Ďakujem 
Anonym. To poteší. Každý komentár ma povzbudí. Lebo vidím, že sa počítadlo točí 
ako ventilátor, ale málokto niečo napíše. S Lacrimae Christie a Košer vodkou je to 
poslabšie. Už poberám zaslúženú penziu 346,30 € a z toho sa vyskakovať veľmi nedá. 
Ešte, že ma moja zlatá stará živí. Ale aspoň mám seniorsku zľavu na autobus do 
Brezna. :)  

 
Štvrtok, december 09, 2010  

Anonymný povedal(a)...                                                                                         
Keď pôjdeš cez Košice, zastav sa na vodku.Zaslúžiš si.A nie jednu.  

 
Pondelok, január 03, 2011  

Anonymný povedal(a)...                                                                            
Mordechaj, mi horehronci žijúci na Liptove a aj správni liptáci - naši kamaráti - Ťa vo 
vodke, hruškovici aj slivovici utopíme, keď už Ťa aj vychodňare na vodku zovú. Nie, 
neutopíme, iba Ťa kúštik pridusíme, lebo škoda by Ťa bola prenáramná.  

++++++++++++++++++++++++++ 

Kamenec versus Ďurica  
 



Nie všetci mladí sú z Bratislavy a nečítajú len Kamenca a Delet, ale vedia si spojiť 
súvislosti. Na rozdiel od bratislavských Židov nevidia vo všetkom nacistický 
pozdrav a v slovenskom dvojkríži symbol fašizmu. 
 
Slovenský historik (akademik) I. Kamenec takto píše o Slovenskej pospolitosti: "Je 
vidieť, že pri formulovaní programu, ale aj pri tvorbe vonkajších symbolov - 
uniforiem, odznakov - asistovali právni experti, aby sa príslušníci Slovenskej 
pospolitosti vyhli potenciálnym právnym postihom. Vidno to už aj na rovnošatách. Sú 
akousi kombináciou viacerých domácich i zahraničných uniforiem teroristických 
fašistických organizácií: Rodobrany, ktorá vznikla z podnetu Vojtecha Tuku a na 
Slovensku pôsobila v rokoch 1923 - 1929, respektíve 1939 a 1940, Hlinkovej gardy 
(pôsobila v rokoch 1938 - 1945), fašistických oddielov v Mussoliniho Taliansku, 
oddielov SA, respektíve SS v nacistickom Nemecku, no aj nemeckých vojenských 
oddielov takzvaného Afrikakorpsu v čase druhej svetovej vojny, a možno aj ďalších 
organizácií - akou bola napríklad Národná obec fašistická v medzivojnovom 
Československu. No ani jednu z uniforiem týchto organizácií úplne nekopírujú, iba 
napodobňujú. Program Slovenskej pospolitosti je kompilátom z programových 
materiálov a dokumentov domácich i zahraničných fašistických hnutí, ktoré sa v 
Európe etablovali po prvej svetovej vojne, a vo viacerých štátoch, kde sa dostali k 
moci, nastolili totalitný fašistický (nacistický) režim. Ľudový program je síce obsahom 
aj formou primitívny, zmätený, naivný, intolerantný a demagogický, ale v istej 
politickej konštelácii veľmi nebezpečný. Podnecuje xenofóbne a antisemitské nálady, 
otvorene odmieta režim parlamentnej demokracie, spochybňuje základné občianske 
slobody a v konečnom dôsledku i ľudské práva veľkých skupín obyvateľov, ktorých 
označuje za nepriateľov a škodcov slovenského národa a štátu. Pritom sa snaží opierať 
o deformovaný a insitný výklad národných dejín, ktoré si účelovo interpretuje, 
napríklad nezmysel o veľkoslovenskej Svätoplukovej ríši." 
 
Profesor Ďurica o Slovensku píše: "Keď asi v polovici februára prenikli na Slovensko 
dôverné správy o Hitlerových plánoch v marci obsadiť Česko a Moravu a nechať 
Maďarom voľnú ruku ohľadom Slovenska a Podkarpatskej Rusi, Slováci si uvedomili 
vážnosť situácie a horúčkovito hľadali pre svoju krajinu najvýhodnejšie riešenie.... 
Hitler majstrovsky využil túto situáciu na uskutočnenie svojich plánov. Na jednej 
strane uisťoval pražskú vládu, ktorá sa až servilne uchádzala o jeho priazeň, že 
Slovensko je jej vnútorným problémom a že jej patrí posledné slovo najmä vo veciach 
medzinárodnej politiky, čím ju vlastne povzbudzoval k politike tvrdej ruky voči 
Slovákom; súčasne však dával Slovákom jasne na vedomie, že iba odtrhnutím sa od 
Česka a vyhlásením samostatnosti môžu očakávať jeho záujem, hospodársku pomoc a 
garanciu svojich hraníc voči dravým susedom. Keď sa za týchto okolností dňa 8. 
marca 1939 pražská ministerská rada rozhodla vykonať na Slovensku radikálne 
zmeny zosadením slovenskej vlády a vojenskou okupáciou krajiny, uviedla tým do 
pohybu proces úplného rozpadnutia sa spoločného štátu Čechov a Slovákov. 
Zatýkanie slovenských politických činiteľov aj bez ohľadu na ich parlamentnú imunitu, 
vyhlásenie vojenského štatária, neľudské strieľanie do pokojne manifestujúcich 
študentov, to všetko nahrávalo Hitlerovi, ktorý nemeškal ponúknuť Slovákom vojenskú 
pomoc, aby mohol "pokojne" obsadiť Slovensko a tým definitívne rozbiť republiku. 



Vývin udalostí v Prahe išiel tak presne podľa Hitlerovho plánu, že Volkischer 
Beobachter už 10. marca uverejnil správu, že Dr. Jozef Tiso volal o pomoc do Berlína. 
Takáto reakcia zo slovenskej strany bola natoľko pravdepodobná, že správu prevzali 
nielen tlačové agentúry, ale aj diplomatické dokumenty, takže mnohí historici ju 
podnes reprodukujú ako skutočnú udalosť kľúčového významu. Skutočnosť však bola 
celkom iná. Reakcia slovenských politikov na pražský puč bola v úplnej protive s 
Hitlerovými plánmi. Slováci nestratili hlavu: dr. J. Tiso svoje zosadenie prijal a utiahol 
sa na svoju faru do Bánoviec. Slovenský snem navrhol prezidentovi Emilovi  Háchovi 
novú vládu na čele s Karolom Sidorom. Sidor, na ktorého sa Nemci obrátili, aby 
vyhlásil samostatnosť, rázne odmietol  akúkoľvek  spoluprácu s nimi a - podľa 
nemeckých prameňov - vyhlásil, "že on je vojakom Prahy". Nielenže Hitlera o pomoc  
nik zo slovenských zodpovedných činiteľov neprosil, ale Dr. J. Tiso aj  úradne 
dementoval správu z Berlína, motivujúc svoj postoj tým, že takýto krok by bol 
nespravodlivý voči Prahe." Po Mníchovskej zrade, keď západné krajiny Anglicko a 
Francúzsko nechali ČSR napospas Hitlerovým expanzívnym chúťkam, bolo jasné, že 
ČSR v takej podobe v akej existovala zanikne. Každý mohol hádať len kedy a ako. 
Dôsledkom Mníchovskej zrady bolo i ustanovenie známe ako Viedenská arbitráž o 
okyptení slovenských území, na ktorých žilo takmer 900 tisíc obyvateľov, z ktorých asi 
tretina bola Slovákov. Tieto územia pripadli Horthyovskému Maďarsku. Ako vieme, 
Maďarom sa podmanené územie málilo a ani nie desať dní po vyhlásení samostatnosti 
SR (keď sa ju ešte predtým hneď v deň jej vyhlásenia ponáhľali medzinárodne uznať) 
nás surovo napadli na východe republiky, čo je známe ako tzv. Malá vojna.  
 
Historik zachytil tieto udalosti takto: "Slovenský štát bol skutkom. Začínali sme nový 
život. Vlastne išli sme pokračovať v tom, čo bolo pred tisíc rokmi pretrhnuté. Obnovili 
sme slovenskú vládu nad slovenským územím, ktorú po smrti veľkého panovníka 
Svätopluka slovenský národ stratil. Tisíc rokov sa udržal náš malý národ v najrušnejšej 
križovatke slovenských dejín pri živote. Tisíc rokov z našich síl odčerpávali iní, dávali 
sme veľkých mužov okolitým národom a sami sme strácali toľko krvi, že veru neraz sa 
zdalo, že vykrvácame." 
 
Zverejnil Mordechaj Kapusta o Pondelok, november 07, 2005  

2 komentáre:  

PEte povedal(a)...  Skvelé faktografické zhrnutie a porovnanie, komplimenty historik 
!  

Štvrtok, november 10, 2005  

 

Igor povedal(a)...                                                                                              
Slovenske uzemie nieje "len" uzemie dnesneho Slovenska: 
"Obnovili sme slovenskú vládu nad slovenským územím", toto polemizujem, lebo 
slovenske uzemie siahalo pod Balaton, kde sa miesalo s chorvatskymi oblastami. 
Chorvatske osidlenia a oblasti sa zachovali v Burgenlande, v Rakusku, v Madarsku 



bohuzial boli Chorvati zdecimovani tak isto, ako i Slovaci. Clanok je vynikajuci, ako 
vzdy.  

++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.aktuality.sk/clanok/190382/tajomstvo-bohemian-grove-
odhalene/ 

Tajomstvo Bohemian Grove odhalené 
(Bohemian – bohemsky, cesky, cigansky 
grove -  haj, lesik) 

Bohemian Grove a praktiky členov Bohemian Clubu v Kalifornii boli doteraz zahalené 
tajomstvom. Filmár Alex Jones však ich okultistické rituály odhalil. Bizarné správanie 
"návštevníkov" Bohemian Grove sa vraj žiadnym slovom nedá opísať. Podľa mnohých 
sú aktivity Bohemian Clubu a Bohemian Grove len konšpiračnou teóriou. 

Obetný rituál Spálenie starostí  

Každý júl, už od roku 1880, sa v Bohemian Grove na dva týždne schádzajú niektorí z 
najmocnejších a najbohatších mužov sveta. Mnohí z nich prichádzajú na firemných 



lietadlách či luxusných autách. Prístup je len pre pozvaných a väčšina platí za pozvanie 
15 000 USD. Medzi členov klubu okrem iných údajne patria George Bush starší/mladší, 
Arnold Schwarzenegger, Bill Clinton, Jimmy Carter, Colin Powell, Henry Kissinger a 
skoro celá politická a finančná elita USA. 

Ľudia zhromaždení v Bohemian Grove nechávajú dohovory za dverami. Jedna výnimka 
však existuje. Niektoré správy tvrdia, že je to miesto, kde v roku 1942 vznikol nápad na 
projekt výstavby Manhattanu. A je to miesto, kde od 60.-tych rokov každý republikánsky 
prezident strávil nejakú dobu, kým sa stal kandidátom. 

Viac ako 35 rokov protestujú pred vstupnou bránou ľudia, ktorí nesúhlasia s aktivitami 
Bohemian Clubu. Napriek tomu cestujú do lesov v Kalifornii mocní elitári aj tento rok. 
Podľa Alexa Jonesa sa do knihy návštev zapíše v tomto roku Tom Cruise a Mark 
McGuire. 

 Infiltrácia do Bohemian Grove  

Nedotknutá krajina je rozdelená na niekoľko desiatok táborov a tam vnikol filmár Jones. 
Spolu s britským kameramanom nakrútili na skrytú kameru obrad Bohemian Grove - 
Spálenie starostí (Cremation of Care). Počas obradu sú členovia klubu odetí v 
kostýmoch a figurínu menom “Dull Care”, privezenú na malej loďke, položia na oltár 
pred 12 m vysokú kamennú sovu. Tam ju spália ako obeť. Účelom je magické 
zmiernenie starostí a obáv tých mocných, ktorí obeť sprevádzali.  

Predtým, ako bol tento rituál natočený, Američania nemali o okultistických praktikách 
najmocnejších mužov sveta ani potuchy. 
 
Alex Jones na svojej webovej stránke hovorí: “Je to scéna ako z hollywoodskeho filmu, 
kde tínedžeri táboria v divočine, prejdú kopec a naraz sú svedkami nejakého 
diabolského kultu v čiernom a červenom habite, ktorí obetujú na krvavom oltári nejakú 
úbohú dušu.” Rituál Spálenie Starostí prirovnal k starodávnym obetám soviemu bohu 
Molochovi, kde obetovali deti takmer z rovnakých dôvodov.  

Hovorca Bohemian Grove nazval obrad "tradičnou hudobnou drámou oslavujúcou 
prírodu a leto". Na Jonesovu metráž povedal, že je reálna, zatiaľčo jeho komentáre sú 
nepresné. "Ľudia, ktorí sa tu združujú, zdieľajú spoločnú vášeň pre prírodu, hudbu a 
divadlo." 

Alex Jones - Kontroverzné zábery z obradu Bohemian Grove  

Čo je Bohemian Grove? Je to 2700 akrov sekvojového lesa, ktorý sa nachádza v 
Monte Rio, Kalifornia. Obsahuje ubytovanie pre 2000 ľudí na "táborenie" v luxuse. 
Vlastní ho Bohemian Club. 
 
Čo je Bohemian Club? Je súkromný, čisto mužský a sídli v San Franciscu. Založili ho 
v roku 1872 muži, ktorí hľadali úkryt pred neprebádanou kultúrou. 



 
Kto sú prítomní členovia? Klub je združený z bohatých a mocných ľudí, väčšinou v 
USA. Niektorí umelci sa môžu pripojiť (často za znížené ceny), kvôli ich sociálnemu 
postaveniu a vplyvu šoubiznise.  
 
Aké aktivity sa odohrávajú v háji? Členovia komunikujú s prírodou naozaj originálnym 
spôsobom. Extrémne pijú od rána do noci, močia na sekvoje a vykonávajú pohanské 
rituály - vrátane "kremácie starostlivosti", pri ktorom majú členovia na sebe oblečené 
červené šaty s kapucňou a spopolňujú rakvu, ktorá predstavuje "hlúpe starosti" na oltári 
pred 12 m vysokou sovou. Niektorí (20%), sa zapájajú do homosexuálnych aktivít. 
Sledujú a zúčastňujú sa hier a komediálnych predstavení, v ktorých ženy hrajú mužskí 
herci. Aj keď ženy nie sú povolené v háji, členovia sa často v noci zabávajú s mnohými 
prostitútkami, ktoré na túto udalosť prichádzajú z celého sveta.  

++++++++++++++++++++++++++ 

Rozlíšenie kresťana od ne-kresťana   ČLOVEKA OD ANTI-HUMANISTU, barbara a zvieraťa 
je absolútne, kategorické a bezpodmienečné  HLAVNÉ prikázanie Desatora:  NEZABIJEŠ! 
Nádej sveta je, že to bez výnimky musia rešpektovať všetci bez rozdielu vyznania a svetonázoru, 
či akéhokoľvek iného rozlišovacieho znaku! Nádejám sa tiež, že je to aspoň aj v niektorých 
ďalších náboženstvách, minimálne budhizme. I v pacifizme a základnej slovenskej duchovnej a 
intelektuálnej tradícii, napríklad Jána Maliarika a Ladislava Ťažkého! 
Behring Breivik nebol kresťanský fundamentalista 

.vladimír Palko | Júl 25, 2011 |                Vladimír Palko 

Kto je ten masový vrah, ktorý v Nórsku zavraždil chladnokrvne takmer sto ľudí? Kto spáchal 
túto hrôzu? To sa pýtali milióny ľudí, keď im médiá sprostredkovali neuveriteľnú správu. 

Je to Anders Behring Breivik, kresťanský fundamentalista, oznámili nórske úrady a cez správy 
slovenských televízií sa to dozvedeli i slovenskí občania. A tak sa miliónom ľudí zahniezdila v 
hlavách myšlienka, že skrátka vždy je to zlé, keď sa to s náboženstvom preháňa, a je to jedno, či 
je to kresťanstvo alebo islam. Pochopili to tak, že ako sa moslimský terorista vrhá do 
samovražedného útoku s výkrikom „Alláhu akbar“, tak sa môže aj veriaci kresťan – terorista 
vrhať do zabíjania s povedomím, že koná v mene Boha. A že možno pritom kričí: „V mene Otca 
i Syna …“.  

Ale podľa toho, čo bolo o Behringovi Breivikovi (ďalej len ABB) okamžite známe, ABB žiadny 
kresťanský fundamentalista nie je. 

Čo je to vlastne kresťanský fundamentalista? Keďže to nie je výraz z môjho slovníka, ani 
neviem, či mám písať slovo fundamentalista v úvodzovkách alebo bez. Tento výraz patrí skôr do 
slovníka ľudí, ktorí majú na kresťanstvo kritický pohľad. Dohodnime sa, že by ten výraz mohol 
znamenať kresťana, ktorý svoju vieru berie vážne, až príliš vážne, ktorý to s ňou preháňa, berie 
ju príliš doslovne, rigidne, atď. 



Mala by platiť taká samozrejmosť, že kresťanský fundamentalista hlboko verí v Boha a v 
Božieho Syna Ježiša Krista, Spasiteľa. Kresťanský fundamentalista by sa asi mal k Bohu modliť, 
nie? V modernej dobe kresťanského fundamentalistu trápi oslabovanie viery. Trápi ho, že sú 
potraty, a myslí si, že by sa s nimi malo skoncovať. Odmieta agendu homosexuálneho hnutia, 
lebo je za tradičnú rodinu. Odmieta liberalizmus v médiách, veľa sexu v médiách, prostitúciu, 
drogy. 

Čo z toho charakterizuje ABB? Súdiac podľa jeho vlastných názorov, tak nič. 

Pre poznania názorov ABB sú kľúčové dva texty, ktoré sa objavili na internete v čase, keď začal 
vraždiť. Jeden text, asi 50 strán, sú jeho zobrané internetové diskusné príspevky na stránke 
document.no z rokov 2009 a 2010. Na tento text odkazujem ako na DOCNO. Druhým textom je 
jeho 1500-stranová kniha „2083: Európska deklarácia nezávislosti“, (ďalej len 2083EDN) ktorú 
napísal pod pseudonymom Andrew Berwick.  

Z oboch dokumentov je jasné, že ABB nie je kresťanský fundamentalista a asi nie je ani veriaci 
kresťan. Pre ABB kresťan nie je človek, ktorý nevyhnutne verí v Boha. V 2083EDN nájdeme, po 
strane 1300, postupne tieto výroky: 

„Ja osobne a mnoho iných ako ja nemáme nevyhnutne osobný vzťah k Bohu a Ježišovi 
Kristovi.“ 

„Európske kresťanstvo nie je o tom, že máme osobný vzťah s Ježišom alebo Bohom.“ 

„Nepredstieram, že som veľmi religióznou osobou, bola by to lož. Vždy som bol veľmi 
pragmatický a ovplyvnený svojím sekulárnym okolím.“ 

ABB striktne rozlišuje medzi vierou v Boha a kresťanstvom ako určitou kultúrou a civilizáciou. 
Viera, jej úpadok, to je niečo, čo ho vôbec netrápi. Kresťan je podľa neho ten, ktorý uznáva 
historický význam kresťanstva a považuje ho i dnes za významnú kultúrnu silu. Kresťanstvo mu 
romanticky splýva s obrázkom majestátneho útočiaceho križiackeho ťažkoodenca v plnej zbroji 
na cválajúcom koni. Kresťania v tomto zmysle sa podľa ABB delia na kresťanských veriacich, 
kresťanských agnostikov a kresťanských ateistov. Pre ABB je úplne jedno, o ktorý typ 
„kresťana“ v tomto zmysle sa jedná. Vo svojej teroristickej organizácii, ktorej názov sa dá 
preložiť ako Templárski rytieri, ráta so všetkými tromi typmi. 

Keďže ABB zaujíma politicky jediná vec, a to vytlačenie moslimov z Európy, kresťanstvo 
považuje za nástroj, ktorý by v tom mohol pomôcť. Jeho pohľad na kresťanské cirkvi nie je 
pohľadom znútra, ale pohľadom zvonka. 

ABB sa nikdy nemodlí. „Doteraz som nemal potrebu prosiť Boha o silu“, píše v 2083EDN. Pre 
ABB je viera v Boha a modlitba čosi, na čo príde čas v okamihu tesne pred smrťou. Nevylučuje, 
že keď bude umierať v boji s nepriateľom, potom sa pomodlí, lebo to sú tie okamihy, kedy viera 
prichádza. Ale zatiaľ nie, veď načo? A keď potrebuje bojovník psychickú vzpruhu? ABB v 
2083EDN odporúča počúvať severské piesne a ságy.  



Potraty, liberálna protikresťanská morálka, homosexuálne hnutie? To nie je pre ABB problém. 
ABB uznáva, že toto všetko je dielom kultúrnych marxistov, ktorí zároveň uskutočňujú islamskú 
imigračnú politiku. ABB však hovorí v DOCNO, že zbrane kultúrnych marxistov, ako 
feminizmus alebo sexuálne oslobodenie treba používať aj v zápase proti islamu. „Musíme byť 
pro-homosexuálni“, píše ABB v DOCNO. Tu sa jeho kritika voči islamu hýbe smerom k 
postojom, aké zastával Pim Fortuyn v Holandsku alebo Oriana Fallaci.  

Keď ABB v DOCNO uvažuje o založení novín, ktoré by boli proti imigrácii moslimov a 
multikulturalizmu, tak uvažuje i o variante, že by v týchto novinách boli i erotické fotky dievčat.  

Vo svojich bizarných úvahách v 2083EDN o usporiadaní spoločnosti po úspešnom vyhnaní 
islamu nevidí ABB žiadny konflikt medzi konzervativizmom a liberalizmom. Skrátka, budú 
existovať zóny, kde bude absolútny liberalizmus, vrátane prostitúcie, drog a úplnej slobody v 
médiách, a budú zóny konzervatívnejšie.  

ABB v 2083EDN pri zverejňovaní svojich názorov používa metódu kladenia otázok, na ktoré 
sám odpovedá. Komicky na údajného kresťanského fundamentalistu pôsobí odpoveď na otázku, 
čo platí v prípade rozporu medzi vedou a Bibliou. Veriaci kresťan, tým skôr „fundamentalista“, 
predsa rozpor medzi vedou a biblickou vierou nevidí. ABB však také rozpory pripúšťa, lebo 
jasne odpovedá, že v prípade rozporu má pravdu veda. Inak povedané, Biblia nehovorí vždy 
pravdu. 

ABB v 2083EDN hovorí, že v mladosti bol hip-hoperom a vášnivým sprejerom. Pretekať sa s 
úradmi o to, ako rýchlo zasprejovať očistený múr, bolo jeho vášňou. Vyrástol v ľavicovo 
orientovanej rodine, ako pätnásťročný sa nechal pokrstiť, pričom jeho krstnou matkou bola 
marxisticky orientovaná imigrantka z Chile. Z jeho názorov vidíme, že krst bol aktom uznania 
kultúrnej sily kresťanstva, nie aktom viery.  

O posledných rokoch pred útokom v Oslo ABB v 2083EDN hovorí ako o samozrejmosti, že mal 
(sexuálne) styky s dievčatami. Ale veď už sme pochopili, že o vieru, a teda ani o žitie podľa nej, 
sa tu nejedná.  

Fenomén ABB nie je produktom kresťanského prostredia, nie je produktom kresťanskej viery v 
Boha. Je to nevídaný úkaz moderného sekulárneho sveta. ABB nie je žiadny kresťanský 
fundamentalista. Je záhadou, ako mohli nórske úrady vypustiť do sveta takýto nezmysel.  

Po tragédii v Oslo je čas na smútenie a súcit s obeťami a ich rodinami. A zároveň je to čas na 
pravdivé pomenovanie toho, čo sa stalo a na hľadanie riešení. Vedomý či nevedomý 
protikresťanský útok, ktorým bolo označenie ABB za kresťanského fundamentalistu, však nie je 
dobrý začiatok.  

.vladimír Palko  

Komentáre (63) 

1. .bez nadpisu  od .lolobrada | Júl 25, 2011 



Dúfam ze sa raz takto podobne zastanete aj moslimskych fundamentalistoch ked nejaky 
akoze “moslim” odpali naloz v nejakej eu metropole. Btw stary zakon podla ktoreho sa 
vy “krestania” riadite je plny zabijania a odplaty. 

2. .bez nadpisu  od .kubiik | Júl 25, 2011 

Podla Vasej definicie krestanskeho fundamentalizmu ste krestanskym fundamentalistom. 
Mne sa ale nepaci Vas postoj. Ak vrazdia krestanov, organizujete zhromazdenia na 
podporu krestanov, ak vrazdia lavicovo orientovanych ludi, nepisete nic na ochranu 
lavicovo zmyslajucich ludi, ale napisete, ze vrazdiace monstrum nebol krestan. Aby 
nahodou upadajuca cirkev neutrpela ujmu. 
Neviem cim to je, ale vsetci spolocensky alebo politicky aktivni krestania posobia ako ti 
najvacsi pokrytci, ktorych tato spolocnost ma, ci uz ste to Vy, figelovci alebo zajacovci. 

3. .re na článok  od .oto horák | Júl 25, 2011 

Kresťanstvo implicitne vytvára priestor pre racionalizáciu činov ako ich vykonal Ander 
Behring Breivik. Breivik sa mohol cítiť byť povolaný Bohom k tomu hroznému činu a 
dokonca za neho očakávať božskú odmenu, viď jeho manifest, kde píše: “If there is a 
God I will be allowed to enter heaven as all other martyrs for the Church in the past.” 
Alebo sa Breivik mohol inšpirovať Ježišovými slovami: „A mojich nepriateľov, čo 
nechceli, aby som nad nimi kraľoval, priveďte sem a pobite ich predo mnou!” Lk 19, 27 
V modlitbe Breivik hľadal útechu k činu, ktorý sa odhodlal vykonať: “I am pursuing 
religion for this very reason and everyone else should as well, providing it will give you a 
mental boost. There is no shame in praying minutes before your death. I highly 
recommend that you, prior to the operation, visit a Church and perform the Eucharist 
(Holy Communion/The Lord’s Supper ). As we know, this ritual represents the final meal 
that Jesus Christ shared with his disciples before his arrest and eventual crucifixion. You 
should also solve any issues you might have with God and ask for forgiveness for past 
sins.” 

Breivik zastával konzervatívne názory, nie je pravda, čo píše pán Palko, viď napr. 
„ Reform the current sex education in our school institutions. This may involve limiting it 
or at least delaying sex education to a later age and discourage casual sex. Sex should 
only be encouraged within the boundaries of marriage. This alone should increase the 
fertility rate by 0,1 points.” 
“ A re-introduction of the ban on abortion should result in an increased fertility rate of 
approximately 0,1-0,2 points but would strip women of basic rights.” 
“Discourage the use of and prevent liberal distribution of contraceptive pills or equivalent 
prevention methods.” 

Na záver jedna nekorektná rečnícka otázka: robí nboženstvo z ľudí hlupákov alebo 
hlupákov priťahuje? 

4. .krv na Vašich rukách pán Palko  od .lT | Júl 25, 2011 



Vážený pán Palko, 

prezrite si dobre vlastné ruky, je na nich krv. Práve v latentno xenofóbnom prostredí, 
ktoré Vy Vám podobní xenofóbovia po celej európe rozsievate nasával motiváciu a 
odvahu ABB.  

Koľko krát sme Vám tu a všelikde inde už vysvetlovali, že nie ste iný od wahábi mullov, 
keď tu prezentujete xenofóbne názory voči ľuďom, ktorí sa prehrešili len tým, že sú iní 
ako Vy? Tak ako slová pomäteného islamistického kňaza posmelujú chorých 
moslimských mladíkov k útokom na Európanov, tak Vy posmeľujete našich holohlavých 
tupcov k útokom na dúhový pochod a nórsky Palkovia posmeľujú k útokom na moslimov 
a ľavičiarov. 

Dokazovať, že niekto, kto zabije 90 ľudí, nie je úprimne veriaci je smiešne. Stačilo 
odkázať na desatoro a tú agitku ste si mohli odpustiť. 

Vy nie ste kresťan pán Palko, aj keď by ste ním veľmi chceli byť. Pred časom ste v 
.týždni nazvali obete ABB “ľavicou čižmou, ktorá dupe po našich univerzitách”. Už 
vtedy som pochopil, že nie ste kresťanom, lebo cítite viac nenávisti ako lásky. 

Ak odkaz ABB niečo znamená, tak práve to, že ľudia ako Vy, pán Palko, robia takú istú 
škodu ako výcvikové tábory al-Kajdy. 

Ak na základe internetových prejavov ABB upravia bezpečnostné služby algoritmus 
vyhľadávania potenciálnych extrémistov, Váš blog nebude medzi tými slovenskými 
chýbať. 

Pán Paľko, uvedomte si, že Vaša ideológia ochrany spoločnosti pred hrozbou inakosti je 
rovnako pseudovedecká ako rasizmus tretej ríše. 

My, kresťania i neveriaci nechceme ani anti-kresťanský boj, ani anti-moslimský boj a už 
vôbec nie moslimsko-kresťanský boj do ktorého sa nás snažíte spolu s pomätenými 
islamistami zatiahnuť. 

Až zasa nabudúce sadnete ku klávesnici, aby ste s agresiou sebe vlastnou zaútočil na dve 
lesbičky, čo si chcú vziať dieťa z detského domova, pozrite sa najprv na svoje ruky, či už 
sa tá krv zmyla. 

5. .pripomínam Vám  od .lT | Júl 25, 2011 

http://blog.tyzden.sk/vladimir-palko/2010/09/10/merkelovej-bombovy-omyl/ 

“Nesmiete povedať, že moslimovia na parížskom sídlisku vypálili sto áut. Musíte hovoriť 
o „mladíkoch“, i keď každý vie, že to boli moslimovia.” - tak nám pán Palko napíšte, ako 
ste skúmal úprimnosť moslimskej viery týchto mladíkov. Tak ako u ABB? 



6. .ad IT  od .june | Júl 25, 2011 

ad IT - moslimovia - je zjavne, ze mladici na francuzskych namestiach pochadzali z 
komunit, ktore sa nedaju nazvat inak ako moslimske, bohuzial. ABB mal vyhrady k 
imigrantskej politike a multikulruralizmu - rovnako ako tisice inych ludi, aj ateistov, a 
ano, aj rozumnych ludi - to este neznamena, ze oni su ako on, resp. ze jeho psychicke 
poruchy mozete vztiahnut na kazdeho, na koho zmyslite. ak bol nejakym sposobom 
veriaci, tak ak poznate krestanstvo, nemoze vam vyjst ine, ako ze svojm utokom 
krestanske zakony jednoducho hrubo porusil. krestanstvo vrazdy tisice rokov zakazuje. 
moslimska viera ich vie v roznych pripadoch ospravedlnit, resp. aj priamo prikazat. v 
clanku pan palko jasne vydokladoval, ze u ABB o krestanstvo ako take neslo. rozoberat 
myslenie psychicky tazko naruseneho cloveka (co zrejme uznate, ze nim je) a davat to do 
suvislosti s krestanskym ucenim je hrubym prikladom toho, co vedia robit media a isti 
ludia, ked nevedia pocas uhorkovej sezony inak “zaujat”. aj tieto diskusie su toho 
prikladom. 

7. .trapne, trapne, trapne...  od .zlá Bylina | Júl 25, 2011 

Piloti z WTC navstevovali bordel, jedli bravcove v McDonalde, pili alkohol… no Palko 
ich bez mihnutia oka oznacuje za islamistov. Ked dojde na krestanstvo, zrazu sa z neho 
vykluje chlapik z citom pre detaily… trapne, trapne, trapne. sv.Pavol napisal definiciu 
pokrytectva ktora sa k tomu naramne hodi: neochota aplikovat na seba tie iste kriteria, 
ktorymi sudime druhych. takze podla noveho zakona, pan Palko je pokrytec. 
. 
ani na moment my na um neprislo hladat vinu v krestanstve za to co sa stalo v norsku. 
vinu za masaker nesie kazdy jeden politik, ktory na zaklade nabozenstva separuje 
obyvatelstvo na MY-krestana a ONI-pristahovalci. 

8. .zakladatel konzervatívcov a učiteľ matematiky pre právnikov zalez už  od .jozefhi | 
Júl 25, 2011 

Každý normálny človek vie, že samozrejme nejde o kresťanského fundamentalistu. 
Vladko Palko nepochopil, že nikto normálny nebude čítať spisy tohto sprostého vraha, 
ale náš zakladateľ Konzervatívnej strany sa chce priživiť na tejto strašnej tragédii. 
Vladko Palko zalez a neotravuj vzduch si trapný a hlúpy. 

9. .anders Behring Breivik a jeho motlidba  od .ateista | Júl 25, 2011 

Takže Anders nemal osobný vzťah s kresťanským imaginárnym priateľom ? 

11. júna - Po veľmi dlhej dobe som sa dnes modlil. Vysvetľoval som Bohu, že ak nechce, 
aby marxisticko-islamistická aliancie počas najbližších sto rokov úplne vyhladili európski 
kresťania, musí zabezpečiť víťazstvo tých, ktorí za zachovanie európskeho kresťanstva 
bojujú. 



http://www.casopisbobik.sk/zahranicie/teror-norsku/breivik-bude-uzasne-ako-vsetkych-
ohromim.html 

Pán Vladimír Palko zrejme rád zamlčiava, alebo ignoruje to, čo sa mu nehodí. 

10. .palko a Breivik  od .lT | Júl 25, 2011 

Aby som to zhrnul. Samozrejme, ze Breivik nie je krestan, tak ako Palko. Breivik je 
krestansky fundamentalista, tak ako Palko. 

11. .ateista  od .ateista | Júl 25, 2011 

Inak počul som, že vraj bol aj slobodomurár, ale zabúda sa na to, že v zápiskoch hovoril o 
infiltráciách do nepriateľských organizácií, aby sa dostal k určitému cieľu a vraj to 
niekedy trvá aj 2 roky. Podľa môjho názoru sa práve preto zaujímal o slobodomurárstvo, 
ale ciele mal zrejme opačné ako sa pripisujú slobodomurárskym lóžam.  

Alebo sa slobodomuráska lóža modlí za blaho kresťanov a bojujú za zachovanie 
európskeho kresťanstva ? ;-))) No možné to je a ak si nie ste istý, opýtajte sa boha. Veď s 
ním predsa denne komunikujete. 

12. .tazenie proti krestanstvu  od .pGH | Júl 25, 2011 

Takze pan autor nam hovori, ze problem nie je ani tak ze niekto zabil skoro 100 ludi, to 
vobec nevadi v porovnani s ovela zavaznejsim faktom ze bol oznaceny za krestanskeho 
cim bolo opat raz zas a znovu uskutocnene celosvetove tazenie proti krestanstvu. 

13. .extremisti!  od .julio | Júl 25, 2011 

Všetci ste extrémisti! všetko speje tam že za extrémistu nebude považovaný jedine 
homosexuálný multikultúrný ultaliberál ateista milujúci tmavých osadníkov. 

14. .:))  od .yumanoid | Júl 25, 2011 

miništrant palko chytil alibistický kŕč: “to nie naši ľudia, to nie naši!” ešte keby tak 
pochopil, že jedinci, ktorí sú voči jeho bigotnému prostrediu/viere silne vyhranení, môžu 
byť zrovna tak ich produktom ako tí, ktorí sa k takému prostrediu/viere hlásia. 

15. .komentare  od .tms | Júl 25, 2011 

pozeram, ze komentare su opat raz plne relativizmu, kt. nemoze, nevie, nechce, . . . 
porozumiet tomu, co je napisane 

16. .krestanska klasika  od .palos | Júl 25, 2011 



“Zapamätaj si, čo ti poviem: Skôr ako kohút ráno druhý raz zakikiríka, tri razy ma 
zaprieš.” 

17. .otras  od .anna Krlíková | Júl 25, 2011 

.týždeň vo všeobecnosti považujem za bra. že však vydajú niečo takéto, je naozaj sila. 
Palko je demagóg bez rozumu(pred desiatimi rokmi chodil džíp s nápisom”Palko je 
orgán”, aký nadčasový nápad…) argumenty, kt používa sú irelevantné a jednoúčelové -
my kresťania sme super, nikto z nás by nič také nespravil. škoda nakoniec že tých 
mladých nezabil Arab, aspoň by ich Paľkovi bolo ľúto. umrieť predsa rukou kresťanou, 
bolo určite z vôle božej. 

18. .postreh  od .myself | Júl 25, 2011 

Vyhrady voci pokrytectvu su namieste. Vyhrady voci clanku vsak nemam. 

19. .raz darmo, je to \"do ziveho\"  od .bloodyM | Júl 25, 2011 

je mi jasne, ze ste sa museli ozvat p.Palko, ale je to dost trapne… 

20. .a teroristi su snad islamsky?  od .the_son_of_man | Júl 25, 2011 

Ked palko moze pouzivat na teroristom pojem “islamsky” na toho pometenca sa kludne 
moze pouzit krestansky. 
- 
Nechapem ako to moze Palko nechapat. 

21. .lux Aeterna  od .richard Král | Júl 25, 2011 

Netrpezlivo som čakal na Vaše zhodnotenie nórskych udalostí, pán Palko. Zatiaľ ste sa 
zamerali len na úzky aspekt - ako bol vrah označený tými hnusnými liberálnymi, neo-
marxistickými médiami. Dúfam, že si nájdete čas aj na hlbšiu analýzu vrahových 
myšlienok spísaných v jeho manifeste. Pretože je úplne zjavné, že Breivik nie je nejaký 
ultra-frustrovaný, vyšinutý jedinec, ale inteligentný, sčítaný a hádam môžeme povedať aj 
distingvovaný mladý muž so slušným ideologickým podkutím.  

K jadru Vášho článku: Je z vnútorného kresťanského pohľadu prijateľné, aby sa za 
“kresťana” označoval aj “kultúrny” alebo “civilizačný kresťan”, teda taký, ktorý nemusí 
mať nevyhnutne osobný vzťah so “živým” biblickým Bohom, či dokonca môže o jeho 
“objektívnej” existencii pochybovať?  

Z Vašich predchádzajúcich textov som nadobudol dojem, že súboj kresťanstva s jeho 
nepriateľmi sa odohráva a stále viac bude odohrávať na kultúrnom a civilizačnom poli a 
že do popredia sa dostáva práve tento aspekt. Pretože povedzme si popravde, to “iné” 
kresťanstvo, to hlboko intímne, založené na osobnom vzťahu s Bohom, modlitbe a piete, 
musí do istej miery opovrhnúť a odvrátiť sa od vonkajšieho sveta. Všetky tie zložité, až 



patetické kultúrno-civilizačné otázky sú márnosťou zoči-voči pociťovaniu večnosti v 
individuálnej rovine pri kontakte so “živým” Bohom. Aspoň tak to chápem ja, neveriaci 
hriešnik…. 

22. .ad june  od .the_son_of_man | Júl 25, 2011 

Je to az trapne, ako argumentujes… 
Rozhadzujes nalepky… zamen si vo svojej argumentacii slova krestansky za moslimsky 
a zistis ake hlupe argumenty pouzivas. 

FAKT TO NEVIDIS AKO SI NEPRAVDIVY? 

23. .ad June  od .the_son_of_man | Júl 25, 2011 

Krestansky knazi este dnes vysvacuju zbrane. A ty napises, ze islam na rozdiel od 
krestanstva vie vrazdu ospravedlnit… 
- 
Ludia, ktori isli zo svateho priijimania zabijali ani nie pred 60 rokmi a papez sa 
nepostavil a nekrical, ze su vrahovia… 
- 
Je to smutne, ale robis krestanstvu medvediu sluzbu, lebo kazdy logicky rozmyslajuci 
clovek musi citit, ze si sol zeme, co str5atila svoju slanost, ze si jednoducho kvas 
farizejov. 
- 
HANBI SA 

24. .bez nadpisu  od .jk | Júl 25, 2011 

kresťanstvo je vo svojej podstate úplne nemilitantné. 
1) “Kto by vraždil, pôjde pred súd. Ale ja (Ježiš) vám hovorím, pred súd pôjde každý, kto 
sa hnevá na svojho brata” 
Z toho vyplýva zásadná nemožnosť pre kresťana zúčastniť sa vraždy, ak len nechce 
poprieť svoje kresťanstvo v najpodstatnejšom bode. To, čo urobil ABB, je 
mnohonásobná vražda, odvolávať sa pri vražde na kresťanstvo, na Boha, je rúhanie. 
Žiaden kresťan, ak by uvedomele vraždil, si nemôže tento čin NIJAKO ospravedlniť. 
Na rozdiel od iných náboženstiev, konkrétne islamu, kde je vražda z náboženských 
dôvodov povolená - hoci samozrejme nie každý moslim to akceptuje a už vôbec nie 
praktizuje. 
Ďalej na rozdiel od komunizmu, kde je vražda ospravedlňovaná triednym bojom. Hoci, 
nie každý komunista je automaticky i vrahom. 
A napokon na rozdiel od nacizmu, kde je vražda ospravedlňovaná potrebou rasového 
čistenia vlastného národa. Hoci, nie každý človek, ktorý má rád svoju rasu či národ, je 
vrah. 
2) “kto sa chopí meča, mečom zahynie” - z týchto ďalších Ježišových slov priamo 
vyplýva, že žiadne chopenie sa meča, teda násilný boj, nemá Božie schválenie a 
požehnanie. Chopenie sa automatickej zbrane a strieľanie do ľudí, ak to spraví kresťan, 



nemôže byť ničím ospravedlnené. Kresťan, ak sa chopí meča (pušky), sa viac nemôže 
spoliehať na osobitnú Božiu ochranu. Každému kresťanovi to samozrejme musí byť 
jasné, pretože každý kresťan si môže prečítať Ježišove slová v Biblii a teda nemá žiadnu 
výhovorku. 
3 “ak ťa niekto udrie po jednom líci, nastav mu aj druhé. Kto ti chce zobrať plášť, 
neodopri mu ani spodný odev.” Inými slovami, aj keby moslimovia, komunisti, nacisti, 
liberálni marxisti, či ktokoľvek, koho ideológia či náboženstvo pozýva k likvidácii 
kresťanov používali akékoľvek zbrane a spôsoby na likvidáciu kresťanov, kresťan sa iba 
ťažko môže vyhnúť tejto tvrdej morálnej brzde. Nemôže zabíjať a to ani za cenu, žeby 
bol sám zabitý. Ba čo viac, stále musí hľadať spôsoby na porozumenie a zmierenie. 

4 “už niet žida ani gréka, ale všetci ste jedno v Kristovi” - z tohto tvrdenia sv. Pavla 
vyplýva, že kresťan nemôže byť rasista, ale musí každého pokladať sa seberovného, ba za 
lepšieho od seba, za hodnejšieho väčšej úcty, ako má on sám. Kresťan teda nemôže 
nikoho prenasledovať z rasových dôvodov. Kresťan rasista je karikatúra. Je to oxymorón. 
Okrúhly štvorec, guľatá kocka. Logický nezmysel. 

Už len týchto pár citátov z Ježišovho učenia je tak silných, že sa divým, že niekto dokáže 
čo i len podozrievať ABB z toho, že bol kresťanom. A ak bol, tak veľmi zlým. Vôbec 
nepochopil, kde je podstata kresťanstva. Podľa mňa, presne toto Palko hovorí. ABB 
nebol kresťan. On sa tvári ako kresťan, ale je to satanov paholok. Svojimi činmi oslavuje 
satana. To kresťan nerobí, kresťan svojimi činmi oslavuje Boha. 
Strom poznať po ovocí a ovocie ABB je sama hniloba, obielený hrob. Na vrchu pekný, 
ale vo vnútri plný hniloby a všelijakej nečistoty. 

25. .bez nadpisu  od .eugen | Júl 25, 2011 

Pán Palko sa zamyslel potom, ako vrah neľútostne zabíjal … Zamyslel sa nad tým, či 
môže niekto, čo si vraví kresťan niečo takéto vykonať … A dospel k záveru, že nie … 

Naopak, množstvo príspevkov bolo útočných, najviac hádam takých, kde “dokazovali”, 
že pán Palko v prípade muslimského útoku zovšeobecňoval a obvinil islamský svet ako 
taký … 

Nebudem ho tu obhajovať, on sa vie obhájiť lepšie …  

Spýtam sa, prečo je pohľad človeka, pokladaného za fundamentalistu dovnútra svojej 
komunity, prečo je tvrdenie tohtop človeka, že kresťan fundamentalista musí robiť niečo 
iné ako vraždiť, lebo kresťanský fundamentalizmus aj podľa mňa je o absolútnej a 
bezbrehej láske k Bohu, je o bezbrehej láske ku každému, aj k tomu, čo len tomuto 
fundamentalistovi škodí … 

Ježiš totiž takto definoval cestu … Dosť podrobne je to popísané v príspevku hore … 
Je jasné, že vo svete nie je prakticky možné dodržať túto cestu. Preto prakticky každý 
človek chce-nechce, si musí spytovať svedomie nad množstvom svojich činou a s 
mnohými musí do smrti aj žiť … 



Skutočne neviem, čo je na tom zlé, ak človek povie, že táto skupina nesmie takto konať, 
ako konal vrah v Nórsku … 

Je to diametrálne odlišné, ako v islamskom svete, kde dennodenne umierajú stovky ľudí 
následkom výbuchov živých nosičov bômb a dennodenne sa niekoľko organizácií hrdo 
hlási k týmto nesmiernym zločinom, páchaným zväčša na svojich vlastných … 

Stalo sa čosi strašné … Ja by som od tých, čo ste tu niečo vyslovili, čakal vlastný pohľad 
na vec … Vlastný pohľad nie je besnenie a nadávanie … Vlastný pohľad je niečo 
artikulované, niečo, čo má hlásky, slová, v celom tom je nejaká myšlienka … 
Nemusí to hladkať pána Palka po hlave … Môže to byť kritické, aj kruto kritické … Ale 
malo by to byť konštruktívne … A tu to zväčša nebolo … 

26. .uz prestante s tymi domnienkami  od .meno-povinne | Júl 25, 2011 

Vsetci tu pisu z druhej-tretej ruky, Mnohi blogeri neboli nikdy v norsku a o norsku vedia 
pramalo. Schvalne, zistite si nieco o zivote krestanov v norsku. Cele to oznacenie 
krestansky fundamentalista pochadza z norska a tam je krestanskym fundamentalistom 
kazdy, kto veri v boha a sem-tam ide do kostola. Norsko je voci krestanom asi ta 
najnetolerantnejsia zem na svete. Porozpravajte sa s nejakym beznym norom z Oslo o 
svatbach homosexualov a aj pri miernom namietani voci svadbam homosexualov budete 
oznaceni za fanatickeho homofoba, hoci voci homosexualom ani nic nemusite mat. 
Pochybovat o multi-kulti a budete hned oznaceni za nacistu. V Oslo je tento fanaticky 
neoliberalizmus obzvlast zly. Co sa jeho slobodomurarstva tyka, kazdy slobodomurar v 
norsku MUSI byt krestanom. Aby bolo jasne, absolutne neschvalujem cin Breiviga, ale 
kazda strana ma 2 mince a dokazem pochopit, ze ak cely zivot zil v takejto extremne 
netolerantnej krajine, tak to mohol vyhodnotit tak, ze musi zajst az do takehoto uplneho 
extremu, aby bol vypocuty. Cest pamiatke nevinnym obetiam. 

27. .pan Palko,  od .cosmar | Júl 25, 2011 

tymto blogom ste sa u mna raz a navzdy odpisal. Definitivne. Koniec. Mali by Vas dat 
pod policajnu kontrolu, alebo zavriet do blazninca. Vase argumenty su upne infantilne. 
Presne taki zadubenci ako Vy vytvaraju podhubie, z ktoreho obcas vyrastaju jedovate 
huby. Ta posledna smrtelne jedovata huba sa vola Anders Behring Breivik. Dufajme ze je 
nadlho nadlho posledna. 

28. .pohlad ateistu :  od .dedulo | Júl 26, 2011 

ruky vsetkych krestanov su zababrane od krvi do takej miery, ze ju uz nemozno zmyt. 
2000 rokov krestanstva je hlavne 2000 rokov krviprelievania. Najprv im po rukach tiekla 
ich vlastna krv a potom stale viac a viac cudzia. Na krestanskych jatkach uz bolo 
poravenych nespocitatelne mnozstvo ludi. A preco ? Lebo mnohi z krestanov nadobudli 
dojem, ze boh je v ohrozeni a treba ho chranit, aj za cenu strat na ludskych zivotoch. 
Taky je to boh, treba kvoli nemu vrazdit. Uboziak !!! Aj so svojimi oveckami. Takze ci 
sa hlasi masovy vrah Breivik ku krestanstvu alebo nie, je celkom bezvyznamne. Zit sa da 



aj bez nenavisti a bez krviprelievania, pan Palko, na toto sa sustredte a toto skuste hlasat. 
Zatial hlasate len nenavist voci vsetkym nekrestanom, tam to zacina, potom nasleduje 
faza nasilia. V dejinach ludstva sa podobny scenar opakoval uz nespocetne velakrat. 
Uprimnu sustrast vsetkym pozostalym v Norsku ! 

29. .wow!  od .judas | Júl 26, 2011 

Nechce sa mi verit, ze si pan Palko precital celych 1500 stran bluzneni masoveho vraha, 
len aby vyvratil jeho spajanie s krestanstvom. Je mi zle, ked si predstavim ako sa 
lahostajne prehrabava textom plnym nenavisti k inemu nabozenstvu, k inym narodom a 
rasam, len aby nasiel argumenty na ochranu toho svojho. 

30. .inkvizičný trotloš  od .muric | Júl 26, 2011 

súdruh inkvizítor a tmár , ortodoxný katolícky fundamentaista súdruh Palko to vie 
najlepšie a má to s potvrdeného zdroja - Palko je žiarivým príkladom a prípadom 
inkvizično klerikalnej ideologickej propagandy - sám je schopný posielať ludí na hranice 
- ako minister vnútra bol daleko väčším gangstrom ako KOVOšroták 

31. .súdruhovi svetcovi ...  od .jozef Joko MAGERA | Júl 26, 2011 

Aj kresťanský križiaci nošiľi svaty krýž … a meč … a halboko veriľi v Boha … 
°°°°°°°° 
… štvartý a pijatý odstavec je ľem tvoj osobný názor a tvoja predstava o “chodze šveta” 
…  

Každé náboženstvo má aj svoje ťemné stránky …. 
Judaizmus, Islám aj Kresťanstvo majú jeden a ten istý spoločný koreň … a aj tak bojujú 
proci sebe … 

No a ABB … možno je fanatyk, fundamentaľista … možno … fras ho zná co … 
v každým prípadze jednal hraňičňe-skratovo … a svoju vieru pretavil inakši jak je v 
spoločnosci ľudzi zahodno …  

No a jeho pohľady na švet … ňezmieryteľnosc s inakšú rasu a inakšú vijeru je halboko 
zakoreňená v každým z nás … 
… Aj v TEBE ! … 
Ňeidze tu o “liberaliznus, pragmatizmus, oportunizmus … ” aňi inakši “izmus” … švet še 
vyvýja a aj kresťanstvo /aj kedz toporňe/ še pretvára a jeho pohľad na hod šveta še meňí 
… 
Ľudský rod žije už v inakšíh podmienkoh jak v minulosci, a preto je to logické a nutné, 
žeby še aj kresťanstvo malo modyfikovac (fundamentálna podstata - viera v jedného 
Boha ostáva, šak je aj v judaizme aj v isláme)… ľem dakteré ortodoxné skupiny še snaža 
o inkvizičné praktyky … 
TY ŠI TEHO ŽIJARYVÝ PRÍKLAD !!! 
——————————————————————- 



Moj pohľad a hodnoceňe tvojej osoby /ňič v planým/ je, že ši “kresťanský tmár” … 
ščítaný, vzďelaný, rozhľadzený … aľe tmár …. a též falatek aj fanatyk … 
——————————————– 
ABB še na také daco dávno ryhtoval, ľem ňemal nastavený spúščač … co to jeho 
bešňeňe odštartovalo na 100% ňezná aňi on sám … jeho vykoľajená myšeľ še ňedá 
zmapovac normálňe myšľacím človekom … 
——————————————- 
Každá viera a náboženstvo vyzýva vytvoric dajakú skupynu v ľudským rodze, která še 
budze ľíšic od ostatnýh skupýn … 
… ľem ňešmu zapomnuc, že sú tež ľudze a ňešmu silu-mocu tverdzic, že majú patent na 
pravdu a jih skupina je jedzina, která má právo diktovac ostatným jak majú žic … 
V rámci svojej skupiny, naj sebe dotrymujú svojo pravidlá …. 
…. ostatnýh ňeh ňehajú žic po svojim … 
ŽI A ŇEHAJ ŽIC !!! 
A TO TY PAŇE ŇEROBÍŠ !!! 
————————————– 
Jedného pravda ňeznamená nutňe pravdu aj pre druhého (Ajnštajn mal s relativitu pravdu 
… placi aj v medziľudskýh vzťahoh !!!) 

“Ovečka” sebe má právo sama najsc svojo stádo, a ňemá ju do ňeho naháňac vyľk, či už 
má na svojím kožuhu kríž abo polmešac abo hvezdu … 

32. .bez nadpisu  od .vivi | Júl 26, 2011 

Len tak mimochodom, pan Palko nemusel precitat 1500 stranovy manifest, kedze mohol 
cerpat z toho, co si precitali ini a hodili na net, alebo mohol spustit vyhladavanie v tomto 
dokumente. A celkom pekne v jednom clanku zozbieral informacie, ktore ak by sa v 
ziadnom clanku neobjavili, clovek by si mozno na nejakom blogu precital, ze ABB bol 
krestan ako repa, okrem ineho aj preto, ze nik neukazal, ze nebol. Pre mna je to uzitocny 
a zrozumitelne spisany blog, ktory mi niektore veci objasnil a nemusela som si ich hladat 
na nete. Dakujem, pan Palko. 

33. .nuz  od .igi | Júl 26, 2011 

Vynimocne suhlasim s Palkom. ABB predsa nebol clenom KDS, takze nemoze byt 
najvacsi katolicky fundamentalista. 

34. .tak  od .vyryvac | Júl 26, 2011 

nech palko skusi podla tychto svojich kriterii povedat, ze kto je potom moslimsky 
fundamentalista - bol nim azda bin ladin? :-))) 

35. .kresťanstvo ohlupuje..  od .efmo | Júl 26, 2011 

Kresťanstvo ohlupuje..To takto myslíte ?: 
http://en.wikipedia.org/wiki/List_of_Christian_thinkers_in_science 



36. .vďaka za článok.  od .julo | Júl 26, 2011 

Ako zrejme vidieť, pre Cirkev je to dôkaz i výzva zároveň, že potreba nových misií je 
nevyhnutná. 
Ani “kresťania” v úvodzovkách nevedia, čo je to kresťanstvo a čo je to nasledovanie 
Krista. 
Hlúpsť je veľmi rozšírená a má trend sa prehlbovať. 

37. .katolíci a fašizmus  od .efmo | Júl 26, 2011 

A to takto myslíte?: http://blog.aktualne.centrum.cz/blogy/vaclav-
horejsi.php?itemid=12189 

38. .samozrejme, ze nebol fundamentalista  od .sefirosu | Júl 26, 2011 

moje.hnonline.sk/node/7907 

39. .prečítal som si príspevky a  od .julo | Júl 26, 2011 

realita hlúpej nenávisti k RKC a slušným ľuďom je až nepochopiteľná. 
Je veľkou chybou kresťanov, že ich neznalí a neveriaci nepoznajú. 

40. .angel  od .me | Júl 26, 2011 

Breivik je zhodený anjel. Poznáte ho podľa ovocia.  

Ale ani Breivik už nedokáže vytrhnúť úprimne veriacich z Ježišovej ruky.  

Nebojte sa! (JP II) 

41. .pan Palko, nesnazte sa  od .sonaHU | Júl 26, 2011 

najskor si sam, uplne bez nejakej snahy o overenie svojej definicie definicie, definujete, 
co to KF je, aj ked jednym slovom priznavate, ze to neviete. 

Je len samozrejme, ze vam potom vyjde, ze ABB KF nebol, kedze to nechcete. 

Smola, BOL. KF totiz nie je otraseny z toho, ze spolocnost straca vieru v boha, ale z 
toho, ze spolocnost straca a mnohokrat potiera tradicne krestanske hodnoty. A to presne 
vystihuje ABB. 

Presne tak, ako pri moslimskych F, ich netrapi, ze zapadny svet neveri v Alaha, ale ze sa 
snazi potlacit (tak si to aspon interpretuju) moslimske hodnoty a spolocenstva tym, ze ich 
nutia prisposobit sa zapadnym, krestanskym hodnotam. 



Myslim, ze je uplne jasne, ze ABB KF bol, kedze mu prekazalo, ze si v Norsku aj 
nekrestania mozu zit bez toho, aby prijali krastanske hodnoty. 

42. .ježišov fundamentalizmus  od .efmo | Júl 26, 2011 

Mt 5,46-48,Lk 6-27 až 6-38, 

43. .re: \"bez nadpisu\" od kubiik  od .misox | Júl 26, 2011 

V podstate s tebou suhlasim, len mi vysvetli, prosim ta, kde si prisiel na to, ze 
“zajacovci” su krestania. Oni su totiz z uplne ineho “sudka”. Nemozem priamo napisat z 
akeho, aby ma nevymazali. 

44. .re:re  od .efmo | Júl 26, 2011 

Je to krásne a v podstate len od nedávna /89/možné, že môžeme vôbec diskutovať. 
Vážme si to,bez ohľadu nato,kde koho zaradíme. 

45. .pre jk a Eugen  od .the_son_of_man | Júl 26, 2011 

JK 
na zaklade tvojich bodov, mozem smelo vyhlasit, ze na slovensku je iba par krestanov… 
a nepatri medzi nich ani Palko. A ostatne, keby som takto strikne posudzova tych co sa 
nechali vybuchnut, tak by som prisiel k zaveru, ze oni islam nevyznavaju. Tvoj prispevok 
je uplne rovnaky ako tvrdenia ludi, ze komunizmus je dobry, lebo rezim do 89, v ktorom 
vladli komunisti nebol komunizmus, nebol komunizmus. Je to proste neplodne 
slovickarenie.  

- 

EUGEN 
“Je to diametrálne odlišné, ako v islamskom svete, kde dennodenne umierajú stovky ľudí 
následkom výbuchov … ” 
Ja si pametam ako vybuchovali ludia v Londyne, v madride i inde zasiahnuty bombami 
IRA, ETA i dalsich skupin…. hovorit takto je jasna znamka slabej mysle a pychy. Malo 
znalosti a pycha je kombinacia, ktore je neskutocne odporna. 

46. .realny pohľad  od .fero | Júl 26, 2011 

Pán Palko, kresťania veľmi dobre chápu Váš postoj v prípade tohto zločinu, rozumejú mu 
a určite ho aj oceňujú. V súčasnosti sa kde kto priživuje na kritike kresťanstva, bez toho 
aby si dal tu námahu, trochu sa zahĺbiť do podstaty problému. 
Nepriatelia kresťanstva a rôzni krikľúni si stále nájdu tzv 100 % - né argumenty proti. 
Ale kto a ako má čeliť všetkým týmto účelovým nezmyslom? 
Preto aj ja oceňujem vašu námahu vecne analyzovať skutočný stav tohto konkrétneho 
prípadu bez emócii a „politického príživníctva“. 



47. .pre son  od .jk | Júl 26, 2011 

“na slovensku je iba zopar krestanov” - jedna vec je byť formálne kresťanom a druhá vec 
je dodržiavať dôsledne kresťanké učenie. Pokiaľ ide o vec prvú, neviem povedať, koľko 
je formálnych kresťanov na SK, pravdepodobne väčšina ľudí. Ale pokiaľ ide o vec druhú, 
teda dôsledné dodržiavanie učenia, tak tam viem povedať, že ich je skutočne ako šafranu. 
“ak by som posudzoval tych co sa nechali vybuchnut…oni islam nevyznavaju” - tu s 
tebou nemozem suhlasit, pretoze ucenie islamu jednoznacne hovori o nutnosti zabijania 
tych, ktori sa nechcu podriadit uceniu islamu. Teda, ti co sa “nechali vybuchnut” aby 
zabili pohanov (z ich pohladu), dodrzali ucenie koranu DOSLEDNE. 
Ti, co zabijaju v mene krestanstva, sa krestanstva DOSLEDNE nedrzia. 
Ak nevidis rozdiel, tazko potom s tebou nieco riesit. 

48. .k Oto Horák  od .mia | Júl 26, 2011 

Lk 19, 27 - A mojich nepriateľov, čo nechceli, aby som nad nimi kraľoval, priveďte sem 
a pobite ich predo mnou! 

zjavne ste si necitali cely text pred tým. je to podobenstvo o mínach, v ktorom Jezis 
rozpráva príbeh o istom cloveku vzneseneho povodu, kt odchádzal prevziat královstvo do 
dalekej krajiny a potom sa mal vrátit. táto veta to nie sú slova Jezisa Krista- to su slova 
tohto cloveka, ktore Jezis iba cituje. 
zmysel podobenstva spociva v tom, ze tento clovek rozda svojim sluhom po jednej mine 
a kaze im obchodovat s nimi. ked s avráti vidi ze jeden získal dalsich 10 min - dal mu 
desat miest na spravovanie.druhy 5 - tomu dal 5 miest. jeden so svojou minou neurobil 
nic a tu mu aj odovzdal. pán mu tu mínu zobral a dal ju tomu co zarobil 10 mín.tym 
prirovnáva miny k viere- Boh nam vieru dal, a podla toho ako rozmnozime svoje ,,miny” 
svoje vnutro svoje skutky , svoju lasku- podla oho ako sa nechame ovplivnovat 
skutocnym Jezisom laskou podla toho nas bude sudit Boh. aj sam Brejvik zostal asi iba s 
tou 1 minou. o tom to je. ja vsak dufam ze Brejvik najde skutocneho Jezisa a svoje ciny 
hlboko olutuje v svojom vnutri 

49. .diskusný príspevok zo sme  od .elstrom | Júl 26, 2011 

http://komentare.sme.sk/diskusie/1868997/3/16919401/Shooty.html#16919401 

Niet čo dodať. 

50. .k tragedii  od .m. stefanovic | Júl 26, 2011 

clanok p. Palka je pravdivy v tom, ze tento nebezpecny fanatik, zabijak nebol krestan. 
Keby nim bol, tak by maximalne hresil ci nadaval na svojom blogu, ale nestrielal by na 
nevinnu mladez na ostrove. 
To, ze sa skryval do havu krestanstva, je samozrejme pre krestanov neprijemne. Mozo 
bol skor radikalny konzervativec. 
Z praktickeho hladiska je zaujimave, ze na ostrove {zrejme} nebol jediny ozbrojeny 



ochrankar ci prislusnici nejakej Sbsky. Toto sa pravdepodobne v blizkej buducnosti 
zmeni. Keby tam boli nejaki straznici, mohli vycinaniu ABB zabranit. Zarazajuce je tiez, 
ako lahko sa ABB dostal v Norsku k zbraniam a k vybusnine. 
Tato tragedia by mala byt mementom, aby vlady europskych krajin chranili charakter 
demokratickych spolocnosti pred extremizmom a v pripade Skandinavie, aby chranili 
svojich multikulturnych obyvatelov. 

51. .co je pre VP dolezite  od .z1reticuli | Júl 26, 2011 

Pre Palka je dolezite povedat nie je to jeden z nas superpravonajviacanajlepsiekatolikov. 

52. .to oto horák  od .paulo | Júl 26, 2011 

Vas citat Lk 19, 27 je z kontextu podobenstva o istom cloveku vzneseneho povodu. Je to 
tam i vyslovne napisane ze ide o podobenstvo. Podla Vasho vykladu potom Jezis hovori 
aj aby sme obchodovali s minami (druh mince)… :). Ako krestan sa nechystam 
obchodovat s mincami a ani zabijat… :). Ale z viem ze kto vedome odmieta Boha, Jezisa 
vedome sa odsudzuje na zatratenie… SAm si slobodne voli zatratenie to je to “pobite ich 
predom nou”. A ak by si to aj chcel brat doslova (az primitivne doslova) potom by si sa 
musel dohodnut s Jezisom aby sa osobne dostavil a pobit by si ich musel pred nim 
Jezisom; a to som si isty ze by Ti nepreslo, na to dam svoj krk :). 

53. .polarizacia spolocnosti dielo vymytych hlav.  od .vens | Júl 26, 2011 

citat: 
Mala by platiť taká samozrejmosť, že kresťanský fundamentalista hlboko verí v Boha a v 
Božieho Syna Ježiša Krista, Spasiteľa. Kresťanský fundamentalista by sa asi mal k Bohu 
modliť, nie? V modernej dobe kresťanského fundamentalistu trápi oslabovanie viery. 
Trápi ho, že sú potraty, a myslí si, že by sa s nimi malo skoncovať. Odmieta agendu 
homosexuálneho hnutia, lebo je za tradičnú rodinu. Odmieta liberalizmus v médiách, 
veľa sexu v médiách, prostitúciu, drogy. 

Pan Palko vsetky tieto neduhy su v spolocnosti odkedy existuje ludstvo ludia smilnili 
neviazane sexovali a porodne baby anjelickarky mali roboty neustale opytajte sa starych 
ludi ako to bolo pred cca 50 rokmi spat na slovenskej krestanskej dedine ked nebola TV 
navonok bolo vsetko OK. 
A ze nam tato doba priniesla neobmedzene mnozstvo informacii s cim sa Vy a im 
podobni ludia nemozte zmierit lebo na pokrytectvo uz moze skoro kazdy poukazat a 
zistili ste ze deti moze dobre vychovat aj cigan cinan arab a pri tom vsetci mozu byt 
zaroven ateisti. 
Jeden Ateista ma pan Palko vecsiu uctu k zivotu ako vsetci krestania dohromady pretoze 
si uvedomuje ze je tu len raz 
a preto tento zivot potrebuje naplnit. 
Ak by som sa mal rozhodnut ci moje deti budete vychovavat vy tak to by som radsej volil 
medzi dvojicou homosexualov tam je mensia pravdepodobnost ze budu naruseny ako u 
Vas. 



54. .krvilacni atesti povstali  od .lord Acton | Júl 26, 2011 

Krvilacni ateisti povstali v nevidanom pocte a v neuveritelnej sile. Ateisticki 
extremiszmus je spolu s tym fasistickym, skutocnym ohrozenim liberalnej demokracie. 
Chcem podakovat V. Palkovi, za tento text, lebo nasvietil extremisticke podhubie 
antireligiostickych fanatikov, ktori sa tu zisli v neuveritelnom pocte. Ukazuje sa, ze vsetci 
tyto horlivi pioneri svetlejsich zaciatkov su zajtrajsimi hrobarmi nasej slobody. Ateisticky 
Taliban dostal historicku prilezitost sa prebudit a ich cervene gilotiny uz sumia 
internetom. 

55. .krvilacni ateisti povstali  od .lord Acton | Júl 26, 2011 

Krvilacni ateisti povstali v nevidanom pocte a v neuveritelnej sile. Ateisticki 
extremizmus je spolu s tym fasistickym, skutocnym ohrozenim liberalnej demokracie. 
Chcem podakovat V. Palkovi, za tento text, lebo nasvietil extremisticke podhubie 
antireligiostickych fanatikov, ktori sa tu zisli v neuveritelnom pocte. Ukazuje sa, ze vsetci 
tyto horlivi pioneri svetlejsich zajtrajskov, su zajtrajsimi hrobarmi nasej slobody. 
Ateisticky Taliban dostal historicku prilezitost sa prebudit a ich cervene gilotiny uz sumia 
internetom. 

56. .demagogia najvysieho zrna.  od .vens | Júl 26, 2011 

citat scizofrenika 54,55: Ateisticki extremizmus je spolu s tym fasistickym, skutocnym 
ohrozenim liberalnej demokracie. 

V historii este Ateisti nikdy neboli ako skupina nijako organizovany a preto ani nikomu 
neublizili na rozdiel od krestanov ktory isli ruka v ruke s fasizmom co je historicky 
nepopieratelne . 
Tieto snahy o zaskatulkovanie ateistov na cerveno su ubohe a maju povod v cirkvy kto 
nejde snami ide proti nam preto ho oznacme na cerveno. 
Pravy ateizmus je Duhovy teda liberalny. 

57. .krvilacni ateisti povstali- opat dostali historicku prilezitost  od .lord Acton | Júl 26, 
2011 

Komunisti ako evolocny vrchol ateizmu boli celkom dobre zorganizovani a Stalin bol ich 
skutocnym Sarumanom, s Kmerskymi priserami po boku . Aj Fuztaty panko zacinal sko 
maliarsky komik a potom sa zorganizoval do podby faklovych pochodov, ktore skoncili 
holokaustom. 

58. .otvor oci  od .vens | Júl 26, 2011 

Komunisti Ateizmus zneuzili a korporacia Vatikan vyuzila v svoj prospech a z fuzatym 
pankom si svojho casu velmi dobre rozumela co je historicky dolozene. 
Adolf Hitler řekl: “Osobně jsem přesvědčen o veliké moci a hlubokém významu 
křesťanství a nedovolím, aby se šířilo jiné náboženství, než křesťanství. 



Tři velcí obhájci římskokatolické víry byli: Hitler, Mussoliny a Franco. Všichni tři měli 
konkordáty s Vatikánem. Dostali se k moci, aby dobyli svět a nastolili milenium pro 
papeže. Pro tento úkol jezuité řídili ze zákulisí gestapo. Mečem Vatikánu však mělo být 
výhradně Německo. Proto se mu dostávalo řady mezinárodních podpor a finančních 
prostředků pro splnění cílů, které generál jezuitů Ledóchowskij krok za krokem 
naplňoval ruku v ruce s Vatikánem. 
To všechno je také fotograficky zdokumentováno v mnoha knihách od Avro Manhattana, 
například v knize Vatikánský holocaust a Katolický teror dnes. Avro Manhattan je 
světově proslulou autoritou na otázku římského katolicismu v politice. Bydlí v Londýně a 
během druhé světové války pracoval v rozhlasové stanici Radio svoboda a psal také 
politické komentáře pro BBC. Kniha Vatikánský holocaust z větší části fotograficky 
dokumentuje zvěrstva Ustašovců na Srbech za druhé světové války.” 

59. .breivik-BinLadin-Palko  od .safi | Júl 27, 2011 

Ak podla popletenej argumentacie pana Palka Breivik nie je Krestanský fundamentalista 
tak ani BinLadin nieje islamský fundamentalista. Nazory ludi typu Palka vytvara 
filizofický zaklad na strašne konanie ludi typu Braivik a BinLadin.Konanie 
naboženských fundamentalistov vzdí odporuje toho naboženstva v mene ktoreho zabija 
.To je jedno ci ide Krestanstva,Islam, Judaismus alebo hinduismus, Katolicizmus, 
protestantismus atd. 
Po precitanie celeho članku som urobil záver že,Breivik-BinLadin-Palko všetci traja su 
pomylený naboženský fundamentalisti.Niekto tvori filizoficke podhubie,niekto vrazdí 
lietadlami v New Yourku,niekto robi masakar deti lebo su zastancami multikultury.Ako 
Atheista želam ak vovec Boh existuje nech pomože ludom typu Breivik-BinLadin-Palko 
aby rozum vytazilo nad nenavistmi.Amen. 

60. .fundamentalista  od .kava | Júl 27, 2011 

“Čo je to vlastne kresťanský fundamentalista? Keďže to nie je výraz z môjho slovníka, 
ani neviem, či mám písať slovo fundamentalista v úvodzovkách alebo bez.” 

Pomôžem Vám pán Palko. Skúste si predstaviť stredoveké križiacke ťaženia, 
inkvizítorov, pálenie Kopernika a Husa.  

“A že možno pritom kričí: „V mene Otca i Syna …“ 

61. .oprava  od .kava | Júl 27, 2011 

*oprava. nie kopernika, ale samozrejme bruna. pardon 

62. .dobré.  od .miro | Júl 27, 2011 

Tomuto blogu niet čo vytknúť. 

63. .nEZABIJEŠ!  od .viliam Jablonický | Júl 27, 2011 



Rozlíšenie kresťana od ne-kresťana ČLOVEKA OD ANTI-HUMANISTU, barbara a zvieraťa je 

absolútne, kategorické a bezpodmienečné HLAVNÉ prikázanie Desatora: NEZABIJEŠ! 

Nádej sveta je, že to bez výnimky musia rešpektovať všetci bez rozdielu vyznania a svetonázoru, 

či akéhokoľvek iného rozlišovacieho znaku! Nádejám sa tiež, že je to aspoň aj v niektorých 

ďalších náboženstvách, minimálne budhizme. I v pacifizme a základnej slovenskej duchovnej a 

intelektuálnej tradícii, napríklad Jána Maliarika a Ladislava Ťažkého! 

++++++++++++++++++++++++++ 

Kniha týždňa s 20% zľavou: František Mikloško – Desať spravodlivých 
www.artforum.sk 25.07.2011   
Správy z Artfora 
Milí priatelia, 
tento týždeň sme pre Vás vybrali takúto Knihu týždňa s 20% zľavou: 
František Mikloško – Desať spravodlivých  
„A ešte povedal: ,Ach, nehnevaj sa, Pane, že ešte raz vravím. Ak sa ich tam nájde len 

desať?´ On odpovedal: ,Nezahubím kv� �li desiatim.´ …“ (Gn 18,32) 

Kniha má podtitul Ľudia, knihy, dokumenty 1985 – 2010 a autor nám ju predstavuje 
slovami: „…zahrňuje konkrétnych ľudí s ich vlastnými dejinami, ale tiež mnoho 
neznámych, bezmenných príbehov, za ktorých hovoria len štatistiky. Sú to príbehy ľudí, 
ktorí celým svojím životom vytvárajú impozantný životný oblúk, inokedy je to možno len 
krátky životný výsek alebo okamih, v ktorom prekračujú svoje hranice a vydávajú 
svedectvo.“ 
Stretneme sa tak so 42 osobnosťami, naprík lad s básnikom Jankom Silanom, 
aristokratom Jánosom Esterházym, historikom Jozefom Jablonickým, právnikom 
Ernestom Valkom, výtvarníkom Miroslavom Cipárom, filozofom Marcelom Strýkom či 
kňazom Antonom Srholcom. 
Od pondelka do nedele pre držiteľov klubovej karty Artfora s 20% zľavou: 
František Mikloško – Desať spravodlivých (Vyd. M. Vaška, Prešov 2011) 

                                                                              V. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Slobodomurári a smotánka  
 
Ak by vám nejaký šľachtic ponúkol, povýšenie do svojho stavu ako sebe rovného, 
človeku by sa páčilo postúpiť v hierarchii vyššie. Lenže nevieme, ako sa máme na tej 
vyššej úrovni správať. Neostáva nám iné len opakovať všetko po našom šľachticovi, 
aby sme sa v novej spoločnosti nezhovädili. Lenže šľachtic môže byť sviňa, čo nás 
tam zobral ako blbcov na večeru, pre pobavenie ostatných. Naši noví intelektuáli 
sú presne takto pozvaní na večeru, nie sú tam však len za šaškov, ale aj na to, aby 



tlmočili posolstvá šľachty plebsu. To však oni samozrejme nevedia. Motajú sa po 
záhradnej slávnosti opití svojim novým titulom a opičia sa po skutočných pánoch. Dali 
by aj život za to, keby sa pri nich niektorý z tých pánov zastavil a prehodil s nimi pár 
slov, hlavne aby to ostatní videli. A veru sa aj zastaví a veru aj prehovorí. Ach, to sú 
názory, to sú tie správne myšlienky, jasné. A šokované obyvateľstvo sa od týchto 
intelektuálnych karikatúr potom dozvie, že je potrebné odstrániť náboženstvo 
(samozrejme iba vlastné, k ostatným musíme byť tolerantní), že je potrebné 
vysvätiť ženy za kňazov (ale zase iba v domácom náboženstve), sobášiť 
homosexuálne páry, podporovať potraty, eutanáziu a príliv farebných imigrantov. 
Že je potrebné znevýhodňovať vlastnú rasu a podporovať každú požiadavku 
menšín, ktorá oslabuje materskú krajinu a protestovať proti všetkému, čo by 
zvýhodnilo občanov krajiny pred zahraničným kapitálom. Amerikou vedené vojny 
nazývajú bojom za demokraciu, zatiaľ čo Rusko označujú za najväčšie nebezpečenstvo 
pre slobodu. Najnovšie sa dožadovali nákupu vakcín od spoločnosti Novartis a Baxter 
za peniaze nás všetkých. Tých, ktorí ich bludy odhaľujú nazývajú extrémistami. Na 
všetky svoje požiadavky majú plytké, do stratena zachádzajúce argumenty, na 
ktorých hlbší rozbor nie sú mentálne vybavení. Ich šľachtic vie, že jeho frontoví idioti 
v konfrontácii s pravdou pohoria, preto im odporučil, že o niektorých veciach sa 
nediskutuje! Lepšie, keď ukončia debatu skôr, než si uvedomia načo slúžia, poniektorí 
by sa totiž kvôli hanbe mohli rozhodnúť radšej opustiť svoj "šľachtický" stav. Na 
kultúrnom fronte zase šľachtici vytvárajú "umelcov" rôznych žánrov, ktorých 
nechajú oceniť v zahraničí a patrične to zmedializujú. Nespomenú len skutočnosť, 
že ceny im udeľujú komisie zložené z rovnakých blbečkov ako sú súťažiaci. Takto 
ocenení umelci potom dostávajú priestor v domácich médiách na vyjadrenie 
"správnych" názorov, kde už vystupujú ako morálne autority, ktorých si všade vo 
svete vážia, len vy somári ich nedoceňujete. Populácia sa potom boji zakričať že 
"cisár je nahý" a pod vplyvom autocenzúry sa radšej pozitívne zmieňujú o týchto 
frontových umelcoch, aby vo svojom okolí pôsobili dojmom, že sú na "úrovni". 
Novinári im pomôžu zorientovať sa, že ktorí sú tí správni umelci, ktorých si treba 
vážiť a takto sa budú všetci pochvalne zmieňovať o kadejakých ich filmoch, 
muzikáloch, či knihách, ktorých jedinou "hodnotou" je, že sa pozitívne zmieňujú o 
židoch a ich zločinoch, respektíve podsúvajú falošné hodnoty. Vzniká tak nielen 
fantómové umenie, ale aj fantómová inteligencia. Pozrime sa na ňu bližšie. Tvorí 
ju veľa ľudí, ktorí by to v školstve bývalého režimu dotiahli maximálne na SOU s 
maturitou. Dnes môžu navštevovať, napr. Fakultu manažmentu bezpečnosti 
práce, ktorej štúdium je asi také náročné ako štátnica v odbore telocvikár 
pozostávajúca z kotúľa vpred. Ľudia, ktorí by normálne pôsobili niekde vo výrobe, sa 
na prekvapenie všetkých stali inteligenciou. Aby vedeli ako sa v novej úlohe správať, 
pripravili im mienkotvorci schému ako majú vyzerať, koho voliť a aké názory 
opakovať.                 Sú akože z väčšieho mesta, s vyšším príjmom, s vyšším 
vzdelaním, sporia si na dôchodok v druhom pilieri, lebo sa nespoliehajú na pomoc 
štátu, v práci sú úspešní, volia pravicu, podporujú emancipačné snahy kosovských 
Albáncov, odsudzujú teror v Bielorusku a na Kube a majú pochopenie pre obranné 
vojny Izraela. Tieto vzorce správania dodržujú, aby sa voči okoliu vyhranili. Zo svojej 
materiálnej mizérie obviňujú ľudí, ktorí tieto hodnoty nevyznávajú. Naivne sa 
domnievajú, že keby mali volebnú väčšinu, situácia by sa konečne zlepšila. Takto 



premárnia celý život čakaním na tú správnu vládu. Nechápu, že to, čo vo svojich 
hodnotách presadzujú, im už 20 rokov plnia všetky doterajšie vlády, avšak pri ich 
"zložitom" konfrontovaní ľavica – pravica, im táto skutočnosť uniká. V súlade s 
tým, táto falošná inteligencia podporuje všetky samozničujúce rozhodnutia 
rôznych mimovládnych organizácii, ktoré situáciu v krajine ešte zhoršujú. 
Skutočná inteligencia sa potom musí vysiľovať v boji s fantómovou inteligenciou, 
miesto bojom so skutočným nepriateľom a to je vlastne jediný dôvod, prečo sú títo 
"fantomasovia" vytváraní. Fantómoví inteligenti majú problém uveriť, že sú obeťou 
nejakej rozsiahlej sofistikovanej konšpirácie. V podvedomí to skonfrontujú so svojimi 
schopnosťami a príde im neuveriteľné, žeby niekto dokázal urobiť niečo zložito, 
kvalitne a premyslene na niekoľko krokov dopredu. "Sebavedomie" im káže to 
spochybniť, veď nemôžu byť predsa takí blbí, že by s nimi niekto takto točil. Taký 
postoj im potom prinavráti múdrosť a dôstojnosť, o ktorú by inak vo svojich očiach 
prišli. Takto sa vyhnú skutočnosti, že za blbcov sú na tomto svete oni. Múdry 
človek sa zo svojho omylu poučí a pokročí ďalej, hlupák radšej ukrižuje toho, čo 
mu otvára oči. Tento typ ľudí potom aj takto argumentuje: "kto by to robil tak 
zložito", "veď by do toho muselo byť zainteresovaných množstvo ľudí" a pod. A prečo 
nie? Prečo by to mali robiť primitívne, nepremyslene, nezodpovedne? Veď tomu majú 
uveriť aj ľudia, čo si vedia spočítať 2 a 2. Kvôli tým ostatným by napríklad nemuseli 
ani zdemolovať budovy WTC, stačilo by oznámiť v televízii, že spadli. Takíto ľudia by 
tam potom chodili klásť vence a každého, kto by ich upozornil, že budovy stoja, by 
označili za konšpirátora, pripadne antisemitu. Napokon svedkami podobného úkazu 
sme aj na bratislavskom nábreží, kde sa kladú vence obeti neonacistického útoku, 
hoci to neonacisti neboli. Lucia Piussi zaspieva srdcervúcu pieseň o študentovi, 
ktorého dobodali fašisti a plejáda otrasených osobnosti vysloví do kamier svoje 
banálne posolstvá. Kde to žijeme pýtajú sa zhrození umelci. Kladiem si rovnakú 
otázku. Ak ich porovnáte so Severokórejčanmi trúchliacimi na pohrebe Kim-Ir-
Sena, zbadáte len jeden rozdiel - tamtí musia a títo sú za blbcov dobrovoľne. 
Prevzaté: Frontoví idioti a fantómová inteligencia  
Zverejnil Mordechaj Kapusta o Utorok, január 26, 2010  

Anonymný povedal(a)...  

Neuveriteľné, čo uverejnila žid….. PRAVDA: 
 
"SITA | 25. januára 2010 18:23 
Bývalý poľský biskup, v súčasnosti už na dôchodku, obvinil Židov z toho, že 
zneužívajú holokaust na propagandu. Jeho komentáre vyšli v pondelok na 
rímskokatolíckom spravodajskom portáli. 
 
"Je síce nepopierateľné, že väčšina z tých, ktorí zomreli v koncentračných 
táboroch, boli Židia, boli tam však aj Rómovia, Poliaci, Taliani a katolíci," píše 
Tadeusz Pieronek na stránke 
pontifex.roma.it. "Takže nie je prípustné využívať túto tragédiu na 
propagandu," dodáva 75-ročný duchovný. 
 



Jeho kritika vyšla len dva dni predtým, ako si židia pripomínajú Deň 
holokaustu. Pieronek je bývalým hovorcom poľskej biskupskej konferencie a bol 
aj blízkym priateľom dnes už zosnulého pápeža Jána Pavla II. 
 
"Takisto intenzívne by sa dalo hovoriť aj o dni, kedy by sme si pripomínali 
mnohé obete komunizmu, prenasledovaných katolíkov a kresťanov a tak ďalej," 
myslí si Pieronek. Židov zároveň obvinil z "netolerovateľnej arogancie", ktorí si 
"užívajú pozornosť médií, pretože sú napojení na silné finančné skupiny, majú 
enormnú silu a bezpodmienečnú podporu Spojených štátov."  

Utorok, január 26, 2010  

Anonymný povedal(a)...  

Tie myšlienky mi hovoria z duše. Už niekoľko rokov som zhrozená po zhliadnutí 
predstavení činohry SND. Mám pocit, že budem za hlúpu, ak poviem "kráľ je 
nahý". Vadia mi nezrozumiteľné skratky, násilne imputovaná virtuálna realita. 
Vadí mi cieľavedomé odnárodňovanie dramatických titulov. 
A to som sa dotkla iba časti nášho života. 
Politickým príkladom je umelo vytvorená nová pravicová ikona - Sulík, ktorej 
imidž vytvárajú už niekoľko mesiacov, aby v januári ohúrili celé Slovensko. 
Nikoho nenapadne sa opýtať, kto to je, kde vzal financie na tak drahú 
propagáciu, čo študoval, ako prišiel k majetkom, aký má program, čí kôň to je. 
Takže, "fantómová inteligencia" prišla ako na zavolanie.  

++++++++++++++++++++++++++ 

Minister Ivan Uhliarik  
Všetky médiá sa venujú v posledných týždňoch hodnoteniu roku súčasnej vlády. Prišiel 
preto čas vyhodnotiť aj rok vlády z pohľadu skupiny, ktorá značnú časť jej aktivít 
strategicky plánuje a aj efektívne riadi. Odvahu priznať tento vplyv predovšetkým v 
zdravotníctve našiel aj týždenník Trend, ktorý sa téme venuje vo svojom aktuálnom 
čísle. Dva palce hore pre reportéra Františka Múčku. A najlepšie aj jednu ochranku 
k tomu.  
Nejde totiž o bežných zlodejov, akých poznáme z predchádzajúcej vlády, ktorí 
kradli v zdravotníctve zo spotreby. V sektore, do ktorého ide 7,8 % výdavkov z 
HDP dokázala Penta za rok ovládnuť štátnu exekutívu, zmeniť systémovo zákony a 
takmer monopolne ovládnuť finančné toky.  
Kľúčovým bolo manažérske ovládnutie Všeobecnej zdravotnej poisťovne (jej šéf 
prišiel z Penty) a tak spolu s Dôverou (ktorú vlastnia) rozhodujú o platbách za 93 % 
všetkých občanov Slovenska. Navyše zákon dal poisťovniam ešte voľnejšie ruky pri 
výbere poskytovateľov zdravotnej starostlivosti. A tam je pôvod trhového 
stalinizmu, ktorý skupina v tomto sektore zaviedla. 
Viacerým poskytovateľom zdravotnej starostlivosti, ktorí odmietli ponuku Penty na 
prevzatie, boli vypovedané dvomi najväčšími poisťovňami zmluvy. Lekárňam, ktoré 
sa vzopreli akvizícii zdržujú platby tak dlho, že už nemajú na nájom ani výplaty. A 



podľa poslednej novely zákona nebudú viac poisťovne povinné uzatvárať zmluvy so 
štátnymi nemocnicami. Ako to skončí sa môžeme pozrieť na poslednom prípade, keď 
si špinavú robotu spravil šéf Všeobecnej zdravotnej poisťovne - revolučné rušenia 
oddelení prebehli iba v zariadeniach konkurujúcich skupine. 
Ľúbivo možno znie aktuálne zdanenie zisku poisťovní, avšak tvorba rezerv nie je 
naviazaná na počet poistencov, ale na základné imanie. Ale predovšetkým 
vytváranie zisku z prerozdeľovania verejných prostriedkov naozaj nemožno považovať 
za podnikanie, pod ktorého rúškom celá akcia prebieha. Preto niet divu, že zisk 
poisťovne Dôvera presiahol 16 miliónov Euro. Vzorec je jednoduchý - čím menej 
vyplatíte, tým viac zarobíte. 
A keď už vyplatíte, tak iba svojim zariadeniam. Penta ovládla takmer každú časť 
reťazca - poisťovňu, lekárne, polikliniky, laboratória, nemocnice. Dokonca aj 
'nezávislé' inštitúty, ktoré sa snažia pôsobiť ako think-thanky a ovplyvňovať verejnú 
mienku v prospech jej stratégie. Zostali už iba posledné 2 články - farmaceutické 
firmy a štátne nemocnice. 
Boj proti farmaceutickým firmám, ktoré sa snažia vtesnať do role tých zlých, sa 
skončil. Schválenie referencovania cien na druhú najnižšiu úroveň v EÚ ako povinnosť 
lekárov predpisovať formou účinnej látky znamená ukončenie vplyvu skupiny 
nadnárodných výrobcov originálnych liekov, ktorých nevedeli ovládnuť. Zníženie 
výdavkov v prospech pacientov je vďačný kompromis, keďže sa zároveň s ním 
vytvorila nová trhová príležitosť - biznis s generikami. Treba očakávať, že Penta 
čoskoro ohlási v tejto oblasti nejakú akvizíciu. A z ušetreného sa predsa môžu 
napríklad oddlžiť nemocnice. 
Čo sa tých týka, budú premenené na akciové spoločnosti a oddlžené. A následne 
ponúknuté k privatizácii. Nepredpokladám, že by sa našiel samovrah, ktorý by chcel 
robiť konkurenciu Pente. Po vstupe do tohto biznisu by ho čakala výpoveď 93 % 
pacientov zastupovaných dvoma poisťovňami. A tak zostane iba jeden záujemca o 
kúpu. Predpokladám, že pri takom záujme bude cena trhová, t.j. dopyt rovná sa 
ponuke. Koľko Penta ponúkne, toľko budú stáť. 
Na toto všetko by mal poukázať Úrad pre dohľad nad zdravotnou starostlivosťou ako 
regulátor, ktorého platíme z našich daní. Ten má vykonávať dohľad nad správnym 
poskytovaním zdravotnej starostlivosti a nad zdravotným poistením. Žiaľ, aj jeho šéf 
prišiel na túto stoličku priamo z Penty. 
Po 4 rokoch predchádzajúcej vlády nás bolo 5,5 milióna okradnutých. 
Po roku vlády Penty nás zostalo 5,5 milióna rukojemníkov. 
Zverejnil Mordechaj Kapusta o Nedeľa, júl 17, 2011  

++++++++++++++++++++++++++ 

Floridský súd a ateistický sviatok  
Na Floride, jeden ateista podal žalobu proti nadchádzajúcim sviatkom Veľkej Noci a Paschy. 
Najal si advokáta na podanie diskriminačného návrhu proti kresťanom, židom a dodržiavaniu ich 
sviatkov.  
Argumentom bolo to, že je neférové, že ateisti nemali žiadne také uznané sviatky. 
Prípad bol prejednávaný sudcom. Po vypočutí advokátovej vášnivej prezentácie, sudca udrel 
kladivkom oznamujúc: „Žaloba zamietnutá“. 
Advokát sa okamžite postavil protestujúc proti rozhodnutiu, hovoriac: „Vaša ctihodnosť, ako len 



môžete zamietnúť túto žalobu?  
Kresťania majú Vianoce, Veľkú noc a iné. Židia majú Paschu, Yom Kippur a Hanukkah, ale môj 
klient a všetci ostatní ateisti nemajú žiadne také sviatky.“ 
Sudca sa naklonil dopredu v jeho kresle hovoriac: „Ale máte. Advokát, Váš klient je 
poľutovaniahodne ignorantský. 
Advokát povedal: „Vaša Ctihodnosť, nie je nám známe nijaké špeciálne slávenie alebo sviatky 
pre ateistov.“ 
Sudca povedal: „Kalendár hovorí, že 1. apríl je deň bláznov. Žalm 14:1 hovorí: ´ Blázon si v 
srdci hovorí: „Boha niet.´ Preto je mienkou tohto súdu, že ak Váš klient hovorí, že nie je žiadny 
Boh, tak on je blázon.  
Preto 1. apríl je jeho dňom. Súd je ukončený.“ 

++++++++++++++++++++++++++ 

http://zvedavec.org/komentare/2011/07/4497-nato-bude-vlibyi-porazeno.htm 

NATO bude v Libyi poraženo Libyjské hnutí odporu. Rozhodující 

okamžik pro Afriku         Gerald A. Perreira   22.7.2011 

Při v Libyi vyhrála revoluce Al Fateh. Nyní se jasná pravda konfrontuje se Severoatlantickou 
teroristickou organizací (NATO) – Muammar Kaddáfí rozdal Libyjcům miliony Kalašnikovů. 
Pokud by to byl brutální diktátor, jak se nás NATO snaží přesvědčit, pak by ozbrojená populace 
mohla obrátit své zbraně proti němu a revoluční ozbrojené síly by nyní měli plnou podporu 
NATO, pokud by tak učinily. 

 

Místo toho byl 1. července více než milion Libyjců na Zeleném náměstí a v okolních ulicích, aby 
si poslechli projev Muammara Kaddáfího a protestovali proti NATO. 

Čínská média uvedla počet 1,7 milionu lidí a Intifada – internetová stránka Hlasu Palestiny – to 
označila za „největší demonstraci ve světové historii“. Dav neustále vykřikoval „Chceme 
Kaddáfího“, zatímco rozvinul zelenou vlajku dlouhou 6 kilometrů. 

Revoluce Al Fateh dala Libyjcům ochutnat důstojnosti, která přichází se skutečnou nezávislostí a 
skutečnou suverenitou. 

Na rozdíl od mnoha států „rozvojového světa“ nebyla Libye, pod vedením Muammara 
Kaddáfího, podrobena ani Východu, ani Západu. První věc, která vás praští do očí, když 
vystoupíte z letadla na mezinárodním letišti v Tripolisu, je, že Libyjci svoji zemi pevně 
kontrolují. Libye je mocensky samostatná a Libyjci se k pokusu NATO o rekolonizaci nestaví 
přátelsky. 

To, co v Libyi vzniklo, je pro NATO hlavolam. Možná si představovali, že po tak zuřivých 
náletech budou Kaddáfího síly rozdrceny. 



Místo toho jsme svědky opaku. Tváří v tvář této totální agresi, více než 10,000 bombovým 
náletům a pět měsíců po jejich začátku, zůstaly libyjské vlastenecké a revoluční ozbrojené síly a 
převážná většina Libyjců pevné a loajální, a brání svoji revoluci a jejího vůdce. 

Dokonce probíhají shromáždění na podporu Kaddáfího i v Benghází, a dochází k neustálým 
přestřelkám mezi pro-Kaddáfího jednotkami a vzbouřenci v Benghází a Misurata. Ve vesnicích a 
městech, údajně pod kontrolou vzbouřenců, lze vidět zelenou vlajku revoluce Al Fateh na 
každém domě a veřejných budovách. Jedna věc je jasná, pokud by Kaddáfí neměl masovou 
podporu, nemohl by vzdorovat tomuto barbarskému útoku tak účinně. 

Každý den vzbouřenci odhalují, že jsou pouhé loutky imperialistického komplotu na svržení 
libyjské revoluce. Nemohou volat po zdravotní péči, bezplatném vzdělání, dotovaných 
potravinách a podílu na ropném bohatství, protože to vše již mají. 

Obyvatelé v oblastech kontrolovaných NATO podporovanými vzbouřenci sdělili, že vzbouřenci 
vykrádají obchody a odvážejí zboží a potraviny pod hlavněmi zbraní. Je také spousta zpráv o 
mučení, znásilňování a popravách zajatých pro-Kaddáfího vojáků, černých Libyjců a 
gastarbeiterů ze sousedních afrických zemí. 

Povaha vzbouřenců v Benghází je nejlépe ilustrována událostmi, ke kterým došlo poté, co 
vzbouřenci převzali kontrolu na horskou vesnicí Qawalish v západní Libyi. Mnozí vesničané byli 
nuceni se z této oblasti vystěhovat, podle zprávy, která se 10. července objevila v New York 
Times: 

„Všechny obchody ve městě byly vypleněny, několik domů bylo vypáleno a městská benzínová 

pumpa, která byla po pádu Qawalish ve skvělém stavu, byla zničena do té míry, že musela být 

rozebrána. Z jedné budovy po druhé byl vyhazován nábytek, bylo rozbíjeno nádobí a zrcadla a 

vše bylo rozmláceno. Vyjma několika vzbouřenců projíždějících ulicemi v autech a náklaďácích 

bylo město liduprázdné – rozmlácené vyprázdněné město duchů vyzdobené rozbitým sklem.“ 

Není pochyb, že „koalice démonů“, jak je nazval ministr Louis Farrakhan, pochopila svoji 
vážnou chybu – ne-li otevřeně, tak zcela jistě za zavřenými dveřmi. Když konečně pochopili, že 
vzbouřenci v Benghází nejsou, a nikdy nebudou schopni převzít v Libyi moc, „koalice démonů“ 
se hroutí, a objevují se mezi jejími členy velké neshody ohledně toho, jak k této k naprostému 
nezdaru odsouzené misi impossible přistoupit. 

Poté, co utratily miliardy dolarů v době, kdy jsou jejich ekonomiky v hluboké krizi a hroutí se 
pod náklady války v Iráku a Afghánistánu, usilují nyní USA a Evropa o řešení, které by jim 
umožnilo zachránit si tvář. 

Francouzi, kteří byli hnací silou stojící za invazí do Libye, nyní tlačí na dialog s Tripolisem. 11. 
července přinesly Flash News Today zprávu, že francouzský ministr obrany, Gerard Longuet, 
uvedl: „Zastavíme bombardování, když spolu budou Libyjci mluvit a ozbrojené síly na obou 
stranách se vrátí do kasáren. Mohou spolu mluvit, protože poskytneme důkaz, že žádné silové 
řešení neexistuje.“ 



Zvysnych 2000 slov je za uhradu! 
++++++++++++++++++++++++++ 

Komu sa kolko uslo z grantoveho kolaca (Uradu pre zahranicnych Slovakov) 

 V prilohe: 

 Rebricek najuspesnejsich 

Prva desiatka (TOP TEN) 

Prva pätka (TOP FIVE) 

DOTÁCIE   2011 SPOLU :  1 152 426,00 EUR 

Top ten 2011 
1. Srbsko  350 379,0 = 30,40 % 
2. Chorvátsko 183 020,00 = 16,74 % 
3. Maďarsko  123 410,00 = 10,70 % 
4. Rumunsko 108 020,00 = 9,37 % 
5. Česká republika 80 694,00 =  7 % 
6. Kanada 60 830,00 = 5,27 % 
7. Poľsko 57 490,00 = 4,98 %  
8. Spojené štáty americké 34 540,00 =  2,99% 
9. Írsko  25 683,00 = 2,22 % 
10. Veľká Británia  25 470,00 =  2,21% 

1 - 10 spolu: 91,88% 

Top five 2011 
1. Srbsko  350 379,0 = 30,40 % 
2. Chorvátsko 183 020,00 = 16,74 % 
3. Maďarsko  123 410,00 = 10,70 % 
4. Rumunsko 108 020,00 = 9,37 % 
5. Česká republika 80 694,00 =  7 % 

1 - 5 spolu: 74,21% 
++++++++++++++++++++++++++ 

Vlada za vsetko nemoze 

Konanie prezidenta, ktorý podpísal zákonník práce, čím 

šokoval celú spoločnosť, možno označiť všakovako. Dopady tohto 

jeho 

kroku sú však jasné. Zamestnanci budú musieť znášať väčšie 

príkoria od 

zamestnávateľov, než aké znášali doposiaľ. Zhorší sa teda 

postavenie 



pracujúcich ľudí u nás. Nakoniec, Ivanovi Gašparovičovi je to 

zjavne 

jedno, veď on už onedlho bude len dôchodcom so slušným príjmom. 

 

            Táto situácia však nepotešila pracujúcich. Až 

v druhom 

rade nepotešila ani voličov ako takých. Spory okolo zákonníka 

práce 

totiž mohli vyvolať zaujímavú vládnu krízu. V parlamente 

jednoducho 

nebolo dosť hlasov na to, aby zákonník práce prešiel v prípade 

prezidentovho veta. Jednoducho by sa za nezdvihol potrebný počet 

rúk. 

Koalícia by na to potrebovala 76 hlasov. Ako vieme, zákonník 

práce 

prešiel 74 hlasmi vďaka tomu, že opoziční poslanci za Smer sa 

zúčastnili hlasovania. Keby spravili parlamentnú obštrukciu, 

jednoducho by v sále nebolo dosť poslancov, aby o návrhu 

zákonníka 

práce mohli vôbec hlasovať. 

 

            Preto za to, že dnes máme platný zákonník práce, 

s ktorým 

nie je nik spokojný okrem ministra Jozefa Mihála a podnikateľov, 

nemôže Gašparovič sám. Postoj Igora Matoviča a jeho Obyčajných 

ľudí 

umožňoval zákonník práce neprijať. V druhom kroku zasa mohol 

zákonník 

práce stáť aj za pádom vlády. A to v jednoduchom prípade. 

Stačilo by, 

ak by Matovič ďalej odmietal zákonník práce podporiť. Vtedy by 

mala 

koalícia len 74 hlasov. A Iveta Radičová jasne povedala, že 

nebude 

premiérkou menšinovej vlády. Čiže by sa logicky očakávalo jej 

odstúpenie. 

 

            Podpis pod schválený zákonník práce teda nepoškodil 

len 

pracujúcich. Oddialil možnosť výmeny súčasnej garnitúry. O tejto 

vládnej zostave už neraz hovoril aj Vladimír Mečiar, že je 



potrebné sa 

jej zbaviť, keďže každý deň jej existencie zakladá do budúcnosti 

problémy pre našu spoločnosť. Žiaľ, kríza vládnej zostavy je 

zjavne 

širšia a týka sa väčšieho počtu politických činiteľov u nás. 

 

V justícii je nespravodlivý stav * Zakonzervovali ho zmenou 

Špeciálneho na Špecializovaný súd * Žaloby na odškodnenie voči 

diskriminácii môžu pribúdať * Za ťažšiu prácu dostávajú menej 

peňazí * 

 

* Čo si myslíte o riešení eurozóny v Grécku? Znamená čiastočný a 

riadený bankrot toľko očakávané upokojenie, alebo si budú 

podobné 

riešenia vyžadovať aj ďalšie krajiny ako Taliansko, či 

Španielsko a 

Portugalsko? 

 

V. Mečiar: Moja nevýhoda je v tom, že vždy hovorím o tom, čo 

treba 

urobiť, aj keď je to pre mňa nevýhodné. Čiže aj dnes by bolo 

jednoduché odkritizovať Grécko za stav, aký tam je, kritizovať 

sociálnu politiku, ale to spojenie je v niečom inom. Je v 

jednotnej 

mene. A v pohybe kurzu tejto meny, ktorá na medzinárodnom trhu 

znamená 

pohyb ceny práce, produktov, peňazí. Práve preto, že finančná 

kríza z 

USA sa rozteká celým svetom, tak je otázka, ako sa zóna štátov 

majúca 

euro za svoju menu zachová vtedy, keď je vonkajší tlak? 

 

* Je niečo v Grécku v tomto smere typické len pre nich? 

 

V. Mečiar: Gréci majú viac špecifík. Po prvé sa vie, koľko 

Grécko 

dlhuje štátom. Ale o polovici dlhu, ktorý subjekt poskytol 

úvery, sa 

nevie. Je to špekulačná zóna. Sú to aj iné, je to šedá zóna. A 

tá 



vytvára napätie okolo Grécka. Vytvára neistotu, či nespustí 

reťazový 

mechanizmus, ak je angažovaná aj v ďalších štátoch. Druhé, čo je 

v 

Grécku veľmi problematické, nie je výška dlhu. Sú štáty, ktoré 

majú 

niekoľkonásobne väčší dlh a nik sa neznepokojuje, život ide 

ďalej. 

Lenže tu ide o neschopnosť Grécka naštartovať ekonomiku tak, aby 

boli 

schopní dlhy vracať. Požičiate vďačne tomu, kto vám zakaždým 

vráti. 

Ale nepožičiate tomu, kto vám vrátiť nevie. Otázka politiky 

eurovalu 

je v tom, že on síce chráni pred vonkajším tlakom tak, že sa 

solidarizujeme všetci a všetci sa skladáme. Ale sa nerieši 

základný 

problém, ako oživiť hospodárenie tak, aby sa vedeli peniaze 

vracať? To 

zaťažuje Grécko, aj keď bude euroval. 

 

* Hovorí sa však, že ide o bankrot Grécka, lebo sa odpisuje z 

týchto dlhov. 

 

Mečiar: Bankrot to nie je. Bankrot by znamenal, že štát vyhlási 

neschopnosť uhrádzať záväzky. Zastavujú sa platby zamestnancom, 

dôchodcom a všetkým ostatným, vrátane záväzkom firmám a bankám. 

Nastupuje potom iný program riadenia bankrotu celého štátu. 

Takže to 

nie je úplne v plnom slova zmyslu bankrot. Ide o snahu súkromný 

kapitál, ktorý tvorí polovicu pôžičiek Grécku, dostať do toho, 

aby sa 

staral o svoje oddlženie. Banky sa nemôžu donekonečna správať 

tak, že 

ak sú zisky, tak sú ich a keď sú straty, tak ich zaplatia všetci 

občania. Toto je problém, ktorý prišiel z USA a dnes trápi celú 

Európu. Záväzky sa tak správajú akoby socialisticky. Povinnosti 

sú 

vecou všetkých a zisky sú len vecou niektorých? Tam je tá 

nespravodlivosť. A nespravodlivosť je aj v tom, že by to mohlo 

vyvolať 



reťazovú reakciu. Portugalsko, Taliansko, Španielsko by tak 

mohli byť 

ďalšie zasiahnuté štáty. Potom by vznikla otázka, či euro a ak, 

tak v 

akej podobe, pre koho a za akých podmienok. Tým, že sa tento 

problém 

zatláča do úzadia, tak vzniká tlak na vytvorenie obranného valu, 

ale 

nie na vyriešenie podstaty. To je vyriešenie takej výkonnosti 

ekonomiky, ktorá by garantovala plnenie záväzkov. 

 

* Opozícia v parlamente dlhodobo odmieta pomôcť vládnej koalícii 

presadiť súhlas Slovenska s eurovalom, keď nebudú za hlasovať 

všetci z 

koalície. Teraz je jasné, že SaS bude euroval v NR SR blokovať, 

keď už 

Richard Sulík obviňuje premiérku aj z podvodu. A už sa pridala 

aj OKS, 

že tiež nebudú za euroval. Vy by ste podporili euroval, keby 

bola 

ĽS-HZDS v parlamente? Ako by sa podľa vás mala táto situácia 

teraz 

vyriešiť? 

 

V. Mečiar: Vládna koalícia prebrala zodpovednosť aj za vzťahy k 

EÚ. 

Mala by ju plniť. Vo vzťahu k NATO krachujeme. Záväzky z obrany 

neplníme. Vo vzťahu k EÚ sa správame tak, že keď niečo 

potrebujeme, 

tak dajte. Ale keď niečo potrebujú ostatní, tak dajte nám pokoj. 

Tak 

sa správať nedá. Pokiaľ ide o politické postoje, ktoré sa v 

tejto 

súvislosti brzdia, je tu pochopiteľná hrá opozície, ktorá chce 

donútiť 

koalíciu, aby sa vyfarbila pred EÚ, ako je to s ich postojom k 

únii? 

Takýto krypto postoj - aj áno, aj nie - má aj KDH, aj SDKÚ. 

Zbytočne 

bude niekto hovoriť, že je to nejako inak. Preto si myslím, že 

čakanie 



opozície na to, či sa spoja spolu, alebo nie, je logické. 

Koalícia 

musí garantovať kvalitu záväzkov voči EÚ. 

 

* A čo by ste urobili vy? 

 

V. Mečiar: Tak teraz treba povedať, čo je taktický variant, 

mohol by 

som ľuďom sľúbiť všeličo. A čo je reálny variant. V reálnom 

variante 

by som ruku za zdvihol. Reálny variant nie je postavený na 

popularite 

ľudí a páčení sa ľuďom, ale na reálnej službe - vykonaj aj 

nepríjemné 

veci vtedy, kedy ich vykonať treba, ak tým pomôžeš. 

 

* Podľa nových pravidiel neplatič zdravotného poistenia 

nedostane 

zdravotnú starostlivosť, lebo lekári si budú môcť priamo online 

overiť 

na internete, či ide o neplatiča. Hovorí sa, že ide o takmer sto 

tisíc 

poistencov. Nie je taká úprava v rozpore s Ústavou SR, kde máme 

zdravotnú starostlivosť garantovanú? 

 

V. Mečiar: Samozrejme, že je to v rozpore s Ústavou SR. Predsa 

ústava 

garantuje každému občanovi SR právo na ochranu zdravia. A na 

základe 

zdravotného poistenia, teda z princípu solidarity, nie z 

poistného 

platenia, majú právo na bezplatnú starostlivosť, aj na 

zdravotnícke 

pomôcky za podmienok, ktoré ustanoví zákon. Čiže zákon má toto 

vykonať. Pre každého občana chrániť zdravie, nie naopak. Preto 

zdravotnícke zariadenie nemôže odmietnuť občana, keď potrebuje 

pomoc. 

Dokonca, keby lekár odmietol a ten človek zomrel, tak je trestne 

stíhaný. Nemôže lekár z dôvodu neplatenia záväzkov odmietnuť 

plniť 

zdravotnú starostlivosť. Tým nechcem hovoriť, že to niekto má 



zneužívať, ktorí neplatia - neplatiči - je ich veľa. Sú to aj 

právnické, nielen fyzické osoby. Kde nie je možné inými 

prostriedkami 

dosiahnuť nápravu, nakoniec raz za čas sa tie záväzky aj 

upravujú. Ale 

lekár nemôže poslať človeka preč. Je to v rozpore s ústavou. 

 

* Takže takéto riešenie nie je vykonateľné? 

 

V. Mečiar: Ak sa tak budú nemocnice správať a občan ich bude 

žalovať, 

tak by mal uspieť. 

 

* Štátnice majú byť zrušené na návrh ministra školstva a vysoké 

školy 

si samé určia, či ich predpíšu absolventom alebo nie. Zostať 

majú len 

diplomové práce. Myslíte si, že je to správne v situácii, keď sa 

hovorí o znižovaní kvality vysokoškolského štúdia? 

 

V. Mečiar: Musím sa vrátiť do rokov 1990 až 1992. Vtedy 

prebiehal na 

Slovensku veľmi tvrdý zápas o to, aby sme nepreberali vzory 

vzdelávania z USA. Aby sme mali svoju školu, aby sme udržali 

našu 

kvalitu, rozvíjali ju a zlepšovali. Tu však liberalizácia 

rôznych 

systémov pokračuje. Ale ide na úkor vzdelávania, ktoré bolo na 

vyššej 

úrovni. A ide aj na úkor profesnej kvality. Pri štátnych 

skúškach 

nešlo o to, aby niekto memoroval, ale o to, že ten, kto mal 

štátnu 

skúšku v danom štáte, tak tá skúška platila pre všetky ostatné 

vysoké 

školy. Čiže už ju nemusel nikde inde opakovať. Toto bola hodnota 

štátnej skúšky. Ďalej tá hodnota bola aj v tom, že sa pri 

štátnej 

skúške schádzali aj nezávislí odborníci v komisiách, nielen 

vlastní 

pedagógovia. Tí spúšťali záverečný kontrolný mechanizmus, ako 



vlastne 

tá škola pracovala a koho vlastne chce do praxe vypustiť? 

Existuje 

malé percento tých, ktorí neurobia štátne skúšky. Ak aj táto 

zábrana 

odpadne, tak odpadne aj to, čo sa kedysi doslovne nazývalo 

prípravou - 

budem doslova citovať - "fachidiotov". Ide však o to, aby sa 

pripravovali vzdelaní ľudia aj odborne, ale aj ľudsky 

povznesení. To 

momentálne celému systému veľmi chýba. Ide sa nesprávnou cestou. 

 

* Váš názor je proti? 

 

V. Mečiar: Nie som za rušenie štátnych skúšok. Som za to, aby 

zostali. 

Je to pre študentov náročnejšie, ale prešli si tým doteraz 

všetci. 

Prešiel som to ja, prešli druhí a majú väčšiu úctu k sebe, ak to 

dokážu. 

 

* Mnohí koaliční poslanci sú tiež proti. Či to minister nerobí 

preto, 

aby robil reformu pre reformu? 

 

V. Mečiar: Chce sa zapáčiť. Chce niečo liberalizovať. Nie je to 

zrejme 

človek pevných zásad. Hľadá jemné východiská, jemné cesty. Len 

tieto 

jemné cesty vedú do pekla. Nie sú cestami na to, čo má školstvo 

priniesť vo vede, vo výskume, v odbornej príprave. Vlastne tam, 

kde 

ide vysokoškolské vzdelanie, by mala ísť neskoršie aj ekonomická 

výkonnosť. Ak toto prepojenie chýba, tak sú to peniaze, ktoré 

prestávajú pracovať. Ľudia síce dosiahnu diplom, ale na trhu 

práce sa 

neuchytia. 

 

* Plyn zdražuje takmer o desať percent, ľudia prechádzajú na 

pevné 

palivo najmä na vidieku a dnes sa spätne obhajuje privatizáciu 



SPP. 

Platí slovenské príslovie, že na Slovákovi možno aj drevo rúbať? 

 

V. Mečiar: Privatizáciu SPP nemožno ospravedlniť. Privatizácia 

bola 

urobená za tak právne nečistých a pre Slovensko nevýhodných 

podmienok, 

že o tom nemožno pochybovať. Ja sám som sa za minulej vládnej 

koalície 

domáhal zrušenia, alebo prepracovania týchto zmlúv. Najmä tej 

menežérskej zmluvy, ktorá bola. Bohužiaľ, som u svojich 

partnerov 

nepochodil. To nie je len otázka rastu cien plynu. To je aj 

otázka 

pohybu ďalších energií, kde Slovensko sa dostáva na špicu v 

Európe. 

Tak prečo máme najdrahšiu elektrinu? Kde idú zisky? Do ktorých 

štátov? 

Predsa všetko je pod kontrolou iných krajín. Bohužiaľ, tieto 

privatizácie v energetike prebehli tak, že to neboli 

privatizácie. 

Štátne vlastníctvo Slovenska preberali štáty a ich zahraničné 

spoločnosti, čiže zostali v rukách iných štátov. V tom je 

falošnosť 

tejto privatizácie. Mohli byť v slovenských rukách a mohli 

slúžiť 

Slovensku ďalej. 

 

* Ľudia hľadajú alternatívu v spaľovaní najmä dreva. 

 

V. Mečiar: Pokiaľ ide o alternatívne zdroje energie, nuž drevo 

má 

svoju hodnotu. Otázka je, či ho máme spaľovať, alebo radšej 

spracovať 

a tým viac zhodnocovať. Lenže nie je vyriešená otázka jeho 

ďalšieho 

spracovávania a zhodnocovania. Pri spaľovaní sú však už oblasti, 

kde 

sú tak obmedzené zásoby, že bude problém aj s drevom. 

 

* To má vplyv aj na životné prostredie... 



 

V. Mečiar: V prípade životného prostredia je nutné vziať do 

úvahy aj 

vplyv kúrenia drevom, ale keď je veľká núdza, ľudia bez energie 

nemôžu 

zostať. Odišli sme od uhlia, lebo to bola najväčšia miera 

zaťaženia 

životného prostredia. V severských častiach Slovenska je však 

niekedy 

zima aj deväť mesiacov v roku. Preto tam kúriť musia. Táto vláda 

tieto 

otázky vôbec nerieši. V mojej vláde to bolo tak, že ani jeden 

minister 

nesmel prejsť s návrhom akéhokoľvek opatrenia, kým sa 

neprepočítali 

jeho dopady na rodinu. Čo to v tej rodine urobí a kým neboli 

urobené 

kompenzácie. Čiže ak prišiel minister s tým, že treba upravovať 

ceny, 

alebo treba riešiť niečo iné, neboli kompenzácie, neboli 

prepočty 

dopadu, tak sa tým ani vláda nezaoberala. Na rokovanie vlády som 

také 

návrhy vyraďoval z programu a odmietli sme sa o tom rozprávať. 

Lenže 

dnes sa vôbec nepozerá na to, čo ktoré opatrenie v domácnosti, 

ktorej 

sa to dotýka, spôsobí. V tom je falošnosť dnešnej sociálnej 

politiky a 

sociálnej solidarity. Majú plné ústa, ako s ľuďmi cítia, ale čo 

cítia? 

Veď ich nútia žiť vo väčšej chudobe. Nútia ich k tomu, aby 

dvanásť 

mesiacov žili z jedenástich príjmov, alebo niekde len z 

desiatich. 

 

* Sedemsto sudcov žalovalo fakt, že mali nižší príjem ako 

sudcovia 

Špeciálneho súdu, z ktorého je dnes Špecializovaný súd. Prví 

sudcovia 

už aj uspeli v prvom kole a štát im bude musieť doplatiť mzdy. 



Kedy sa 

to zastaví? 

 

V. Mečiar: Diskusia, ktorá sa okolo toho rozvíja, ide nesprávnym 

smerom. Obracia sa voči sudcom. Treba povedať, že Ústava SR 

hovorí: 

nikomu nesmie byť spôsobená ujma na právach preto, že uplatňuje 

svoje 

základné práva a slobody. A právo na rovnakú odmenu za rovnakú 

prácu 

patrí medzi tieto základné práva. Neboli to sudcovia, ktorí toto 

pravidlo porušili. Keď Lipšic zriaďoval Špeciálny súd, tak ho 

zriaďoval pre vybrané kategórie sudcov. Persony pre vybrané 

sociálne a 

ekonomické podmienky. Pritom z hľadiska kvality nerozhodovali 

ťažšie 

veci ako ich kolegovia. Dokonca naopak, ich kolegovia rokovali o 

ťažších veciach, trestných doživotných a pod., a boli platom 

diskriminovaní. V odvolacích konaniach sedeli v senátoch 

sudcovia aj 

zo Špeciálneho, aj z iných súdov a rovnocenne rozhodovali o tých 

istých veciach. Len jeden mal dvestotisíc za to a druhý mal za 

to 

šesťdesiattisíc v korunách. Sudcovia najprv na to upozorňovali, 

že 

stav je neúnosný. Na Slovensku ho zaviedol Daniel Lipšic. 

Hovorili, že 

to tak či tak bude musieť byť zrušené, ja som to hovoril tiež, 

že je 

to verejná diskriminácia. A sudcovia trpezlivo vysvetľovali, že 

je to 

diskriminácia, nerobte to. Keď bol napriek tomu systém spustený, 

tak 

to boli sudcovia, ktorí podali žalobu pre diskrimináciu a boli 

úspešní, ale ešte nepodávali žaloby o náhradu peňazí. Čakali a 

ozaj 

Ústavný súd SR rozhodol, že je to protiústavné. A že treba 

Špeciálny 

súd zrušiť. 

 

* Lenže vznikol Špecializovaný súd, čo je to isté? 



 

V. Mečiar: Vtedy došlo v zákulisí k prepojeniu medzi KDH a 

Smerom. 

Rozhodli sa, že Špeciálny premenujú na Špecializovaný súd. Síce 

znížia 

mieru diskriminácie, ale ho vlastne ponechajú. Na základe toho 

prešli 

sudcovia do aktívnej pozície. Hovorili, takto nie páni, sme dosť 

trpezliví, máme dosť úctu k vám, tak keď hovoríte, že treba dať 

väčšiu 

plácu za menšiu prácu, tak nás plaťte rovnako a nediskriminujte 

nás. A 

z toho začali potom plynúť žaloby na náhrady za diskriminácie. 

Čiže v 

tomto prípade je otázka, nie čo robia sudcovia, ale ako sa 

Daniel 

Lipšic, KDH, vláda tejto koalície, ktorá okrem SaS v nej už 

sedeli 

predtým všetci, ako sa postavia k svojej chybe a napravia 

zavedenie 

tejto diskriminácie. 

 

* Takže má byť zrušený aj Špecializovaný súd, tak to myslíte? 

 

V. Mečiar: Samozrejme, veď je to protiústavné. 

 

* A keď bude existovať ďalej, myslíte si, že žaloby budú 

pribúdať? 

 

V. Mečiar: Môžu pribúdať. A tie žaloby budú aj akceptované. Ak 

by aj 

nie slovenskými, tak európskymi súdmi, lebo sudcovia, ktorí 

robia 

ťažšiu prácu, dostávajú za ňu menej peňazí. A to je jedno, aké 

sú to 

sumy, ktoré ľudí dráždia. Platí princíp za rovnakú prácu - 

rovnaká 

pláca. A to v justícii nie je dodržané. Preto tento pohyb je 

logická 

reakcia sudcov na diskrimináciu, lebo sú znalí práva, vedia o 

tom. Až 



päť rokov napomínali vládu: nerobte to, lebo raz spravíme toto. 

Vlády 

boli hluché a slepé. Teraz, keď sa to deje, tak nadávajú na 

sudcov? 

Veď sudcovia to nezavinili. Môj pohľad je na to absolútne iný a 

nestotožňujem sa s tými, ktorí zlo splodili, zlo zasiali, zlo 

šírili a 

dnes, keď sa im to zlo vracia späť, tak sa hnevajú na sudcov? 

Veď to 

oni urobili, tak akým právom ktokoľvek z nich otvára ústa, 

neprizná si 

chybu a nevyvodí z toho politickú zodpovednosť? Chybili v tak 

závažných veciach, že to štát stojí veľké peniaze. Mali by odísť 

z  funkcii preč. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Už viacej rokov sme Vám dodávali umelecké závesné kalendáre. 

Pre rok 2012 sme v spolupráci so ZSV - Združením slovanskej vzájomnosti a Maticou 
Slovenskou pripravili 

Kalendár vybraných významných slovanských osobností. 

V prípade Vášho záujmu si ich môžete u nás objednať. V septembri ich budeme poštou 
distribuovať. 

Cena za 1 ks je 5,-Eur+poštovné a balné. V prípade objednania viacerých kusov, Vám 
poskytneme zľavu. 

V prílohe sú jednotlivé strany kalendára podľa mesiacov. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Streleny ale dobry napad. 

Následující nápad pochází z Německa, ale naše reálie se zase tolik neliší 
Krásný nápad!!  
Dejme starší lidi do vězení a zločince do domovů důchodců!   
   Následkem toho:  
by naši senioři měli denně přístup ke sprše, volný čas, procházky, léky, pravidelné zdravotní a 
stomatologické kontroly.  
Měli by nárok na kolečková křesla atd.   
Dostávali by peníze, místo aby za ubytování platili.   



Navíc by měli nárok na trvalý kamerový dohled, v případě pomoci by se jim tedy dostalo 
okamžité pomoci.    
Jejich postele by byly dvakrát týdně převlékány, jejich prádlo a oblečení by jim bylo pravidelně 
práno a žehleno.    
Každých 20 minut by měli návštěvu dozorce a jídlo by dostávali až na pokoj.    
Měli by zvláštní místnost, ve které by přijímali návštěvy své rodiny.   
Měli by přístup do knihovny, tělocvičny, k fyzické i psychické terapii a také do bazénu a dokonce 
právo na další bezplatné vzdělávání.   
Na žádost by byly legálně bezplatně k dispozici pyžama, boty, pantofle a další pomůcky.    
Soukromé pokoje pro všechny s vlastní venkovní plochou obklopené velkorysou zahradou.   
Každý senior by měl právo na vlastní počítač, televizi, rádio a neomezené telefonování.   
Existovala by ředitelská rada, která by vyslechla a řešila stížnosti, dohled by musel dodržovat 
kodex chování!  
    
    
Zločinci by dostávali většinou studené, v lepším případě vlažné jídlo, byli by osmělí a bez 
dohledu.   
Světla by se vypínala ve 20 hodin, měli by nárok na jednu koupel týdně (pokud vůbec!). Žili by 
v malém pokojíku a platili za to 2000 € měsíčně, bez naděje se z toho dostat živí!   
A konečně by byla spravedlnost pro všechny!   
Jestli ti tenhle nápad není proti mysli, pošli ho dál, ať se s ním seznámí co nejvíce lidí.   

++++++++++++++++++++++++++ 

http://groups.google.com/group/sowamagazyn/browse_thread/thread/18dc70d9e2c2d823 

Kríza nekončí, je aspoň na 10 rokov * Obrovský nástup Číny * Európske dotácie nebudú * 

Domáca spotreba nebude existovať! * Sociálne búrky z Grécka sa na jeseň prenesú do ďalších 

krajín * Nastúpite do nemocnice a zaplatíte 150 eur len vstupné! *V Trenčíne v taiwanskej firme 

návrat do 15 storočia – povolené tresty pre zamestnancov! * Slovenský dôchodca podľa 

parametrov EÚ nemôže prežiť! 

http://dotsub.com/view/23ae1726-63b4-4fe6-9de5-aaae04bb81c4 

++++++++++++++++++++++++++ 

Umrie Slovensko na korupciu? 

Ročne ide na úplatky 800 miliónov eur. Nikomu nechýbajú? 

28.7.2011 / Blogy / Peter Kremský 

Kde bolo – tam bolo, bola raz jedna krajina, kde sa voda sypala a piesok lial. Alebo ako 
spieva populárna rocková skupina, kde vzducholoď pláva a loď lieta. Čierna ryža, modrý 
hrach, spieva zasa iná. V tejto krajine nebolo zvykom vyšetrovať a trestať tých, čo zlo 



robili, ale tých, čo o ňom hovorili a poukazovali naň. Už ste niekedy o takej krajine počuli? 
Ja áno, ja v nej žijem. 

Keď som sa pustil do písania o rakovine Slovenska, zvanej korupcia, netušil som, aké vody 
rozčerím a aké na prekvapenie ostanú úplne pokojné. Aspoň zdanlivo. Po vyjdení článkov 
o tom, ako korupcia predražuje byty a iné realitné stavby v Bratislave tak v papierovom 
vydaní TRENDu, ako aj na internete ma viacero priateľov upozornilo, že sa mám 
pripraviť na vyšetrovanie, prípadne aj odpočúvanie telefónu, sledovanie, dobre že nie 
domové prehliadky a zastrašovanie. Na Slovensku to totiž vraj chodí tak, že justícia ide po 
tých, ktorí o trestných činoch informujú, nie po tých, čo ich robia. 

Nič z toho sa zatiaľ neuskutočnilo a poviem pravdu, ani sa toho nebojím. Nerobím nič zlé 
a preto nemám čo skrývať. Iba sa pokúšam zlepšiť život v krajine, v ktorej žijem, mám ju 
rád a trápi ma, keď sa zamotáva do chaosu, zmätku a strachu. Zaujalo ma však, že na 
zverejnenie takých závažných informácií nereagovali politici z vedenia Bratislavy, ani 
z vedenia štátu. Vlastne – zareagovali. Bývalí mestskí politici dusnom medzi ich bývalými 
podriadenými na magistráte v snahe zistiť, kto to vlastne TRENDu „nabonzoval“. 

Články o korupcii nepritiahli ani pozornosť médií – serióznych ani bulvárnych. Vzhľadom 
na uhorkovú sezónu je to prekvapujúce, aj keď uznávam, že medzi hercami a spevákmi sa 
určite dejú prelomovejšie veci, ako systematické holenie občanov o milióny eur. V každom 
prípade sa u mňa o viac informácií nehlásil z médií nikto, ak nepočítam Českú televíziu. Tú 
zaujímalo, ako to na Slovensku s úplatkami pre mestských úradníkov prebieha a či si 
myslím, že je to podobné aj v Česku. Ako že by nie, ba ja horšie, hovorím. 

Ale myslím si, že je škoda, ak táto kauza médiá nezaujíma. Možno by prišli na to, že bývalý 
viceprimátor, ktorý Dzurindovu stranu pred pár rokmi „zradil“, je dnes nominantom inej 
koaličnej politickej strany v istom štátnom podniku neďaleko Bratislavy. Zrejme nikomu 
nevadí jeho minulosť, veď hlavne že sa v politickej džungli vyzná dokonale a aj na novom 
fleku vie zabezpečiť, aby šťava tiekla do správnych téglikov. 

Politické nominácie sú neduhom, ktorý podporuje prerastanie korupcie do každodenného 
života Slovenska. Darmo sa politici chvália, že chcú túto prax zrušiť, majú ju zažranú 
hlboko pod kožu a mnohí idú do vysokých funkcií práve preto, aby mohli o politických 
nomináciách rozhodovať. Manažérske pozície v štátnych podnikoch a inštitúciách totiž 
prinášajú moc, vďaka ktorej môžu pospolitý ľud vydierať a tlačiť ho do úplatkov. A z tých 
kvapne aj pre politickú stranu, ktorá tak má dosť na vybudovanie svojich  štruktúr 
a kampaní, aby sa mohla dostať k ešte väčšej porcii moci. 

Koleso korupcie a moci sa tak stále viac a rýchlejšie roztáča a vťahuje do seba stále viac 
ľudí. Bez korupcie sa nedá dostať k moci, bez moci a korupcie sa zasa nedá zarábať viac 
ako iní, často sa v niektorých odvetviach bez  korupcie nedá zarábať vôbec. Slovensko si na 
túto schému už tak zvyklo, že má pocit, že je to normálne. 

Nie, nie je to normálne, je to zvrhlosť. Rovnako to platí pre úradníka, ktorý pýta úplatok 
od developera, keď mu má vystaviť povolenie. Ale aj pre developera, ktorý pýta úplatok od 



stavebnej spoločnosti, keď jej má prideliť zákazku, ako aj pre šéfa stavebnej firmy, čo pýta 
úplatok od dodávateľa, ktorému má schváliť cenový návrh. 

V Česku odhadujú, že korupcia vo verejnom aj súkromnom sektore stojí krajinu ročne 
okolo 40 mld. Kč. Ak počítame, že Slovensko má zhruba polovičnú ekonomiku, v úplatkoch 
sa tu točí každý rok 20 mld. Kč, čo je zhruba 800 miliónov eur. Nevedeli by sme ich využiť 
zmysluplnejšie, ako ich vyhodiť na luxusný tovar pre horných desať tisíc a odlievanie 
peňazí do daňových rajov? Kto vymyslí na túto rakovinu chemoterapiu a pustí sa do 
potrebných operácií. Alebo necháme našu krajinu pomaly zomierať na korupciu? 

prehnitost 

_______ 

opat vynikajuci clanok na tuto “vdacnu” temu.  

korupcia je na Slovensku v kazdom odvetvi, system je nou cely prehnity a vsetky pravidla 
sa prisposobuju, aby este dalej kvitla. skoro vsetky institucie, ktore rozhoduju o znacnych 
financnych prostriedkoch z dani alebo disponuju nejakymi zaujimavymi pravomocami 
(statne, komunalne, sudy, policia, stavebne urady, atd….), su vedene ludmi, ktorym priam 
srsi skorumpovanost z oci. a vsetci slusni ludia sa skladaju na tuto hostinu. len by ma 
zaujimalo, ze dokedy. kedy toto uz konecne skonci? asi bude treba fakt defenestraciu na 
celonarodnej urovni, len aby nam tu potom mal kto “vladnut”… 

Zarazajuce vsak je, ze ta drviva vacsia ludi sa o toto ani nezaujima. 

. 

Moralka na Slovensku je na uplnom dne. 

Dnes je to uz tretia- stvrta generacia naroda, ktora nezazila normalny stat a fungujucu 

demokraticku spolocnost. 

. 

Moralka sa stala metaforou, pojmom, ktory nikoho nezaujima. 

Ked vsak stat nie je zalozeny na moralnych hodnotach a idealoch- ,,liberte egalite fraternite”, 

ale na slovach ,,peniaze”, ,,auto” a dovolenka”, 

v tom pripade je velmi tazke ocakavat zmenu tohto prizemneho myslenia. 

. 

Najtragickejsie zrejme je vsak to, ze na Slovensku neexistuje zrejme ziadna osoba, ktora by 

dokazala tejto krajine pomoct. 

Korupcia a prizemnost su systemom Slovenska, zakladom spolocnosti a kazdeho cloveka. 

Moralne vzory neexistuju, ale keby boli, oni uz aj tak nedokazu pritiahnut a oslovit. 

Ludia neobdivuju toho, kto je poctivy a chudobny, ale toho, kto je bezcharakterny, aroganty, 

ale hlavne ze je ,,za vodou”. 

. 

V spolocnosti panuje nenavist, chamtivost a zavist, ake nemaju v tomto svete obdoby 



.. 

Otazkou ale je, ako sa da vlastne oslovit narod, aby pocuval a aby si uvedomil svoju dnesnu 

situaciu? 

Ked sa ludom povie pravda, oni si skor zakryvaju oci, usi a ignoruju to, co sa im chce povedat. 

Utiekaju do obranneho postoja a z neho potom iba bojuju o ,,svoju” pravdu. 

Ktorou nie je nic ine, iba zakryvanie skutocnosti a utek do ich vysnivaneho sveta, kde sice 

urcite veci si ludia dokazu pripustit, ale zaroven sa okamzite utesuju medzi sebou, ze ,,vsade 

je to rovnake”. 

. 

Este horsi su vsak ludia, ktori su vo vedeni tejto krajiny. 

Kto vlastne ovlada tuto republiku? 

Je niekto, kto ju naozaj vedie, alebo ide iba o skupinu politikov a oligarchov, ktori sa snazia 

ukradnut pre seba co najviac? 

Neexistuje ani jeden lider, na aspon akej takej urovni. 

Sucastna koalicia pripomina male deti na piesku, do krvi sa hadajuce o formicky. 

Jedno ministerstvo nevie, co robi druhe, nie je ziadny koncept, ziadna vizia, ziadna spolocna 

myslienka. 

. 

Frusstracia spolocnosti vsak rastie a ako zacina byt neznesitelna spolocenska situacia, spolu s 

tym rastie hnev a nenavist. 

Ide o rastucu krivku, ktora sa pravidelne zvysuje. 

Nikto vsak nevie povedat, kde je jej koniec a co sa stane, ked sa tam dostane. 

A kedze je naro rozhadany najma medzi sebou, je mozne, ze sa ta frustracia a vybuch prejavia 

medzi spolocnostou celkovo. 

Preco vsak, preboha, si nikto vo vlade nedokaze uvedomit katastrofalnost tejto situacie?. 

. 

Mo nazor je, ze Slovensku by pomohlo celonarodne ,,priznanie sa”. 

Politici maju totiz tolko kradezi a hnoja za sebou, ze oni si budu branit svoje pozicie zubami 

nechtami. 

Nova tvar v tomto boji aj tak nema sancu na uspech. 

Najidealnejsie by preto podla mna bolo – keby sa prvy politici pretli tento bludny kruh a 

priznali sa k zlyhaniu. 

Potom to iste musi spravit narod. 

. 

A az potom bude mozne zacat nanovo. 

Este je stale sanca, ze Slovensko by sa toreticky z toho mohlo hospodarsky dostat. 

Treba vsak takiez zakazat pristup do riadenia a vlady, sucastnym mladym ekonomom, ktori 

ziju v predstave, ze ekonomike naozaj rozumeju. 



++++++++++++++++++++++++++ 

MARXISTI A MULTIKULTURALISTI PRE BDS 

Sediac vo vlaku spoločnosti Amtrak cestou z New Haven do Washingtonu D.C som si v 
piatok vychutnával triler Kjella Ola Dahla Muž v okne. Dahlove policajné romány sa 
odohrávajú v nórskom Oslo, v ktorom dvaja výnimoční detektívi Frank Frølich a 
Gunnarstranda čelia podstate moderného zla: nábojom konfliktu je často majetok, ale aj 
nezvratné dejiny nacizmu a druhej svetovej vojny.  
Hrdá história pacifizmu, sčasti zahrnutá v Nórskej robotníckej strane, udržala krajinu mimo 
dejiska prvej svetovej vojny. Jej prístavy a priama cesta k švédskej železnej rude však osudovo 
priťahovali nacistov, ktorých jednotky do pomerne nechráneného Nórska vtrhli v roku 1940. Za 
účelom ovládania krajiny sa nacisti obrátili na vodcu miestnej nórskej nacistickej strany Nasjonal 
Samling, Vidkuna Quislinga, ktorého priezvisko sa neskôr stalo synonymom zradcu. Strom 
nacizmu bol do nórskej pôdy zasadený práve počas Quislingovej éry preplnenej koncentračnými 
tábormi. Zvyšky škandinávskych nacistov sa po skončení druhej svetovej vojny spojili, ostali 
však len nepatrnými a takmer neznámymi skupinami.  
Škandinávska sociálna demokracia sa počiatkom 80-tych rokov otriasla zredukovaním 
hospodárskych výhod prosperujúceho štátu. V skupinách vykorenenej robotníckej triedy 
a strednej vrstvy narastala nevraživosť voči prisťahovalcom a ľavičiarom, a najmilitantnejšie 
zložky sa pretavili na skinhedov. V 90-tych rokoch boli práve oni chrbticou oživenia 
neonacizmu, čo bolo pre švédsku ľavicu v roku 1995 pohnútkou založenia antirasistického 
časopisu Expo, ktorý vydával Stieg Larsson. Je to zároveň aj dôvod, prečo sú škandinávske 
policajné kriminálky a trilery také vynikajúce (od autorov ako Henning Mankell až po Larssona 
a Jo Nesbø-a): s vysokým umeleckým spracovaním vynikajúco opisujú pokrytecké buržoázne 
popieranie existencie nacizmu ako aj procesy, ako „umiernení“ pravičiari tolerovaním 
pravicového extrémizmu podporujú narastanie radikálnej pravice.  
V Nórsku sa skinhedi pretavili do skupín akými je aj Boot Boys a čas trávili brázdením ulíc 
vyhľadávajúc ľudí, ktorí by pôsobili ako prisťahovalci. V roku 2002 traja členovia Boot Boys 
zavraždili pätnásťročného chlapca Benjamina Hermansena. Po nešťastnej udalosti noviny 
Dagsavisen napísali: „Toto musí otvoriť oči politikom a úradom a všetkým tým, ktorí nie sú 
ochotní priznať existenciu nacizmu a rasizmu v Nórsku.“ Prvého februára 2002 sa v Osle zišlo 
40-tisíc zo 4,4 milióna Nórov, aby vyjadrili svoj protest proti vražde. V dave boli prítomní 
predseda vlády Jens Stoltenberg aj korunný princ Haakon.  
Centrum proti rasizmu sídliace v Oslo zaznamenalo od konca 80-tych rokov v Nórsku takmer 
dvetisíc rasovo motivovaných útokov, niektoré z nich podporené rétorikou takzvanej Strany 
pokroku a samozrejme odnožami nacistov.  
Zvoní mi I-Phone, a s ním prichádzajú správy o výbuchu v Oslo a o masakre na ostrove Utøya. 
Obete masakru boli členovia Ligy robotníckej mládeže (AUF) prepojenej s Nórskou robotníckou 
stranou a s koreňmi v komunistických a socialistických hnutiach 20-tych rokov 20. storočia. 
Súčasný nórsky predseda vlády Jens Stoltenberg v minulosti AUF viedol. Prvou reakciou 
Západu bolo, že útok zosnovali moslimskí džihádisti. Stalo sa to už zvykom: po výbuchu 
v Oklahoma City v roku 1995 sa Jim Stewart z CBS News vyjadril: „Stávka je 
o blízkovýchodných teroristov.“ Pravdaže, išlo skôr o „blízky Západ“ ako o Blízky východ, 
v médiách sa však neobjavilo jediné ospravedlnenie voči moslimom žijúcim v Spojených štátoch 
amerických. Prvé správy v New York Times odhadovali, že atentátnik z Oslo bol stúpenec 



džihádu (profesor Will McCants kuvikal, že páchateľom je Ansar al-Džihad al-Alami, čo 
zopakovali aj Times, kde napísali, že „skupina bola doteraz neznáma a možno ani nejestvovala). 
Keď sa mračná islamofóbie sčasti rozohnali a nórskej polícii sa dostalo príležitosti hovoriť, 
ukázalo sa, že vrah bol v skutočnosti nacista Anders Behring Breivik, ktorý akoby vypadol 
z nejakého Dahlovho románu. O niekoľko hodín sa na rôznych webových stránkach začal 
objavovať Breivikov manifest proti „marxistickým multikulturalistom“. Výraz sa stal obľúbenou 
frázou obhajcov Pevnosti Európa: oni len chcú uchrániť svoj kontinent pred Maurmi. Nenávidia 
prisťahovalcov a islam. Nie sú to však žiadni marginálni sociopati. Ich názory pretekajú priamo 
stredom prúdu európskeho konzervativizmu. V októbri minulého roku nemecká kancelárka 
Angela Merkelová povedala, že multikulturalizmus „načisto zlyhal“. Imigranti sa musia násilím 
včleniť do nemeckej kultúry, a ak to nebude možné, nebudú mať právo na vstup do krajiny.  
Vo februári tohto roku v Merkelovej krokoch nasledovali aj britský predseda vlády Cameron 
a francúzsky prezident Sarkozy. Cameron obviňoval „doktrínu štátneho multikulturalizmu“ 
z podporovania prisťahovalcov v „živote v izolácii, oddelene od seba a od majoritnej 
spoločnosti.“ Sarkozy predniesol plamennú nenávistnú reč proti multikulturalizmu a potom 
poslancom svojej Únie ľudového hnutia (UMP) oznámil, že požaduje zákony na kontrolu islamu. 
Z voličského hľadiska chcel Sarkozy pretromfnúť narastajúcu popularitu Národného frontu 
Marine Le Penovej. „Diskutovali sme o burkách“, povedal, „teraz by sme mali diskutovať 
o pouličných kazateľoch.“ Samozrejme, nejde ani tak o debatu ako o jedovatú kampaň proti 
islamu a všetkým, ktorí vyzerajú ako moslimovia.    
Európsky konzervativizmus sa zoči-voči africkým a ázijským prisťahovalcom stavia nevľúdne. 
Sofistikovaných konzervatívnych lídrov len máločo delí od ich predchodcov (menovite, Enoch 
Powell a jeho prejav o „krvavých riekach“ z roku 1968) a máločo ich delí aj od neonacistov 
(menovite, Breivik). Táto súčasť konzervativizmu nenávidí rozdielnosť a rozmanitosť, 
a podporuje pestovanie monokultúr v spoločenskom živote. Nedokáže pochopiť, že ľudské 
bytosti sú schopné spolunažívať s tými, ktorí sú iní. Rád zvaľuje spoločenské problémy na 
odlišnosť. Posledné, čo si vie predstaviť, je preniesť zodpovednosť na hierarchizovaný systém 
vlastníctva, moci a slušnosti, ktoré sú vo všeobecnosti cudzie prirodzenej spoločenskosti 
bežných ľudí.   
Keď Breivik píše, že „pôvodní Európania“ vychádzaním v ústrety prisťahovalcom páchajú 
„kultúrnu samovraždu“, preukazuje typickú nacistickú nevedomosť – nacisti nemajú najmenšie 
povedomie o dlhých storočiach vzájomných vzťahov medzi kontinentmi, o mechanizmoch 
koloniálnej ideológie, ktorá tie vzťahy rozvinula až do bujnenia toxického rasizmu, ani 
o nedávnych dejinách mnohokultúrneho spoločenského života, ktorý sa stal takým dôležitým pre 
ľudské životy v ich vlastnej Európe.  
Sledujúc záznamy z ostrova Utøya vidíme, že Liga robotníckej mládeže zastrešuje aj deti 
prisťahovalcov zo Srí Lanky a Severnej Afriky. Ich Nórsko nie je Breivikovo Nórsko.  
Kampaň BDS  
Dvadsiateho júla, pár dní pred streľbou na ostrove, poskytol predseda AUF Eskil Pederson 
rozhovor denníku Dagbladet. AUF viedla na ostrove Utøya kampaň za bojkot Izraela a svoje 
stanovisko ešte pritvrdila zoči-voči kampani BDS (Boycott-Divest-Sanctions). Pederson sa pre 
denník vyjadril presvedčenie, že „prišiel čas tvrdších opatrení voči Izraelu.“ Od nórskeho 
Ministerstva zahraničných vecí požadoval uvalenie hospodárskeho bojkotu na Izrael. „My 
v Robotníckej mládeži schválime voči Izraelu z nórskej strany unilaterálne ekonomické 
embargo.“  



Nórsko stojí v medzinárodnej kampani proti okupácii palestínskeho ľudu veľmi vysoko. Nórska 
federácia odborových organizácií (LO), ktorá zahŕňa asi pätinu všetkého obyvateľstva krajiny, 
bojkotuje niekoľko izraelských firiem, napríklad Africa Israel Investments, Danya Cebus či Elbit 
Systems. Je to jeden z najzvrchovanejších svetových fondov, a jeho presunutie vytvára tlak na 
iné fondy. V Nórsku okrem toho platí zákaz predávania zbraní Izraelu. Nórska občianska 
spoločnosť je dlhodobo veľmi aktívna v presadzovaní akademického a kultúrneho bojkotu 
Izraela (podpora je zo strany 42 percent obyvateľstva, známy je napr. futbalový tréner Egil 
„Drillo“ Olsen, ktorý je zároveň členom Komunistickej robotníckej strany Nórska). Nórske 
ministerstvo zahraničných vecí minulý rok nepovolilo Nemecku v nórskych vodách testovať 
ponorky určené na predaj Izraelu. Niekoľko dní pred masakrom navštívil nórsky minister 
zahraničných vecí Jonas Gahr Støre mládež AUF a tá sa vyjadrila, že si želá pritvrdenie bojkotu. 
Titulné stránky všetkých plátkov zakvitli fotografiou Størea, ako kráča táborom povedľa 
transparentu „Bojkotujeme Izrael“. Støre navštívil tábor krátko po stretnutí s prezidentom 
Palestínskej samosprávy Mahmúdom Abbásom a uistil ho o podpore Nórska v palestínskom 
zápase o štátnosť,  ktorú Nórsko vyhlásilo aj na pôde OSN. Je príznačné, že Oslo hostilo 
izraelsko – palestínske mierové dohody podpisované v roku 1993. Izraelská strana však odvtedy 
zmenila stanovisko. „Nemyslím si, že ktorýkoľvek Palestínčan alebo ktokoľvek na svete by 
mohol pochybovať, že Nórsko podporuje palestínske právo na vlastný štát“, vyjadril sa Støre. 
Okrem toho povedal, že je v Nórsku veľkým zástancom rozmanitosti; v súvislosti s nórskou 
spoločnosťou často rád používa výraz „noví my“. Jeho „my“ zahŕňa žiadateľov o azyl 
a imigrantov, moslimov aj židov.  
Nad stolom mi visí plagát z demonštrácie, ktorú v júni 1995 viedla Antifašistická akcia 
v Kodani. „Nechceme skurvených fašistov“, hlása. Je vyjadrením toho pocitu, ktorí zdieľalo aj 
okolo 90 mladých ľudí z AUF zavraždených minulý týždeň. Breivik bol určite pravicový 
aktivista a nepochybne sa inšpiroval eurofašizmom hlásaným triádou Merkelová – Sarkozy – 
Cameron. Tlač si môže byť posadnutá svojou teóriou „osamelého strelca“. Veci vidí policajnou 
optikou, teda v zmysle, kto konkrétne konal a kto pre akciu pripravoval a nazhromažďoval 
materiál. Ale masaker na ostrove Utøya nebol skutkom šialenca, a nejde ani o jeho ľudskú 
tragédiu. Bol to akt politickej vraždy namierený proti ľuďom, ktorí sa rozhodli vkladať svoje 
úsilie pre vytvorenie družného sveta nie len pre svoje milované Nórsko, ale aj pre všetkých tých, 
ktorí kdekoľvek na svete žijú pod okupáciou.  
  
Text vyšiel na http://counterpunch.org/prashad07252011.html  
 Vijay Prashad pôsobí na  the George and Martha Kellner Chair of South Asian History a 
je Riaditeľom  International Studies na Trinity College, Hartford, CT Jeho posledná kniha:   The 
Darker Nations: A People's History of the Third World, získala cenu  Muzaffar Ahmad Book 
Prize za  2009.  
Preložila Silvia Ruppeldtová 
http://www.jetotak.sk 
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Stanovisko Svetového združenia bývalých čsl. politických väzňov k masakre v 

Nórsku 

(Aký je skutočný profil nórskeho masového vraha?)  

Európa si už zvykla na masové vraždenie a krvavé scény z Iraku, Afganistanu či 
najnovšie z Líbye, ktoré nám masmédia pravidelne a zväčša jednostranne servírujú vo 
svojich spravodajstvách. Počty mŕtvych a rozsah masového vraždenia v týchto 
regiónoch  však  necháva prevažnú väčšinu chladnou a nevyvoláva už žiadne emócie. 
 Nedávny masaker pomäteného šialenca v Nórku však tentoraz s desivou krutosťou  
šokoval  drvivú väčšinu obyvateľstva Európy imúnnej a otrlej na obdobné zvrhlosti 
páchané v iných častiach sveta. 

          Aký je vlastne profil páchateľa masakry, ktorá je v súčasnosti hlavnou témou 
polemík a najrôznejších názorov odborníkov ale aj pseudo - odborníkov všetkých 
rangov? 
Hovoria nám slovenské média skutočnú pravdu, alebo ide opäť len o to, aby sa táto 
smutná tragédia stala dôvodom na obmedzovanie slobôd občanov a eliminovanie pre 
súčasných politikov nežiaducich oponentov a kritikov? 

          TV Markíza a iné média v súvislosti s týmto otrasným činom, vykresľovali 
páchateľa ako pravicového extrémistu, zdôrazňovali jeho údajný kresťanský 
fundamentalizmus  a odpor k multikulturalizmu a prisťahovalcom z islamských krajín. 
Vzápätí sa niektorí novinári a chronickí exhibicionisti typu Alojza Hlinu nezabudli 
priživiť,  podobne ako hyeny na  zdochline, na tejto tragédii a hľadať súvislosti medzi 
domácimi tzv. extrémistami, účelovo pri tom uvádzajúc meno Mgr. M. Kotlebu.  Objavil 
sa aj titulok s názvom Aj slovenskí extrémisti sa pripravovali na rasovú vojnu 

          Najväčším deformovaním pravdy vždy bolo  vytrhávanie vecí z kontextu a ich 
zámerné prekrúcanie. Ak sa chce obyvateľ Slovenska dozvedieť pravdu a neovláda 
minimálne anglický jazyk má smolu a je odkázaný len na to čo mu naservírujú 
v televízii, rozhlase a v tlači. 

          Ako organizácia bývalých politických väzňov združujeme okrem obetí komunizmu 
aj jeho odporcov, z ktorých sa niektorí podieľali aj na ozbrojenom odboji. Tak ako bol 
zákonom uznaný protifašistický odboj, oneskorene bol prijatý aj zákon o tzv. 
protikomunistickom odboji. Z tohto dôvodu máme skúsenosti a právo sa vyjadriť 
k nórskej masakre aj z tohto hľadiska.  V histórii protikomunistického odboja, či už to bol 
útek skupinu bratov Mašinovcov, alebo sabotážne akcie, či príprava atentátov na 
komunistických funkcionárov sa nikdy nevyskytol prípad bezhlavého vraždenia 
nevinných a bezbranných mladých ľudí ako formy politického protestu. Je potrebné 
zdôrazniť dve veci: 

          Ak by bol Breivik skutočným vlastencom, nikdy by nevraždil nevinných 
občanov vlastného štátu. Ak by nebol tento páchateľ osamelým vlkom a bol 
organizovaný medzi tzv. nacionalistami, sotva by sa našla organizácia, ktorá by 



mu dala súhlas na takýto šialený čin, ktorým by ju totálne zdiskreditoval, postavil 
mimo zákon a pripravil o šancu dostať sa k politickej moci a takto presadzovať 
svoje ciele. 

          V záujme objektivity  je tiež potrebné povedať to čo, slovenské média na rozdiel 
od niektorých zahraničných obchádzajú a čo odhaľuje skutočný profil masového vraha 
z Nórska:  

          Breivik says, "The time has come to stop the stupid support of the 
Palestinians...and to start supporting our cultural cousins – Israel  v preklade do 
slovenčiny : Breivik povedal, „Prišiel čas ukončiť hlúpu podporu Palestínčanov 
a začať podporovať našich izraelských bratov“.  
 
        Najväčšou tragédiou je, že Brejvik je produktom súčasnej spoločnosti, páchajúcej 
politickú samovraždu, bezbrehým liberalizmuzmom, rozvratom tradičnej rodiny, 
rozvodmi, interrupciami a eutanáziou. Brejvik patrí ku generácii vychovanej na 
vojnových počítačových hrách, na kultúre filmov plných násilia a sexu, ktoré sú 
dennodenne šírené ako forma relaxu a zábavy. Brejvik nežil v usporiadanej a úplnej 
rodine, čo potvrdzuje fakt, že jeho otec žil vo Francúzku viac ako 15 rokov a neudržiaval 
so svojim synom žiadne kontakty. Je zrejmé, že sa jedná o klasickú rozvrátenú rodinu 
akých je v súčasnej Európe čoraz viac. Oprávnene preto možno konštatovať, že 
dračie semeno vzišlo a nežiaducim produktom  súčasného životného štýlu 
v duchu likvidácie tradičných kresťanských, rodinných hodnôt a  propagácie 
homosexuality ako životného štýlu,  je práve bezcitný a chladnokrvne uvažujúci 
egocentrický jedinec tipu Brejvik.  
Jednoducho tento človek, tak ako mnohí jemu podobní v detstve nenašiel  pozitívny 
vzor v rodine kde chýbal otec a tak si ho vytvoril vo svojich zvrátených predstavách keď 
si vsugeroval utkvelú predstavu, že je osamelý bojovník, ktorý chce zachrániť svoju 
krajinu. Toto masové vraždenie je bezo sporu  moderný fenomén. Breivik bol 
fascinovaný tupou silou, netrestanou za svoje zločiny. Fascinovaný sionizmom, 
vraždiacim ľudí po tisícoch, ktorý svojimi zverstvami postupne znižoval prah 
citlivosti Západu. Nie je náhoda, že Breivik používa rovnaké argumenty ako 
sionizmus. "Som nevinný. To, čo som urobil bolo nutné, lebo... atď.."  

    
      Je chybou, že slovenské média tak ako v prípade, „humanitárneho bombardovania“ 
Srbska, invázie do Iraku, či súčasnej „ochrane civilistov“ pri „humanitárnom 
bombardovaní“ Líbye NATO, ani v prípade tejto tragédie nehovoria celú pravdu. Ak sa 
pravda prekrúca alebo zatajuje vzniká priestor pre konšpiračné teórie či už odôvodnené 
alebo neodôvodnené.      
 
     Nemožno opomenúť fakt, že Nórsko je mimo eurozóny a vďaka svojmu 



nerastnému bohatstvu je doposiaľ nezávislé. V tejto súvislosti stojí za zmienku aj 
list nórskeho premiéra premiérovi Putinovi dva dni pred masakrou so žiadosťou 
o pomoc proti možným nátlakovým akciám proti Nórsku, ktoré je všeobecne 
známe ako bohatá krajina s nerastným bohatstvom o ktoré sa jej politici 
presadzujúci princíp skutočnej sociálnej demokracie a solidarity, na rozdiel od 
našich, so svojimi občanmi delia. Nemožno opomenúť, že USA a tajné služby 
NATO preukázali, že v Nórsku vlastnia mimoriadne kapacity, z ktorých mnohé 
pracujú zrejme mimo kontroly nórskej vlády. Začiatkom septembra 2010 televízny 
kanál TV2 v Oslo odhalil existenciu rozsiahlej siete platených pomocníkov a 
informátorov americkej tajnej služby regrutovaných z radov policajtov vo 
výslužbe a ďalších funkcionárov. Na záver je potrebné uviesť aj názor známeho 
harwardského extrémistu a sionistu, profesora Alana Dershowitza, ktorý v 
Murdochovom Wall Street Journal, označil nórsku vládu ako antisemitistickú.  
 
       Najpodozrivejším na tejto tragédii je, že páchateľ tejto masovej vraždy 
zázračne prežil zásah policajnej zásahovej jednotky bez jediného škrabnutia. Táto 
skutočnosť nevídaná najmä v USA a v tiež aj na Slovenku, kde sa delikventi na 
úteku strieľajú za bežné kriminálne delikty, bude zrejme nastoľovať viaceré 
nezodpovedané otázky a zároveň je dôkazom, že Breivik je obyčajný zbabelec, 
ktorý dokázal chladnokrvne a cynicky vraždiť deti, ale nenašiel odvahu aby si 
vpálil guľku do hlavy.   
                                           František Bednár - Svetové združenie bývalých čsl. 
politických väzňov 

Sorcha Faal k falešnému teroru v Norsku  

http://www.whatdoesitmean.com/index1506.htm 

Norský premiér „naléhavě žádal“ Putina, aby pomohl zastavit masakr plánovaný 
„elitami“ 

Sorcha Faal, 25. 7. 2011 

  

Šokující zpráva Federální bezpečnostní služby (FBS) o masakru 22. července v Norsku 
praví, že dva dny před touto katastrofickou událostí norský první ministr Jens 
Stoltenberg mluvil  „naléhavým telefonátem“ http://en.apa.az/news.php?id=151930 s 
Putinem a „snažně prosil“ Rusko, aby mu pomohlo zastavit události, které vedly ke smrti 
téměř 100 nevinných civilistů. 

Podle FSB se Stoltenberg poprvé dozvěděl o tomto spiknutí proti jeho zemi minulou 
středu, poté, co si přečetl „přísně tajnou“ zprávu připravenou pro něj Norskou 
zpravodajskou službou (NIS) na téma počítačového útoku proti vrcholným norským 



vojenským představitelům koncem března 
http://www.theregister.co.uk/2011/05/20/norway_military_computer_attack/ . Zpráva 
ukázala, že jsou zapojeni do spiknutí s britskou bezpečnostní službou MI5 a 
s americkou CIA a hodlají provést „dvoufázový“ útok na Norsko podle vzoru 
vykonstruovaných operací pod falešnou vlajskou v Austrálii a v Americe v polovině 
devadesátých let. 

Operace pod falešnou vlajkou připravované v Norsku byly založeny na vzoru 
bombového útoku na Murrahovu federální budovu 19. dubna 1995 
v Oklahomě http://en.wikipedia.org/wiki/Oklahoma_City_bombing, který byl sveden na 
osamělého pravicového křesťanského fundamentalistu. Ten použil výbušninu 
připravenou z hnojiv a zabil 168 lidí. 28. dubna 1996 
http://en.wikipedia.org/wiki/Port_Arthur_massacre_(Australia) se stal masakr v Port 
Arthuru v Austrálii, kde osamělý střelec zabil 35 lidí, zejména proto, že policie se 
nedostavila včas. Okamžitě po obou útocích došlo k základnímu posunu od svobod a 
práv, které lidé v těchto státech měli. 

Zpráva FSB dále praví, že tento falešný útok na Norsko byl „jasným učebnicovým 
příkladem“ Operace Northwoods http://en.wikipedia.org/wiki/Operation_Northwoods , 
vymyšlené a připravené americkými vojenskými experty. Operace Northwoods byla 
série plánů falešných útoků, které měly původ ve vládě USA v roce 1962. Návrhy 
podněcovaly CIA a další operační skupiny, aby prováděly teroristické činy v amerických 
městech i jinde a aby tak ovlivnily veřejné mínění. Tento plán byl použit v minulých pěti 
desetiletích mnoha západními vládami.  

Experti FBS ve zprávě uvádějí, že tyto falešné útoky na Norsko se podobají útokům 
v Oklahomě a Port Arturu v těchto bodech: 1. Velké vozidlo se silnou bombou z hnojiv 
http://news.yahoo.com/norway-bomb-suspect-bought-6-tons-fertilizer-124405264.html 
se dostalo nepozorovaně do chráněného vládního centra. 2. Reakce ozbrojené policie 
na probíhající masakr byla zpožděna http://news.yahoo.com/norway-police-arrive-90-
minutes-firing-began-205033309.html z dosud nevysvětlených důvodu. 3. Osamělý 
podezřelý byl identifikován jako jediný pachatel útoků navzdory prohlášením svědků 
http://en.rian.ru/world/20110723/165350450.html , že bylo zapojeno více lidí. 4: Tomuto 
osamělému podezřelému je odepíráno právo na otevřené slyšení před veřejností 
http://www.miamiherald.com/2011/07/24/2328840/norway-suspect-wanted-
european.html .  

Tato zpráva také uvádí, že do několika hodin byla vydána  k „skutečná záplava“ 
informací vztahujících se k podezřelému  hlavnímu aktéru masakru. Informace  ho 
identifikují jako „světlovlasého modrookého“ Nora jménem Anders Behring Breivik 
http://www.telegraph.co.uk/news/worldnews/europe/norway/8656515/Norway-attacks-
profile-of-suspect-Anders-Behring-Breivik.html a vykresluji jako pravicového 
křesťaského fundamentalistu. 
http://thestar.com.my/news/story.asp?file=/2011/7/23/apworld/20110723154649&sec=a
pworld 



Je to právě ten typ osobnosti, před jakým (shodou náhod???) varovaly Spojené státy 
ani ne 24 hodin před útokem na videu vydanéme DHS (Ministerstvo bezpečnosti) jako 
před osobou, která by nejpravděpodobněji mohla provést takový teroristický útok. 

Kritickým problémem v celé té záplavě informací je vydaných o Breivikovi/Breivikem, jak 
praví FSB, je poznat, co je pravdivé a co ne. Tato otázka se stala ještě naléhavější 
poté, když američtí počítačoví experti poznali, že facebooková stránka přisuzovaná 
Breivikovi je zřejmě falešná, jak je psáno na 
(http://www.solidprinciples.com/blog/anders-behring-breivik-facebook-profile-a-fake/) 
Vedle „velmi pravděpodobně“ zfalšované facebookové stránky Breivik údajně též 
publikoval na webu podivuhodně rozsáhlý 1500stránkový manifest a video s titulem: 2 
083: Evropská deklarace nezávislosti http://patdollard.com/2011/07/video-and-full-text-
2083-a-european-declaration-of-independence-by-norway-shooter-andrew-berwick/ 
datovaný s datem Londýn 2011. Manifest prohlašuje, že „počet Muslimů v Evropě 
dosahuje kritického množství a v západní Evropě je jádro kulturních komunistických elit, 
které se skutečně snaží zničit západní civilizaci“, a že „Evropa bude opět hořet“ 
http://www.washingtontimes.com/blog/robbins-report/2011/jul/23/oslo-terrorist-his-own-
words/  

Dále Breivik řekl, že na sebe nahlíží jako na následovníka středověkých rytířů templářů 
a prohlásil, že byl přijat na schůzi v Londýně v dubnu 2002, která byla pořádána dvěma 
anglickými extrémisty a účastnilo se jí celkem 8 lidí. Breivikovy vztahy k Londýnu a tudíž 
s MI5 jsou dány tím, že jeho otec byl špičkový ekonom na norském velvyslanectví 
v Londýně, kde je Ander popisován jako „maminčin chlapeček“ 
http://www.dailymail.co.uk/news/article-2018198/Norway-massacre-Killer-Anders-
Behring-Breivik-privileged-son-diplomat.html  a „privilegovaný“ syn elitní liberální rodiny. 
(Obzvláště zajímavé  je povšimnout si, že při jeho charakteristice „maminčina 
chlapečka“ je Breivikovo tvrzení, že hlavním cílem jeho útoku na Norsko byla norská 
„matka národa“ a bývalá premiérka Gro Harlem Bruntland.) 

FBS však ve své zprávě pochybuje o Breivikových vztazích k Templářům a místo toho 
tvrdí, že tento falešný útok poskytl „přidružený prospěch“ třídě západní královské a 
bankovní elity tím, že diskreditoval tento starý řád jako „otevřenou zbraň“, jak jsme již 
detailně uvedli v článku z 21. července „Murdochova hrozba, že odhalí Obamu jako 
„Kristovo dítě“ vyvolává zuřivost Západu“, 
http://www.whatdoesitmean.com/index1505.htm  

Mezi důvody tohoto útoku, jak praví zpráva, patří „zoufalý pokus“ britských, evropských 
a amerických bankovních zájmů donutit Norsko vstoupit do jejich „unie“  (Norsko není 
členem EU 
http://en.wikipedia.org/wiki/Norway_%E2%80%93_European_Union_relations ) za 
účelem vyplenění jeho Fondu bohatství (Soverein Wealth Fund 
http://en.wikipedia.org/wiki/Sovereign_wealth_fund ), který je odhadován na 1,5 triliónu 
dolarů, bez nichž se celá evropská ekonomika může zhroutit. Důležitá poznámka FBS: 
to, co se nyní dělá Norsku, se udělalo i Libyi tím, co se nyní nazývá „Finanční loupež 
století“ http://www.globalresearch.ca/index.php?aid=24479&context=va . Stejné elity 



zahájily nevyprovokovaný útok na tento severoafrický stát a hbitě ukradly téměř 150 
miliard dolarů z jeho státního fondu, aby podržely svou rozpadající se říši.  

I když ve zprávě FBS je mnoho a mnoho dalších věcí, prozkoumáme je příště, abychom 
mohli podat přesné zprávy. Takže uzavíráme první zprávu o této tragédii slovy 
přisuzovanými Breivikovi, která si ve světle toho, jak celá akce byla zaměřena, zaslouží 
pozornost. http://original.antiwar.com/justin/2011/07/24/the-crusader/  

„Většina lidí, které znám, podporuje mé názory, jenom jsou apatičtí. Vědí, že jednoho 
dne dojde ke konfrontaci, ale nestarají se o to, protože k tomu pravděpodobně nedojde 
v příštích dvou desetiletích. Já jsem průkopníkem tohoto boje, a nemám žádné 
pochyby, že uvidíme politický posun v náš prospěch dříve, než bychom mohli očekávat. 
V současné době to může vypadat neradostně, ale konec konců všichni bojujeme proti 
ideologii (je to kulturní komunismus, ne islám). Jediným pragmatickým přístupem 
k islámu je izolovat ho do muslimských zemí – hned jak budeme v pozici, abychom to 
mohli udělat – 11. září 2083.“ http://www.washingtontimes.com/blog/robbins-
report/2011/jul/23/oslo-terrorist-his-own-words/  
Vystavil Orgonet v 10:12:00  
Odeslat e-mailem BlogThis! Sdílet ve službě Twitter Sdílet ve službě Facebook Sdílet v 
Google Buzz  
Štítky: Falešný terorismus.  

Viac sa dá myslieť bez SME Ráno som sľúbila, že sa pozrieme na to čo to je MPD, 
kontrola vedomia a kto vrah Breivik je vlastne zač. Ak to nechcte vedieť a chcete veriť 
SME, nepozerajte to ale ak sa chcete pozrieť pravde do očí, pozorne si pozrite toto 
video. Zistíte, ako sa to robí ...  

Viac na  

http://szcpv.org/11/norsko.html 

++++++++++++++++++++++++++ 

Subject: FW: Zdravie-clanok. 
Viliam Bada, prednosta III. Internej kliniky LFUK na bratislavských Kramároch.  
-Zdravé a dobré je to, čo sa vypestuje v našej blízkosti. Potraviny by mali byť čo 
najčerstvejšie, ovocie a zelenina prirodzene zrelé a nie zbierané predčasne. 
-Cholesterol vo vajci nezvyšuje cholesterol v krvi. Ten, kto zje veľa 
vajec, si zablokuje syntézu cholesterolu a napokon má cholesterolu v 
krvi menej. 
- Život je pohyb. Ľudia celý deň sedia - doma, aj v práci. Keď chodia nakupovať, tak sa vezú 
eskalátormi, výťahmi, vonku autobusom alebo autom. A potom, aby zadosťučinili zdraviu, idú 
do fitnescentra, nie na vzduch. Chýba im kontakt so slnkom. Považujú ho za karcinogénne Ale 
ono je pritom zdrojom vitamínu D3. 
-Fazuľu jeme čoraz menej a ak, tak v konzervách z dovozu. 
Uprednostňujeme sóju, často už geneticky upravenú a transportovanú z veľkej diaľky. 



Naši starí rodičia nepoznali sóju, ale fazuľu, šošovicu a hrach áno. Myslím, že je najvyšší 
čas vrátiť sa ku koreňom pôvodnej výživy- 
-Náš psík nám spoľahlivo ukáže kvalitu. Nalejte mu do jednej 
misky trvanlivé, "škatuľové" odtučnené mlieko a do druhej čerstvé, plnotučné mlieko z 
mliečneho automatu Pes si jednoznačne vyberie zdravé čerstvé mlieko. Mlieko, ako každá 
potravina, stráca kvalitu státím a upravovaním.. Pes to pozná, človek si to musí komplikovane 
dokazovať. 
Človek si myslí, že tmu nepotrebuje! Ako strašne sa mýli.  
Rastie nespavosť, depresie, počet samovrážd. Nočnú tmu potrebujeme, bez nej nefungujú 
naše cirkadiánne hodiny, ktoré riadia prostredníctvom melatonínu náš organizmus. 
-Masť-Tá má v istých ohľadoch lepšie parametre ako maslo. Nečudo, veď svojím zložením sa 
bravčová masť podobá olivovému oleju. Obsahuje menej nasýtených mastných tukov ako maslo 
a vôbec neobsahuje transformy mastných kyselín ako margaríny.  
-Bravčové mäso obsahuje trošku viacej tuku ako hovädzie, ale je 
veľmi bohaté na vitamín B, zinok a selén. Ani len slovo tu nie je o cholesterole. 
Mýtus, že bravčová masť škodí a margarín prospieva, moderná veda vyvracia. 
 
Herec Jozef Adamovič tvrdil, že kozie mlieko mu pomohlo vyhrať 
boj s rakovinou. Nevymýšľal si. Ak kozie, ovčie alebo kravské mlieko pochádza zo zvierat, ktoré 
sa pásli na slnku, obsahuje protirakovinové látky. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Celý článok v prílohe! 
Jedzte zdravo, ako jedli naši predkovia 
Jozef Sedlák | 13. októbra 2010 6:44 
Zdravé a dobré je to, čo sa vypestuje v našej blízkosti. Potraviny by mali byť 
čo 
najčerstvejšie, ovocie a zelenina prirodzene zrelé a nie zbierané predčasne. 
Pripomína to 
profesor Viliam Bada, prednosta III. Internej kliniky LFUK na bratislavských 
Kramároch. 
Vyvracia viaceré mýty o tom, čo je "zdravé a čo nezdravé". Dajte si pokojne 
vajce - 
cholesterol vo vajci nezvyšuje cholesterol v krvi. Aj taký je jeden z novších 
poznatkov 
lekárskej vedy. 
O tom, čo dnes jeme, rozhodujú veľké obchodné siete. Diktujú, čo 
máme jesť. A ešte tvrdia, že to, čo ponúkajú, je najlepšie. Pritom 
oveľa kvalitnejšie potraviny máme doma v záhrade, hovorí profesor 
Viliam Bada. 
Autor: Pravda/Ľuboš Pilc 
Ako sa zmenilo stravovanie počas jednej generácie? Jeme zdravšie? 
Človek sa nezmenil, ale zmenil svoje okolie. Detstvo som prežil v Žiline a 
často som býval na 
vidieku u starých rodičov. Život bol vtedy iný. Deti, dospelí, aj dôchodcovia – 
všetci a všade 



chodili peši, prípadne na bicykli. Aký to paradox - dnes lekári radia 30 minút 
pohybu denne! 
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Potraviny pochádzali hlavne z bezprostredného okolia. Často sa predávali 
priamo po zbere. 
Nezabúdajme, kvalitu potravín najvýznamnejšie ovplyvňuje ich čerstvosť. 
Jeme čoraz viac dovážaných potravín. Aj takých, ktoré sme si kedysi vedeli 
vyrobiť 
sami. Je to v poriadku? 
O tom, čo dnes jeme, rozhodujú veľké obchodné siete. Diktujú, čo máme 
jesť. A ešte tvrdia, 
že to, čo ponúkajú, je najlepšie. Pritom oveľa kvalitnejšie potraviny máme 
doma v záhrade. 
Základné kritérium kvality potravín - čerstvosť sa často len predstiera. 
Prečo dávate taký dôraz práve na čerstvosť? 
Ak potravinu dlho skladujete alebo zberáte v nezrelom stave, aby sa počas 
transportu 
neznehodnotila, výrazne klesá jej nutričná hodnota. Všimnime si u nás 
predávané tropické 
druhy ovocia. Keď ich ochutnáte priamo v krajine pôvodu, ľahko zistíte ten 
rozdiel. Ananás 
odtrhnutý na poli má úplne inú chuť, ako keď cestuje tisíce kilometrov loďou, 
lietadlom a 
kamiónom. Dnes na vidieku 80 percent obyvateľov už nič nepestuje ani 
nechová žiadne 
domáce zvieratá, považujú to za nerentabilné a stratové. Kedysi vidiek ľudí 
živil. Uvedomovali 
si bezprostrednú závislosť od potravín, ktoré si sami dopestovali. Často s 
námahou, v pote 
tváre. Potravín nebolo veľa, ale boli kvalitné, všetky v "biokvalite". Ľudia si 
ich vážili, 
neplytvali nimi. Kolektivizácia zvýšila úrody za cenu chemizácie, ale kvalita 
klesla. Väčšinou 
však bola významne lepšia, ako je dnešná ponuka. 
V čom bola prednosť jedál, ktoré konzumovali naši starí rodičia? 
Nedávno televízia ukázala, ako sa na myjavských kopaniciach varieval 
slivkový lekvár. Bola to 
atrakcia pre deti. Ja som varenie lekváru zažil a poznám obrovský rozdiel 
medzi chuťou 
pravého slivkového lekváru a toho, ktorý sa dnes predáva. Pravdupovediac 
dobrý slivkový 
lekvár si bolo treba zaslúžiť namáhavou prácou. 
Bez práce nikdy neboli koláče. V čom bola osobitosť lekváru starých mám? 



V poctivosti. Správne sa slivkový lekvár varil vonku, po prvých mrazíkoch v 
medenom kotlíku. 
Na miešanie sa používalo dlhé veslo, lebo vrelý lekvár prskal na veľkú 
vzdialenosť. Varil sa za 
stáleho miešania, pokiaľ nezhustol, často celú noc. Potom sa nalieval do 
odrôtovaných 
hlinených hrncov. Takýto slivkový lekvár sa dal krájať a v komore vydržal až 
do novej 
sezóny. Okrem čistej dužiny zo sliviek neobsahoval ani gram cukru! Bol to 
prototyp stravy s 
obrovským množstvom vlákniny a bez akýchkoľvek konzervačných látok, 
lekvár ideálny aj pre 
diabetikov - ale tí boli vtedy vzácnosťou. 
Prečo nevieme taký lekvár uvariť v čase najmodernejších technológií? 
Pretože sa náhlime. Jedným z omylov našej doby je, keď si myslíme, že ak 
niečo urobíme 
rýchle a prináša to zisk, musí to byť aj dobré. Dnes varia lekvár 10 minút. 
Potom doň pridajú 
kyselinu benzoovú, cukor a tvrdia, že je to slivkový lekvár. Pravému 
slivkovému lekváru sa 
len podobá. 
Pôvodná kuchyňa bola jednoduchá, ale prácna. Čím prospievala? 
Ak by sme sa vrátili k tomu, čo je jedli naši predkovia, zistili by sme s 
prekvapením, že to 
vôbec nie je zlé. Jedlo vynikajúco chutí a má správne zloženie látok, ktoré 
potrebuje naše 
telo. Tzv. „primitívna“ strava je veľmi bohatá na zložky, ktoré nám dnes 
veľmi chýbajú. 
Napríklad vláknina. Jedlo sa neporovnateľne viac strukovín. Dnešné deti 
navyknuté na 
sladkosti by si určite pochutili na doma robených slížoch s lekvárom. Stará 
mama ma vždy 
vítala s pirohmi plnenými slivkovým lekvárom a posypanými makom. (V 
maku je jedna z 
najvyšších koncentrácií vápnika a horčíka!) Obliate boli, samozrejme, 
maslom od kravičky, 
ktorá sa po celý deň pásla a večer presne trafila do svojej maštale. Takéto 
maslo bolo 
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bohaté na vitamín D3, ktorý dnes všetkým chýba, a tak sa šíri nielen 
osteoporóza, ale aj 
srdcovocievne ochorenia. 
Spomínate maslo, ale to sa dnes vraj veľmi jesť nemusí. Viac letia rastlinné tuky a 



margaríny. Ako je to? 
Na to je ľahká odpoveď. V každom väčšom obchode sa už nájde kútik s 
biopotravinami. Je 
malý, ale je. Obchodníci pochopili, že je žiaduci. Ľudia už uvažujú, že nie 
všetko, čo masovo 
ponúkajú supermarkety, musí byť zároveň zdraviu prospešné. A dôkaz? V 
žiadnom biokútiku 
som ešte nevidel biomargarín. Jednoducho biomargarín neexistuje. V 
jednom biokútiku som 
objavil nápadne drahé keksy, ktoré doviezli z Anglicka. Na honosnom obale 
sa skvel nápis: 
vyrobené z čistého masla! Takéto keksy neobsahujú žiadne priemyselne 
vyrábané trans 
formy mastných kyselín, ktoré poškodzujú ľudské zdravie. Keksy a iné 
pekárenské výrobky 
vyrobené z margarínov sú na zdraviu škodlivé priemyselné trans-mastné 
kyseliny veľmi 
bohaté. 
Podali vám ako spotrebiteľovi dôkaz, že príroda jednoducho taký produkt nevie 
vytvoriť? 
Presne. Margarín je umelá potravina. Všetko na ňom je umelé, vrátane 
umelohmotného obalu. 
Margarín má nepríliš vábnu sivú farbu. Preto zamiešajú doň karotén z 
mrkvy, aby farbou 
pripomínal maslo. Margarín nepríjemne zapácha. Musí sa dezodorizovať 
teplom, čím sa jeho 
vlastnosti ďalej poškodzujú, ale stále to nie je ono. Pridávajú mu preto 
umelú vôňu a umelú 
chuť masla. Všetky vitamíny sú umelé, chemicky pridávané. Konzumenti si 
najviac 
pochvaľujú, že margarín sa môže na rozdiel od masla aj pri chladničkovej 
teplote okamžite 
roztierať. Skutočne obrovská výhoda, veď čas sú peniaze. A tak svojim 
ratolestiam mamičky 
natierajú chlebíček margarínom, tak ľahučko sa roztiera... 
Ako vznikli margaríny? 
Margaríny nevznikli na objednávku lekárov ani ministerstva zdravotníctva. 
Objednali si ich 
vojaci. Prvými boli Napoleon Bonaparte a neskôr jeho synovec Napoleon III., 
ktorí potrebovali 
lacnú a trvanlivú náhradu masla pre svoje armády. Prvé francúzske 
margaríny sa vyrábali z 
loja. V Nemecku vyvinuli začiatkom XX. storočia proces stužovania 
rastlinných olejov. Stužili 



ich tzv. hydrogenizáciou (vodík: hydrogén) pridávaním plynného vodíka za 
vysokej teploty, 
vysokého tlaku a prítomnosti kovového katalyzátora. Dnes výrobcovia 
margarínov tvrdia, že 
hydrogenizácia sa už nepoužíva. Technický pokrok zasiahol aj výrobu 
margarínov. (napr. 
transesterifikácia, emulgifikácia a pod.) Ale proces čiastočnej hydrogenizácie 
napr. sójového 
oleja sa používa aj pri výrobe moderných margarínov. Oveľa väčší podiel 
hydrogenizovaných 
tukov majú margaríny určené na pečenie, čím sa zabezpečuje primeraná 
textúra cesta. 
Čiastočne hydrogenizované oleje sa pridávajú aj do olejov určených na 
fritovanie, aby sa 
zlepšila stabilita a predĺžila ich životnosť. Pri výrobe obľúbených kukuričných 
pukancov sa 
rovnako používajú tieto oleje. Proces hydrogenizácie, najmä čiastočnej, sa 
používa až 
doteraz. Proces hydrogenizácie charakterizuje vznik zvláštnych, tzv. trans-
izomérov 
nenasýtených mastných kyselín. 
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Cholesterol vo vajci nezvyšuje cholesterol v krvi. Ten, kto zje veľa 
vajec, si zablokuje syntézu cholesterolu a napokon má cholesterolu v 
krvi menej, tvrdí Viliam Bada. 
Autor: Pravda/Ľuboš Pilc 
Sú zdrojom trans-izomérov mastných kyselín výlučne margaríny? Nevyskytujú sa 
aj 
prirodzené trans-mastné kyseliny? 
Máte pravdu, v mlieku prežúvavcov a mliečnych výrobkoch z neho (kravy, 
kozy, ovce) sa v 
malom množstve vyskytujú aj prirodzené trans formy mastných kyselín. 
Tieto trans-formy 
mastných kyselín vznikajú enzymatickým procesom pri trávení rastlinnej 
potravy. Tieto 
prirodzené trans-formy mastných kyselín sa v zažívacom trakte človeka 
veľmi rýchlo menia 
na látky s antisklerotickým a protirakovinovým pôsobením! Celkom iné sú 
priemyselne 
vyrobené trans mastné kyseliny vznikajúce pri hydrogenizácii nenasýtených 
olejov, napr. 
mononenasýtenej kyseliny olejovej. Drastický chemický proces 
hydrogenizácie zmení kyselinu 



olejovú z prirodzenej konfigurácie cis na neprirodzenú formu trans. Takto 
zmenená kyselina 
sa už nevolá olejová, ale elaidová, hoci počet uhlíkov (18) sa oproti kyseline 
olejovej vôbec 
nezmenil. Samotná priestorová zmena na podobu trans úplne zmenila 
vlastnosti kyseliny 
elaidovej. Najlepšie to odráža bod topenia: kyselina olejová 13,4°C, kyselina 
elaidová 45°C, 
takáto teplota sa v ľudskom tele nevyskytuje ani pri záchvate malárie! 
Lipáza, enzým určený 
na trávenie tukov, si s tým nevie poradiť. Kyselina elaidová škodí v každom 
množstve, 
nejestvuje bezpečná dávka. Z hľadiska aterosklerózy má najvyšší potenciál 
škodlivosti, lebo 
súčasne zvyšuje LDL (zlý) cholesterol a súčasne znižuje HDL (dobrý) 
cholesterol. Riziko oproti 
tým, čo túto kyselinu nekonzumujú, stúpa až dvojnásobne. Stúpa aj riziko 
vzniku cukrovky, 
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podporujú vznik tučnoty ale aj rakoviny, dokonca aj Alzheimerovej choroby. 
Naozaj? Veď margaríny konzumuje ľudstvo už jedno storočie. 
V Kanade merali, koľko cudzích transforiem mastných kyselín obsahuje 
materské mlieko 
dojčiacich žien. S hrôzou zistili, že dojčené deti dostávajú 7-8 percent týchto 
umelých tukov 
spolu s materským mliekom. V Kanade si totiž ľudia kupujú veľa polotovarov 
a hotových 
pekárenských výrobkov – vianočky, croisanty, bábovky, keksy, krekery a iné 
pečivo, ktoré sa 
tam (ako aj u nás) robia na báze lacných margarínov určených na pečenie. 
Výsledkom je, že 
v krvi detí sa už pred narodením objavujú umelé tuky a ich množstvo po 
narodení ďalej stúpa 
materským mliekom. Ako je to u nás, nevieme. Ale v susednom Česku sa 
denná spotreba 
priemyselne vyrábaných transmastných tukov vyšplhala až na 40 gramov za 
deň. 
Nezmenilo sa len stravovanie, čoraz menej chodíme. Nepykáme za to? 
Ak si niekto myslí, že je iný ako jeho predkovia, ktorí si temer všetko museli 
urobiť sami, celý 
deň sa pohybovali a ešte aj doma rúbali drevo, aby sa ohriali, veľmi sa mýli. 
Daň za 



pohodlnosť je krutá. Ľudia celý deň sedia - doma, aj v práci. Keď chodia 
nakupovať, tak sa 
vezú eskalátormi, výťahmi, vonku autobusom alebo autom. A potom, aby 
zadosťučinili 
zdraviu, idú do fitnescentra, nie na vzduch. Chýba im kontakt so slnkom. 
Považujú ho za 
karcinogénne. Ale ono je pritom zdrojom vitamínu D3. 
Zápasíme s toľkým množstvom protichodných informácií aj o slnečnom žiarení, 
že už 
nevieme, čo platí. Škodí či neškodí slnko? 
Výsledky o škodlivosti sú do značnej miery deformované, lebo vychádzajú 
najmä z Austrálie. 
Tú začali obývať trestanci pôvodom z Írska, kde je menej slnečného svitu, 
preto majú svetlú 
kožu s nedostatkom pigmentu. Keď sa dostali do prostredia, kde nevyrastali, 
neprispôsobili sa 
hneď prostrediu. Zato pôvodní domorodí obyvatelia Austrálie rakovinou kože 
netrpia. Ľuďom 
so svetlou pokožkou postačuje asi 20 minút slnka denne, tým s tmavšou 
kožou aspoň 
dvojnásobok, samozrejme, nie v čase najväčších horúčav, ale ráno a 
podvečer. 
Vráťme sa na Slovensko a k jedlu, na ktoré sme takmer zabudli. Nechýbajú v 
našej 
výžive tradičné strukoviny ako hrach, fazuľa, šošovica, ale aj cícer a pohánka? 
Tieto produkty sú lacné, na Slovensku rastú aj pri minimálnych zrážkach, a 
pritom sú 
plnohodnotnou potravinou. Kedysi sa vravelo, že fazuľa je mäso 
chudobných. Myslím si, že 
nám veľmi chýba, je bohatá na solubilné vlákniny znižujúce hladinu 
cholesterolu a dajú sa z 
nej pripraviť chutné jedlá. Fazuľu jeme čoraz menej a ak, tak v konzervách z 
dovozu. 
Uprednostňujeme sóju, často už geneticky upravenú a transportovanú z 
veľkej diaľky. 
...a šošovicu už nechodí mlátiť Macek do Malacek, ale vozíme ju až z Kanady. 
Tragédia je, že Európa a Slovensko podľahli tlaku finančných konzorcií, ktoré 
produkujú 
potraviny so základným cieľom zarobiť. Tvrdia, že sója, strukovina 
najbohatšia na bielkoviny, 
chráni životné prostredie. Nie je to celkom tak, veď v Južnej Amerike kvôli 
rozširovaniu 
osevných plôch sóje rúbu dažďový prales. Naši starí rodičia nepoznali sóju, 
ale fazuľu, 



šošovicu a hrach áno. Myslím, že je najvyšší čas vrátiť sa ku koreňom 
pôvodnej výživy. Veď 
už ani psom často nechutí to, čo im ponúkame. 
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Viliam Bada: Naše červené vína obsahujú také isté látky ako vína v 
Bordeaux. Škoda, že o tom málo hovoríme, že sa nepýšime viac 
tokajským vínom. 
Autor: Pravda/Ľuboš Pilc 
Pes je inteligentné zviera a má vynikajúci čuch. 
Pes je vynikajúci indikátor kvality potravín. Mlieko potrebujeme v každom 
veku. Konzumujeme 
ho čoraz menej a v zlej kvalite. Náš psík nám spoľahlivo ukáže kvalitu. 
Nalejte mu do jednej 
misky trvanlivé, "škatuľové" odtučnené mlieko a do druhej čerstvé, 
plnotučné mlieko z 
mliečneho automatu. Pes si jednoznačne vyberie zdravé čerstvé mlieko. 
Mlieko, ako každá 
potravina, stráca kvalitu státím a upravovaním.. Pes to pozná, človek si to 
musí 
komplikovane dokazovať. 
Pes aj človek sú súčasťou prírody. Kde robíme chybu? 
Človek sa až urputne snaží všetky spojivá s prírodou prerušiť. Dokazuje si, 
že prírodu vôbec 
nepotrebuje. Zrušil noc so svojou tmou. Myslí si, že tmu nepotrebuje! Ako 
strašne sa mýli. 
Rastie nespavosť, depresie, počet samovrážd. Nočnú tmu potrebujeme, bez 
nej nefungujú 
naše cirkadiánne hodiny, ktoré riadia prostredníctvom melatonínu náš 
organizmus. 
Presekávame si čoraz hlbšie životodarné korene, ktoré nás spájajú s 
minulosťou, z ktorej sme 
vyšli. 
Stávame sa obeťou technologického pokroku? 
Koľko bolo kedysi chladničiek? Všetko sa robilo tak, aby sa jedlo čím skôr 
skonzumovalo. To 
bol, pravda, niekedy problém. Maslu škodí teplo. Preto bežní ľudia používali 
častejšie 
bravčovú masť. Tá má v istých ohľadoch lepšie parametre ako maslo. 
Nečudo, veď svojím 
zložením sa bravčová masť podobá olivovému oleju. Obsahuje menej 
nasýtených mastných 
tukov ako maslo a vôbec neobsahuje transformy mastných kyselín ako 
margaríny. V masle sa 



nájdu transmastné kyseliny, ale sú prirodzeným produktom prírody, pričom 
zásluhou kyseliny 
rumenikovej majú dokonca protirakovinové účinky. 
Smerujete k tomu, že živočíšne tuky človek potrebuje? 
Tuky v mlieku sú zdraviu prospešné. Kozie mlieko od nepamäti pili 
najchudobnejší ľudia. Kozie 
mlieko a syr sú mimoriadne cenené vo Francúzsku, v Španielsku, 
Portugalsku. Prečo u nás 
takmer nikto nechová kozy? Herec Jozef Adamovič tvrdil, že kozie mlieko mu 
pomohlo vyhrať 
boj s rakovinou. Nevymýšľal si. Ak kozie, ovčie alebo kravské mlieko 
pochádza zo zvierat, 
ktoré sa pásli na slnku, obsahuje protirakovinové látky. 
A čo bryndza? 
Je to skvelý mliečny výrobok s vynikajúcimi probiotickými účinkami, ktoré 
komplexne 
20. 10. 2010 zdravie.pravda.sk/tlac.asp?r=sk-zvyzi… 

zdravie.pravda.sk/tlac.asp?r=sk-zvyzi… 6/9 

podporujú imunitu. Opísal ich náš špičkový vedec, biochemik, profesor Libor 
Ebringer. Nie 
náhodou je zástancom čistej, plnotučnej nepasterizovanej bryndze z ovčieho 
mlieka. Takáto 
bryndza, pravidelné jedlo našich predkov, má obrovskú probiotickú kapacitu, 
oveľa väčšiu ako 
v televízii propagované zázračné probiotiká. Je smutné, keď počujeme 
náreky, že odbyt je 
slabý, ceny pre chovateľov oviec sú likvidačné. Aký to paradox, na jednej 
strane zdravá 
potravina a na druhej pustnúce pasienky. Namiesto pasúcich sa oviec rastie 
na nich bodľač. 
Kedysi sa vravelo, že fazuľa je mäso chudobných. Myslím si, že nám 
veľmi chýba, je bohatá na solubilné vlákniny znižujúce hladinu 
cholesterolu a dajú sa z nej pripraviť chutné jedlá, mieni profesor 
Bada. 
Autor: Pravda/Ľuboš Pilc 
Trápi vás to ako lekára? 
Trápi ma to ako občana Slovenska, ktorý si pamätá časy, keď pasienky boli 
plné oviec a 
kráv. Najlepšie mlieko a maslo je od pasúcich sa kráv, bez slnka totiž niet v 
mlieku vitamínu 
D3. Mám blízkeho príbuzného na Orave, kde sa kravy ešte pasú. Ale kam 
predávajú mlieko? 
Dostávajú ho deti na Orave? No, môžete trikrát hádať – vozia ho na Moravu, 
ako bioprodukt! 



To je realita slovenského poľnohospodárstva. My vyrobíme kvalitný produkt 
a ide do 
zahraničia. Lebo u nás ho neraz nemá kto zaplatiť! 
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Hovoríme o krajine, jedle a tradícii, stravovacích návykoch. Ich súčasťou je 
bravčové 
mäso, vajcia či maslo. Ale čo taký cholesterol? 
Postoj k cholesterolu sa výrazne zmenil v tom, že cholesterol v krvi a 
cholesterol v potrave 
sa vzájomne ovplyvňujú veľmi málo. Mám v ruke knihu – Európska 
kuchárska kniha, ktorú 
vydala Európska kardiologická spoločnosť. Čo myslíte, čo sa v nej píše o 
bravčovom mäse? 
Zrejme niečo, čo vyvracia ustálenú predstavu o bravčovom mäse. 
Všimnite si, citujem presne: Bravčové mäso obsahuje trošku viacej tuku ako 
hovädzie, ale je 
veľmi bohaté na vitamín B, zinok a selén. Ani len slovo tu nie je o 
cholesterole. Cholesterol 
totiž nie je pre vznik aterosklerózy dominantný. Dominantné sú dve veci – 
nasýtené tuky a v 
rozhodujúcej miere priemyselne vyrábané transformy mastných kyselín. 
Bravčové mäso 
neobsahuje žiadne transformy mastných kyselín, ošípaná nie je prežúvavec. 
Ale keby aj ním 
bola, prirodzené transformy mastných kyselín sú iné ako tie, ktoré vyrobíme 
v chemických 
fabrikách a tvárime sa, že vyrábame zdravé potraviny. 
Niet nad poctivo vyrobenú potravinu prírodného pôvodu? 
Stále sa učíme a zisťujeme nové veci. Bravčová masť je lepšia ako maslo, 
preto, že zo 45 
percent je tvorená z kyseliny olejovej, ktorá má bod topenia je 13,4 stupňa 
Celzia. A koľko 
má kyselina elaidová z margarínov? Pre ľudské telo nedosiahnuteľných 45 
stupňov Celzia. 
Bravčová masť má aj nasýtené tuky, ktoré udržujú jej tuhosť, ale v hocijakej 
teplote ju 
pritom môžete natierať. V tom sa veľmi podobá margarínom. Mýtus, že 
bravčová masť škodí a 
margarín prospieva, moderná veda vyvracia. 
A čo hovoria posledné výskumy o vajíčkach? Ľudia sa ich boja práve kvôli 
cholesterolu. 
Platila téza: Vysoký cholesterol rovná sa nejesť cholesterol. To je omyl – 
vaječný žĺtok 



obsahuje 250 mg cholesterolu, čo sa považuje za dennú dávku, ale aj 
zdraviu prospešný 
lecitín a vitamín D3. Niektorí ľudia zjedli aj päť vajec denne a mali 
cholesterol pod normou. 
Prečo? Cholesterol vo vajci nezvyšuje cholesterol v krvi. Ten, kto zje veľa 
vajec, si zablokuje 
syntézu cholesterolu a napokon má cholesterolu v krvi menej. Vajcia vôbec 
neobsahujú 
trans-formy mastných kyselín. 
Takže dávate vajciam zelenú? 
Iste, veď obsahujú lecitín a vitamín D3. Samozrejme, nie je vajce ako vajce. 
Celkom iné je 
vajce od sliepky chovanej v klietkach, kde sliepky nemajú životný priestor a 
vôbec nevidia 
slnko, a iné od sliepky, ktorá behá po dvore. To je dôkaz toho, že 
ekonomicky výhodné 
veľkochovy nie sú zasa až také výhodné z hľadiska zdravej výživy. Ale 
poctivé slepačie 
vajcia boli rehabilitované. 
Máme si po jedle dožičiť pohár vína a ktorého skôr - červeného či bieleho? 
Povedzme pohár frankovky, kabernetu, neronetu, alibernetu či dornfelderu, 
ktoré obsahujú 
resveratrol. Je to antioxidant, ktorý sa vyskytuje najmä v červenom víne. 
Špičkový 
juhoafrický molekulárny kardiológ profesor Lionel Opie dokázal, že 
resveratrol predlžuje život 
nielen kvasinkám. Pomáha aj človeku, pretože priaznivo ovplyvňuje 
bielkovinu regulujúcu 
starnutie. Naši vinári by sa mali viac chváliť, že v poctivých červených 
vínach, ale aj v 
tokajskom víne je vzácny resveratrol. 
Je resveratrol výsadou iba niektorých vín? 
Áno. Keď si kúpite lacné dovozové víno v tetrapakovom obale, obsah 
resveratrolu je nulový. 
Obsah resveratrolu ovplyvňuje pôda, slnko, práca rúk, technológia výroby a 
najmä 
macerácia. Počas nej sa uvoľňujú antioxidanty vrátane polyfenolov. 
Resveratrol nemá farbu, 
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nie je červený, uvoľňuje sa zo šupky, a tá má schopnosť veľmi efektívne 
zabíjať plesne, 
baktérie a udržiavať život. Takže víno, ktoré sa vyrába maceráciou, je 
kvalitatívne na inom 



brehu. Naše vína obsahujú také isté látky ako vína v Bordeaux. Škoda, že o 
tom málo 
hovoríme, že sa nepýšime viac tokajským vínom. Práve cibéby, zoschnuté 
bobule vďaka 
plesni botritis cinerea uvoľňujú pri macerácii cenné látky. Ani si 
neuvedomujeme, čo doma 
vyrábame. Nezabúdajme však, že menej býva viac. V prípade vína to platí 
dvojnásobne. 
Mužom stačia dve a ženám dokonca len jedno deci, vždy spolu s jedlom, 
lebo víno znižuje 
hladinu cukru! 
Malo by naše jedlo rešpektovať zvyky našich predkov? 
Určite, pretože sme vyrástli v prostredí, ktoré nás poznačilo svojimi 
prírodnými podmienkami. 
Naši predkovia ich rešpektovali a premietali ich vo svojom jedle. To bolo 
vždy prirodzené a 
takým by to malo aj zostať, lebo umelý človek nejestvuje. Život je pohyb. 
Zabúdať na pohyb 
nemôžeme. Pohyb má rovnakú hodnotu ako vzduch a voda. 
Platí formula: Zdravý život je prirodzené, plnohodnotné, čo najpestrejšie jedlo 
plus 
pohyb? 
A ešte ako. Často počujeme, že denne 30 minút pohybu stačí. Nestačí. Istý 
americký 
kardiológ vyrátal, že by to malo byť minimálne 10-tisíc krokov denne, 
kontrolovaných 
krokomerom (asi 5-6 km), a to sa nedá urobiť za polhodinu. V súčasnosti 
obrovsky narastá 
výskyt cukrovky tzv. typu 2. Naše telo vyrába dostatok inzulínu, ale ten 
nefunguje. 
Spôsobuje to inzulínová rezistencia. Inzulínovú rezistenciu môžeme prelomiť. 
Najúčinnejší je 
pohyb. Musíme sa hýbať, najlepší je pohyb na čerstvom vzduchu, vo 
zvlnenom teréne, 
prípadne so schodmi. Zvlášť dôležitá je chôdza, v trvaní aspoň 15 minút po 
každom jedle. 
Takto inzulínová rezistencia nemá šancu. Tým, čo sa sťažujú na boľavé kĺby, 
pripomínam 
Josefa Švejka, tiež ho bolelo koleno a rozchodil to! Veľkou pomôckou je dnes 
tzv. severská 
chôdza (nordic walking) používajúca upravené lyžiarske palice, ktoré 
odľahčuje kĺby a 
zároveň prehlbuje dýchanie, čím sa zvyšuje aj výdaj energie. Pohyb 
prevyšuje v účinnosti 



mnohé lieky a bez mrzutého čakania u lekára, bez nežiaducich účinkov a bez 
doplatku! 
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1) Churches actively participating in HIV-AIDS eradication 
   
1) Churches actively participating in HIV-AIDS eradication 
2) Comprehensive Report of Human Rights Violations in Papua since 1969 
3) URGENT REPORT:   
CHURCHES IN WEST PAPUA LAND IS A SERIOUS THREAT FROM INDONESIAN 
NATIONAL ARMY (TNI) 
 

2) House of Lords question on West Papua 
 
House of Lords, Oral Question, 19 July 2011 

 Indonesia: West Papua 

Question 
2.36 pm 

  

Asked By Lord Harries of Pentregarth 

 To ask Her Majesty's Government what steps they are taking to encourage the 
government of Indonesia to enter into dialogue with representative leaders of the West 
Papuan opposition. 

 The Minister of State, Foreign and Commonwealth Office (Lord Howell of Guildford): 
My Lords, the United Kingdom has long encouraged the use of constructive dialogue to 
resolve differences between the Government of Indonesia and the credible 
representatives of the Papuan and West Papuan people. We welcome the Papuan 
peace conference held in Jayapura from 5 to 7 July, which included discussions 
between Indonesian government Ministers and Papuan community leaders addressing 
political differences over regional governance and possible avenues for further dialogue. 

 Lord Harries of Pentregarth: I thank the Minister for his reply. I am particularly glad that 
he has drawn the attention of the House to the recent peace conference, when more 
than 500 representatives of different aspects of West Papuan society gathered in order 
to call for serious negotiations with the Indonesian Government and to appoint five 



people to negotiate on behalf of the West Papuan people. Will the Minister ask the 
Indonesian Government to respond to this initiative? 

 Lord Howell of Guildford: I am grateful to the noble and right reverend Lord for his 
question. We are discussing these matters with the Indonesian Government. We know 
they are committed to trying to carry this process forward. It is a matter of them putting 
their money where their mouth is because Papua and West Papua receive by far the 
largest chunk of the regional funds from the central government. They want to carry this 
forward. I think the message of the noble  
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and right reverend Lord is the correct one and we shall continue to encourage a 
constructive dialogue, as I have described. 

 Lord Avebury: Considering that, after many years of struggle and destruction of the 
economic potential, the Government of Indonesia came to an agreement with the 
people of Aceh on devolution, will the Foreign Office ask Jakarta to refrain from 
arresting and imprisoning dozens of people in West Papua for so-called subversion and 
at least have discussions with the OPM to see how the benefits of mineral exploitation, 
including BP's LNG project in Bintuni Bay, could be more widely shared with the 
people? 

  

Lord Howell of Guildford: On my noble friend's final point, my understanding is that not 
only BP but Rio Tinto and other major investors are determined to work out ways in 
which the benefits can indeed be shared more widely with the people. My noble friend is 
absolutely right about that. We have raised queries about some of the arrests-there was 
one over displaying the wrong flag or something like that-and the size of the sentences 
seemed disproportionate. We are aware of these worries and we shall continue to raise 
them with the Government. 

 Lord Hannay of Chiswick: My Lords, does the Minister not agree that Indonesian policy 
in West Papua and Papua-I declare an interest as a regular business visitor there for 
eight years between 2001 and 2009-is a rather disturbing mixture of generosity-as the 
noble Lord has explained, those provinces are the biggest aid recipients of transfers of 
resources within Indonesia-and repression? It must surely be in the interest of the 
Indonesian Government to strengthen that generous strand and to reduce the 
repression and, above all, to allow the international press free access to Papua and 
West Papua so that they can see what is really going on. 

 Lord Howell of Guildford: The noble Lord is absolutely right: it is not only in the interests 
of Indonesia-wherever there is repression, it is not the right way forward-but in our 
national interest as well. It may seem far away, but the reality is that we are talking 
about an area mid-way between the Pacific rim and the Indian Ocean, where all the 



world's growth, dynamism and accumulation of wealth and influence will be. It is very 
important that we are constructively and helpfully involved there. 

 The matter of journalists' access to Papua and West Papua was discussed at the EU 
human rights partnership meeting with the Indonesians in Indonesia on 5 May. It is one 
that we continue to raise, because clearly access for balanced reporting would be of 
benefit to the situation. 

 Lord Anderson of Swansea: My Lords, in terms of human rights, it is normally best for 
representations to be made on behalf of the European Union as a whole so that 
individual countries are not picked off. What is the position here? Have there been 
representations by the European Union? Are we fully behind them? 
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Lord Howell of Guildford: Yes. I described in my answer to the previous question that on 
5 May there was an EU meeting that discussed a number of aspects of repression, 
including a matter that the noble Lord, Lord Avebury, quite often and rightly raises-the 
question of the apparent persecution of, and violence against, the Ahmadiyya 
community and other Christian communities. All these matters are indeed discussed 
and were discussed at that very helpful forum between the European Union and the 
Indonesian Government on 5 May. 

 Lord Liddle: The whole House will welcome the progress-uneven progress-being made 
on human rights in West Papua, and on human rights in the rest of Indonesia, and will 
welcome Indonesia's joining of the UN Human Rights Council, but what positive 
progress is being made under the EU-Indonesia dialogue? What active support are the 
British Government giving, particularly in terms of ministerial visits such as that of Mr 
Jeremy Browne last year to Indonesia? How do the Government balance their proper 
concern for human rights with their present emphasis on expanding UK trade in 
emerging markets such as Indonesia? 

 Lord Howell of Guildford: The answer to the noble Lord's general question is that we do 
balance. In many cases, one would argue that the two go together. If we can get 
expanded commercial and economic activity, effective inward investment and the 
expansion of trade, this will pave the way for a more open society and a more effective 
policing of human rights. 

 Results are a bit difficult to measure. All that can be said is that there is a human rights 
dialogue between the European Union and Indonesia. We support it fully. Our evidence 
in this increasingly transparent world is: first, that it is getting more difficult for any 
country that wishes to oppose and repress human rights to do so; secondly, that we 
intend to try to make it more difficult for them to do so; and thirdly, that the Indonesian 
state, whose territorial integrity we fully support, is anxious to carry forward and sensibly 
settle this and other human rights issues in a good and constructive way. 
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